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خبر
خسارت پسماند به کشور؛ سالانه 107 هزار میلیارد تومان!

مدیرکل دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت محیط زیست 
گفت: طبق آماری که سازمان شهرداری ها و دهیاری ها در سال 
زیستی  محیط  است، ۱۰۷ همت خسارت  منتشر کرده   ۱۴۰۳

ناشی از پسماندها است. 
سازمان  پسماند  مدیریت  دفتر  مدیرکل  ثامنی«  خادم   »مهدی 
سلامت  کشیک  تلویزیونی  برنامه  در  زیست  محیط  حفاظت 
پاک  زمین  روز  بحث  اظهار کرد:  پاک  زمین  روز  مناسب  به 
است.  محیطی  زیست  فرهنگ  ارتقا  برای  فرصت خوب  یک 
این موضوع سال ۱9۷۰ میلادی در سازمان ملل متحد مطرح 
و حدود سال ۱99۰ تبدیل به روز جهانی شد. دور شدن از 
فرهنگ مصرف گرایی  و صرفه جویی بیشتر از جمله کارهایی 
است که در روز زمین پاک انجام می شود در احادیث ما نیز 

اشاره شده است که باید حرمت زمین را نگه داریم.
وی افزود: در سازمان محیط زیست تمرکز ما روی سمینارها 
و آموزش های محیط زیستی در راستای داشتن زمین پاک تر 

است. در تلاشیم که  قوانین مربوط را نیز بروز کنیم.
مدیرکل دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت محیط زیست 
با اشاره به تهدید پسماندها برای زمین گفت: طبق قانون ما 5 

گروه پسماند شهری و عادی، صنعتی، کشاورزی، پزشکی و 
خطرناک داریم. ما سالانه حود 2۱ میلیون تن پسماند عادی در 
کشور داریم که می توان آن را مدیریت و تهدید را به فرصت 
تبدیل کرد. استفاده از سوخت های مشتق و کمپوست در این 

زمینه در دستور کار است.
خادم ثامنی با بیان اینکه پاشنه آشیل مدیریت پسماند تفکیک 
اقتصاد  و  بازیافت  به  مبدا  در  تفکیک  گفت:  است،  مبدا  در 
سمت  این  به  پیشرو  کشورهای  و  می کند  کمک  چرخشی 
رفته اند. در این نوع اقتصاد پسماند به ماده اولیه سایر صنایع 
راندمان  افزایش  و  پسماند  تولید  با حداقل  و  می شود  تبدیل 

صنایع، تهدید به فرصت تبدیل می شود.
مدیریت  جامع  سامانه  اخیر  سال  چند  در  کرد:  تصریح  وی 
تمام  انتقال  و  نقل  که  شده  اندازی  راه  سازمان  در  پسماند 
پسماندها در این سامانه رصد می شود. ما بین 65 تا ۷۰ درصد 
پسماند عالی و ۳۰ تا ۳5 پسماند خشک کم ارزش و با ارزش  
داریم. پسماند عالی ما می تواند به کمپوست تبدیل شود که 
خاک را تغذیه می کند و با توجه به اینکه در کشور حدود ۱۴ 
میلیون هکتار زمین کشاورزی داریم که معمولًا فقر مواد مغذی 

دارند می تواند کمک بکند.
مدیرکل دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت محیط زیست 
اولیه  ماده  می تواند  نیز  ارزش  با  خشک  پسماند  داد:  ادامه 
صنعت شود و پسماند خشک کم ارزش نیز به سوخت مشتق 
تغذیه  را  مانند فولاد و سیمان  تبدیل شود که حتی صنایعی 
 می کند که این موضوع در برنامه هفتم توسعه دیده شده است.

خادم ثامنی گفت: پسماند صنعتی که پیش تر دفن می شد الان 
ماده اولیه صنعت بازیافت شده  است که از طریق سامانه جامع 
زیست  عملکرد  که  بازیافتی  واحدهای  به  پسماند  مدیریت 

محیطی آنها مورد تایید است، می رسد.
وی درخصوص قوانین حوزه پسماند نیز گفت: قانون مدیریت 
پسماند که در سال ۱۳8۳ ابلاغ شده قانون مترقی است اما نیاز 
به اصلاح دارد که به کمک مجلس این اصلاحات انجام شده و 
امیدواریم در صحن علنی تصویب شود. یک از ایرادات اصلی 
این است که در قانون فعلی ضمانت اجرایی کامل دیده نشده 

است و جرم و جزا به هیچ وجه همخوانی ندارند.
و  شهرداری ها  سازمان  که  آماری  طبق  گفت:  خادم ثامنی 
همت   ۱۰۷ است،  کرده  منتشر   ۱۴۰۳ سال  در  دهیاری ها 
خسارت محیط زیستی ناشی از پسماندها است که نیاز است 
در در ماده ۱6  قانون مدیریت پسماند که مربوط به جرم و 

جزا است، در نظر گرفته شود.
وی درباره زباله صفر هم گفت: این بحث یک دهه است که 
در کشورهای پیشرو مطرح شده است و قرار است پسماند به 
ماده اولیه یا انرژی تبدیل شود. در کشور ما نیز اقداماتی انجام 
شده ازجمله آیین نامه کاهش مصرف کیسه های پلاستیکی در 
سال ۱۴۰۱ ابلاغ شد و اکنون در کمیسیون زیربنایی دولت در 
دست بررسی و اصلاح است. سوخت مشتق و کمپوست و .. 

نیز در همین راستا مطرح شده است.
مدیرکل دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت محیط زیست 
برنامه ریزی  نیز  پسماندسوزها  و  زباله سوزها  بحث  در  افزود: 
مهندسی  مراکز دفن  ما  اولویت  خوبی در کشور شده است. 
است که این مراکز در حال افزایش است تا از تلنبار پسماند 

جلوگیری شود.
نیز  به دپو پسماند در استان های شمالی کشور  پایان  وی در 
اشاره کرد و گفت: در استان های شمالی به دلیل نزدیک بودن 
جنگل و کوه و دریا برای پیدا کردن زمین محدودیت داریم 
که این موارد باید دیده شود و تبدیل پسماند به مبدا باید دیده 
این راستا مواردی ازجمله راه اندازی زباله سوزهای  شود. در 
ساری و نوشهر دیده شده است. تبدیل پسماند به انرژی و مواد 

اولیه و تفکیک از مبدا نیز باید دیده شود.

هزار  از  بیش  رسمی  ساعت  تغییر  اینکه  بیان  با  نیرو  وزیر 
مگاوات صرفه جویی در مصرف برق به همراه دارد که معادل 
تمام  است، گفت:  بزرگ حرارتی  نیروگاه  تولید یک  ظرفیت 
الزامات  از  ادارات و دستگاه های دولتی موظف هستند فراتر 
قانونی نسبت به نصب و توسعه نیروگاه های خورشیدی اقدام 

کنند. 
عباس علی آبادی در مراسم آغاز برنامه های عملیاتی مدیریت 
به میزبانی شرکت برق  مصرف برق کشور که روز سه شنبه 
تهران بزرگ برگزار شد، با اشاره به روند رشد مصرف برق 
در کشور اعلام کرد: مصرف برق ایران طی دهه های گذشته تا 
22 برابر افزایش یافته، در حالی که جمعیت کشور از دهه 5۰ 

تاکنون تنها 2.5 برابر شده است.
وی افزود: این موضوع ضرورت مدیریت مصرف برای حفظ 
پایداری شبکه به ویژه در فصل گرم سال را دوچندان می کند.

انرژی همواره  ادامه داد: صرفه جویی در مصرف  آبادی  علی 
آموزه های  و  جمهور  رئیس  انقلاب،  معظم  رهبر  تأکید  مورد 
دینی ما بوده و وزارت نیرو نیز این سیاست را در دستور کار 

خود قرار داده است.
در بخش  برق  تولید  افزایش ظرفیت  اینکه  بیان  با  نیرو  وزیر 
می شود،  پیگیری  همزمان  صورت  به  تجدیدپذیر  و  حرارتی 
گفت: علاوه بر توسعه ظرفیت تولید، در فصل گرم امسال ۳6 

اجرایی  برق  مصرف  بهینه سازی  برای  مصرف  مدیریت  بسته 
خواهد شد.

علی آبادی با قدردانی از همکاری مردم برای صرفه جویی در 
امیدواری کرد که در  ابراز  انرژی در فصل زمستان،  مصرف 
همراهی  برق  صنعت  با  مردم  گذشته  همچون  نیز  گرم  فصل 

کنند.
حوزه  در  الگوسازی  برای  دولت  اقدامات  به  اشاره  با  وی 
بهینه سازی مصرف تصریح کرد: دولت مدیریت  مدیریت و 
اجرای  و ضمن  کرده  آغاز  از خود  را  بهینه سازی مصرف  و 
به  را  ادارات  برق،  شبکه  تلفات  کاهش  برنامه های  گسترده 
توسعه انرژی های تجدیدپذیر فراتر از الزامات قانونی موظف 

کرده است.
وزیر نیرو همچنین از پیش بینی صرفه جویی چشمگیر با تغییر 
ساعت رسمی کشور خبر داد و گفت: با تغییر ساعت رسمی، 
مصرف  در  صرفه جویی  مگاوات  هزار  از  بیش  داریم  انتظار 
بزرگ  نیروگاه  تولید یک  معادل ظرفیت  برق محقق شود که 

حرارتی است.
برق  مصرف  بهینه سازی  و  مدیریت  کرد:  اضافه  علی آبادی 
تنها محدود به بخش خانگی نیست و همه مشترکان از جمله 

صنایع، باید در این زمینه اقدامات جدی انجام دهند.
از  بسیاری  داد:  ادامه  صنایع  برق  مصرف  خصوص  در  وی 
را  مصرف شده  انرژی  معادل  ارزش  کشور  صنایع  تولیدات 
بهینه سازی  به  نسبت  که  صنایعی  اساس  همین  بر  و  ندارند 
و  دارند  قرار  برق  تأمین  اولویت  در  کنند  اقدام  برق  مصرف 
در مقابل صنایعی که بهینه سازی را جدی نگیرند، در اولویت 

اعمال محدودیت برق خواهند بود.
نیروگاه ها  تعمیرات  وضعیت  آخرین  به  پایان  در  نیرو  وزیر 
سال  پاییز  از  حرارتی  نیروگاه  تعمیرات  گفت:  و  کرد  اشاره 
پایان  به  ماه  اردیبهشت  پایان  تا  و  است  شده  آغاز  گذشته 
می رسد. بر همین اساس واحدهای نیروگاهی به تدریج وارد 
مدار خواهند شد و صنعت برق آماده ورود به اوج بار فصل 

گرم خواهد شد.

وزیر نیرو خبر داد

صرفه جویی بیش از هزار مگاوات برق با تغییر ساعت رسمی

کشور  ریلی  صنعت  به  روسی  وام  ورود  از  آهن  راه  معاون 
خبر داد. 

نورالله بیراوند، معاون تامین سرمایه و اقتصاد حمل و نقل در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا از تزریق وام بانک روسی 
ما  استراتژی های  از  یکی  گفت:  و  داد  خبر  ریلی  صنعت  به 
فعالسازی  و  سازی  متنوع  ریلی  پروژه های  مالی  تامین  برای 
تمام ابزارهای تامین مالی از جمله استفاده از ظرفیت بانک ها، 

موسسات مالی خارجی است. 
وی با اشاره به همکاری با اگزیم بانک روسیه گفت: یکی از 
تجربه  آن  از  استفاده  در  گذشته  سال های  که  مالی  ابزارهای 
موفقی داشتیم، سیستم مالی روسی است که از طریق  موسسه 
و  کنیم  ایجاد  اعتباری  EXIAR خطوط  روسیه  بیمه صادراتی 

پروژه هایی را از این طریق به اجرا رساندیم.
معاون تامین سرمایه و اقتصاد حمل و نقل ادامه داد: الان هم 
در حال مذاکره با روسیه هستیم که بتوانیم یک خط اعتباری 
با مشارکت شرکت  برای سرمایه گذاران بخش داخلی  جدید 

راه آهن جمهوری اسلامی ایران ایجاد کنیم که البته راه آهن 
این روند را تسهیلگری می کند. 

این  افزود:  اعتباری  خط  این  ارزش  و  سقف  درباره  بیراوند 
بین طرفین،  توافق  با  میلیون دلار است که  اعتباری 5۰  خط 
قابل افزایش است و افزایش این عدد به  اعتبار اگزیم بانک 

بستگی دارد.   

وی در پاسخ به این سوال که این خط اعتباری در چه بخش از 
صنعت ریلی کشور هزینه خواهد شد، گفت: این خط اعتباری 
تامین  صرف  عمدتا  و  خصوصی  بخش  سرمایه گذاران  برای 

ناوگان ریلی کشور خواهد شد. 
انتفاع  درباره  نقل  و  حمل  اقتصاد  و  سرمایه  تامین  معاون   
روسیه از این خط اعتباری اظهار داشت: شرکت های روسی 
با تولیدکنندگان داخلی در ارتباط هستند، موافقتنامه همکاری 
دارند تا در ایران وارد مشارکت جدید شوند و به بازارهای 
اسلامی  جمهوری  راه آهن  دهند.  انجام  صادرات  هم  منتخب 
ایران فقط نقش تسهیلگری دارد و قرار نیست این وام به دولت 
داده شود و مستقیم به بخش خصوصی پرداخت خواهد شد. 

بیراوند با بیان اینکه در واقع دولت دیپلماسی و تامین  مالی را 
دولت انجام می شود، ادامه داد: این وام فاینانس روسیه برای 
برای  هم  دیگر  کشورهای  با  البته  و  است  خصوصی  بخش 
تامین مالی در حال مذاکره هستیم و در صورت توافق اطلاع 

رسانی خواهد شد.

معاون راه آهن: 

وام اگزیم بانک روسی برای توسعه ناوگان ایرانی؛ فعلا 50 میلیون دلار 

املاک  و  اسناد  ثبت  سازمان  کاداستر  و  املاک  امور  معاون 
میلیون  گفت: کل املاک شناسایی شده در کشور حدود ۴۴ 
پلاک است و از این میزان، تقریبا سه میلیون و 8۰۰ هزار پلاک 

آن هنوز سند مالکیت ندارد. 
صفدر کشاورز با اشاره به اجرای قانون الزام به ثبت رسمی 
معاملات اموال غیرمنقول در پاسخ به سوالی مبنی بر برآورد 
 ۳۰ درباره وجود  زنی  گمانه  و  سند  فاقد  املاک  میزان  اولیه 
سند  را  املاک  همه  که  زمانی  تا  افزود:  عادی،  سند  میلیون 
دار نکنیم؛ نمی توانیم بگوییم که چه تعداد ملک قولنامه ای در 

کشور وجود دارد.
اراضی و  ثبتی  تعیین تکلیف وضعیت  قانون  به  اشاره  با  وی 
ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب ۱۳9۰، اظهار کرد: از 

تیر سال ۱۳9۱ تاکنون در این سامانه چهار میلیون تقاضا برای 
دست  عادی  سند  میلیون   ۳۰ اگر  و  دارد  وجود  سند  صدور 
مردم باشد در این سامانه هم تعداد متقاضیان باید بیشتر می شد.

املاک  و  اسناد  ثبت  سازمان  کاداستر  و  املاک  امور  معاون 
گفت: مالکی که ملک او در دفتر املاک به ثبت نرسیده باشد 
از نظر سازمان ثبت اسناد و املاک کشور متقاضی محسوب 

می شود و تکلیف این است که برای ملک خود سند بگیرد.
به  الزام  قانون   ۱۰ ماده  آیین نامه  تدوین  به  اشاره  با  کشاورز 
ثبت رسمی معاملات اموال غیرمنقول، افزود: سامانه ساماندهی 
قوه  ریاست  ابلاغ  با  امسال  اردیبهشت  در  غیررسمی  اسناد 
مالکین  و  راه اندازی می شود  مردم  برداری  بهره  برای  قضاییه 
باید برای تعیین تکلیف وضعیت ملک خود به سامانه مراجعه 

کنند.
املاک  و  اسناد  ثبت  سازمان  کاداستر  و  املاک  امور  معاون 
کشور درباره وضعیت پرونده های املاک ثبت شده موجود در 
بایگانی شده به تفکیک استان ها، گفت: از مجموع ۳۴ میلیون و 
26۰ هزار و 292 پونده املاک ثبت شده، استان تهران با هفت 
میلیون و 6۴ هزار و 2۷۱ پرونده بیشترین میزان املاک ثبت 
شده را دارد همچنین استان اصفهان با 2 میلیون و ۴99 هزار و 
8۱6 پرونده و خراسان رضوی با 2 میلیون و ۳86 هزا رو 8۳۷ 

پرونده در مرتبه های بعدی قرار دارد.
و  چهارمحال  بویراحمد،  و  کهگیلویه  استان های  افزود:  وی 
بختیاری و ایلام نیز کمترین میزان پرونده های املاک ثبت شده 

موجود در بایگانی رادارند.

معاون سازمان ثبت اسناد:

سه میلیون و 800 هزار ملک سند مالکیت ندارد 

ترکیه،  طبیعی  منابع  و  انرژی  وزیر  بایراکتار،  آلپ ارسلان 
روز دوشنبه اعلام کرد ترکیه در حال افزایش تولید داخلی 
گسترش  همزمان،  و  سیاه  دریای  آب های  در  طبیعی  گاز 
مشارکت های بین المللی در اکتشاف نفت و گاز در دریای 

سیاه بلغارستان، منطقه دریای خزر و عراق است. 
نفتی  شرکت  یک  و   )TPAO( ترکیه  دولتی  انرژی  شرکت 
در  گاز  و  نفت  اکتشاف  برای  مذاکره  مشغول  بین المللی، 
بلوک دریای سیاه در آب های بلغارستان هستند که همسایه 

ترکیه است.
رویترز به نقل از بایراکتار، گزارش کرد به احتمال زیاد ماه 
آینده، شرکت TPAO  و یک شرکت خارجی، قراردادی را 

برای این بلوک در آب های بلغارستان، امضا خواهند کرد.
را  آنکارا همچنین فرصت هایی  ترکیه،  انرژی  گفته وزیر  به 
اکتشاف نفت و گاز در  بین المللی در زمینه  برای همکاری 
جمهوری آذربایجان و سایر مناطق دریای خزر و اکتشاف 

میدانی جدید در شمال و جنوب عراق بررسی می کند.
با پاکستان برای  ترکیه در اوایل ماه جاری، توافقنامه ای را 
فراساحلی  مناطق  در  گاز  و  نفت  منابع  توسعه  و  اکتشاف 
پاکستان امضا کرد. وزارت انرژی ترکیه اعلام کرد شرکت 
برای  امسال  نفتی پاکستان در مناقصه  TPAO و سه شرکت 
واگذاری امتیاز ۴۰ بلوک فراساحلی در پاکستان، برای برخی 

از بلوک ها، پیشنهاد مشترک خواهند داد.
همزمان با تلاش ترکیه برای تقویت حضور بین المللی خود 
فاز  توسعه  تازگی  به  کشور  این  گاز،  و  نفت  اکتشاف  در 
یک میدان گازی ساکاریا در آب های دریای سیاه را تکمیل 

کرده است.
ترکیه در حال افزایش تولید گاز طبیعی در دریای سیاه است 
منطقه  این  در  را  گاز  عظیم  ذخایر  اخیر،  سال های  در  که 
شناسایی کرده است. تولید روزانه گاز در ساکاریا، در حال 
حاضر، حدود 9.5 میلیون متر مکعب است که گاز و انرژی 

حدود چهار میلیون خانوار ترکیه را تامین می کند.
روز  ترکیه،  انرژی  وزارت  پرایس،  اویل  گزارش  اساس  بر 
شناور  تولید  سکوی  می رود  انتظار  که  کرد  اعلام  دوشنبه، 
در ساکاریا در سال 2۰26، تولید گاز را دو برابر کند. این 
تولید   ،2۰28 سال  در  کرد  پیش بینی  همچنین  وزارتخانه 
روزانه به ۴۰ میلیون متر مکعب افزایش یابد و نیاز گاز طبیعی 

همه خانوارها از میدان گاز ساکاریا تامین شود.

وزیر ارتباطات: 
امسال شاهد گشایش هایی در 

موضوع رفع فیلترینگ خواهیم بود
گفت:  جدید  سال  در  فیلترینگ  رفع  درباره  ارتباطات  وزیر 
رئیس جمهور  تأکید  به  توجه  با  کارشناسی  کار  قالب  در  ما 
می کنیم.  دنبال  را  فیلترینگ  رفع  بعدی  گام های  موضوع 
عرض کردم که امسال ان شاءالله شاهد گشایش هایی در این 
خصوص خواهیم بود. ولی عرض ما بر این است که وقتی 
می شود با نگاه کارشناسی و با نگاه علمی کار را با گفتمان 
این جنگ و دعواهایی که بعضی  به  نیازی  برد،  وفاق پیش 

اوقات دیده می شود، نیست. 
در خصوص  دولت چهاردهم  ارتباطات  وزیر  هاشمی  ستار 
ارتباطات  وزارت  برنامه  و  الکترونیک  دولت  پیشرفت های 
برای توسعه آن، تصریح کرد: در بحث دولت الکترونیک، ما 
معمولا بر اساس پنجره واحد گزارش می دهیم. ما شاهد این 
هستیم که در شش یا هفت ماه اخیر، عملًا میزان کاربران ما به 
62 میلیون رسیده است، در حالی که قبل از آن زیر 55 میلیون 
کاربر بوده و این موضوع حاکی از این است که مراجعات به 
پنجره واحد خدمات دولت هوشمند افزایش قابل ملاحظه ای 

داشته است.
به عنوان آسیب شناسی در  نکته ای  به یک  ما  داد:  ادامه  وی 
بحث دولت الکترونیک رسیدیم که برای ورود، معمولًا مردم 
وارد پنجره واحد می شوند تا به خدمات خود دسترسی پیدا 
که  دارد  وجود  اشکالاتی  دستگاه ها  از  برخی  برای  کنند. 
رفع این اشکالات را طراحی کردیم و ان شاءالله فکر می کنم 
خبرش را در روزهای آینده در قالب یک نشست رسانه ای با 

حضور ذی نفعان ان شاءالله به مردم اعلام خواهیم کرد.

پهلوگیری کشتی حامل 27 هزار تن 
برنج دولتی در بندر امام

مدیر غله و خدمات بازرگانی بندرامام خمینی گفت: کشتی 
اسکله  در  دولتی  وارداتی  برنج  تن   5۰۰ و  هزار   2۷ حامل 

26 بندرامام خمینی)ره( پهلو گرفت و در حال تخلیه است.
بازرگانی  خدمات  و  غله  مدیرکل  ابوالحسنی  احمدرضا 
Yassin Bey، حامل  اظهار کرد: کشتی  امام خمینی)ره(  بندر 
شرکت  طرف  از  شده  خریداری  برنج  تن   5۰۰ و  هزار   2۷
مادر تخصصی بازرگانی دولتی ایران، به عنوان اولین کشتی 
حامل برنج وارداتی در سال جاری، در اسکله 26 بندر امام 
منظور  به  محموله  این  افزود:  گرفت.وی  پهلو  خمینی)ره( 
تنظیم بازار عرضه کالاهای اساسی و تامین امنیت غذایی و 
نیازهای داخلی وارد شده است که در انبارهای ذخیره سازی 
استاندارد کالاهای اساسی تخلیه شده و فرآیند حمل آن با 
هماهنگی کامل به مراکز مورد نظر در سطح کشور صورت 
می پذیرد.مدیر غله و بازرگانی بندرامام خمینی)ره( افزود : 
تأمین  عملیات  آغاز  خمینی،  امام  بندر  به  کشتی  این  ورود 
با  و  برنج در سال ۱۴۰۴ محسوب می شود  پایدار  توزیع  و 
انجام  بازار  مدیریت  و  مصرف کنندگان  از  حمایت  هدف 

گرفته است.

گسترش اکتشاف نفت و گاز ترکیه 
به دریای خزر و عراق

با  دیپلماتیک  کانال های  تمام  ترامپ  پولیتیکو: 
چین را بسته است!

کردن  مسدود  با  آمریکا  جمهور  رئیس  که  است  نوشته  پولیتیکو 
به  تا  دارد  قصد  چین،  ارتباطی  دیپلماتیک  کانال های  تمام  تقریبا 
گزارشی  در  کند!پولیتیکو  معامله  چینی اش  همتای  با  مستقیم  طور 
و  واشنگتن  بین  تجاری  جنگ  تشدید  با  همزمان  که  است  نوشته 
پکن، دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا با هدف برقراری ارتباط 
مستقیم با شی جین پینگ، همتای چینی وی، تقریباً تمام کانال های 
از  نقل  به  این کشور را مسدود کرده است.پولیتیکو  با  دیپلماتیک 
رئیس  که  نوشته  آمریکا،  صنایع  و  خارجه  وزارت  اسبق  مقامات 
پینگ،  جین  شی  با  مستقیم  مذاکرات  درباره  کشور  این  جمهور 
مصمم است و برای رسیدن به این هدف، تمام کانال های دیپلماتیک 

را مسدود کرده است!
وزیر تندرو صهیونیست: زمان حمله واقعی به غزه 

فرا رسیده است!
وزیر تندرو دارایی رژیم صهیونیستی حملات فعلی ارتش این رژیم 
در نوار غزه را صرفا یک عملیات جدید برای بازگرداندن زندانیان 
صهیونیستی دانست و تأکید کرد کابینه باید هم اکنون به غزه حمله 
نظامی کند. »بتسلئیل اسموتریچ« گفت معتقد است زمان حمله به 
غزه فرا رسیده است، اگر این حمله انجام نشود، وجود این کابینه، 
توجیهی ندارد.وی در اظهاراتی مدعی شد که در حال حاضر جنگی 
نظامی جدیدی است که  بلکه یک عملیات  ندارد،  در غزه وجود 
هدف از آن اعمال فشار برای آزادی زندانیان صهیونیستی است. این 

مقام صهیونیست، جنگ فعلی در غزه را »ناکافی« دانست.
با  مستقیم  مذاکرات  برای  پوتین  آمادگی  اعلام 

اوکراین 
رئیس جمهور روسیه  گفت که برای اولین بار پس از سال ها امکان 
»ولادیمیر  می کند.  بررسی  را  اوکراین  با  دوجانبه  گفت وگوهای 
پوتین«، رئیس جمهور روسیه  گفت که برای اولین بار پس از سال ها 
می کند.پوتین  بررسی  را  اوکراین  با  دوجانبه  گفت وگوهای  امکان 
در گفتگو با خبرنگاران گفت که می توان در مورد توقف حملات 
علیه زیرساخت های غیرنظامی مستقیماً با کی یف مذاکره کرد.پوتین 
همچنین با اشاره به تصمیم روسیه برای اجرای آتش بس ۳۰ ساعته 
عید پاک - که هر دو طرف یکدیگر را به نقض آن متهم کردند، 

گفت: »ما نگرش مثبتی نسبت به آتش بس داریم.«
حمله پیشرفته به کاربران جی میل تائید شد

گوگل حمله پیشرفته به داده های ۱.8 میلیارد کاربر جی میل را تایید 
کرد.کلاهبرداری فیشینگ مذکور نخست توسط نیک جانسون یک 
توسعه دهنده پلتفرم رمزارزی اتریوم رصد شد. او در پستی در شبکه 
اجتماعی ایکس نوشت: من اخیراً هدف یک حمله بسیار پیشرفته 
سوءاستفاده  با  حمله  این  می گوید:  باره  این  در  بودم.او  فیشینگ 
آنکه  به  با توجه  انجام می شود و  از شکاف در زیرساخت گوگل 
از  بیشتری  نمونه های  احتمالًا شاهد  نمی کند،  ترمیم  را  شرکت آن 
آن خواهیم بود.جانسون اسکرین شات هایی از ایمیل های دریافتی 
منتشر کرد که به نظر می رسد از یک آدرس معقول گوگل ارسال و 
در آن ذکر شده احضاریه ای برای حساب گوگل این کاربر صادر 

شده که وی را ملزم به ارائه دسترسی می کرد.
پسر اردوغان: نمی خواهم رئیس جمهور شوم 

ریاست  برای  خود  تمایل  عدم  بر  ترکیه  رئیس جمهور  پسر 
جمهوری تاکید کرد. »بلال اردوغان«، پسر »رجب طیب اردوغان«، 
رئیس جمهور ترکیه و رئیس فدراسیون جهانی ورزش های قومیتی با 
بیان اینکه بیشتر وقت خود را صرف پروژه های آموزشی و فرهنگی 
می کند، تاکید کرد که تمایلی به تصدی ریاست جمهوری کشورش 
ندارد.وی گفت: »من بلند پروازی های سیاسی ندارم. اغلب در این 
غیردولتی  بخش  در  می خواهم  من  اما  می شود،  سوال  من  از  باره 
باقی بمانم، با جامعه مدنی کار کنم و برای جوانان الهام بخش باشم 
تا مسئولیت آنچه واقعا برای آن ها اهمیت دارد را بر عهده بگیرند. 

فون درلاین: کشورها تمایل به همکاری با اتحادیه 
اروپا دارند 

برای همکاری  تمایل کشورهای  از  اروپا،  اتحادیه  رئیس کمیسیون 
کمیسیون  رئیس   درلاین«  فون  »اورزولا  داد.  خبر  اتحادیه  این  با 
بین المللی  بی سابقه  و  پیچیده  وضعیت  رغم  به  که  گفت  اروپا 
کشورها برای همکاری با اتحادیه اروپا در صف ایستاده اند.وی در 
مصاحبه با پولیتیکو گفت: »در فضای بی سابقه بین المللی، کشورها 
از  نقل  به  روزنامه  ایستاده اند«.این  صف  در  ما  با  همکاری  برای 
فون درلاین گزارش داد که او در هفته های اخیر با رهبران ایسلند، 
به  که  متحده عربی  امارات  هند،  کانادا،  فیلیپین،  مالزی،  نیوزیلند، 
دنبال شرکای قابل اطمینان و قدرتمند هستند، در ارتباط بوده است.

اوکراین آماده واگذاری 20 درصد از خاک خود 
است 

نیویورک پست گزارش داد که کی یف آماده واگذاری 2۰ درصد 
از خاک خود در قالب طرح صلح است. نیویورک پست به نقل از 
یک مقام بلندپایه نوشت که به عنوان بخشی از حل و فصل مناقشه، 
به نظر می رسد کی یف مایل به واگذاری 2۰ درصد از خاک خود 
است.این مقام توضیح داد که به نظر می رسد اوکراین »مایل است 
این  به شرطی که  البته  را واگذار کند«،  از خاک خود  2۰ درصد 
بخش ها به صورت قانونی و رسمی به عنوان خاک روسیه در نظر 

گرفته نشود.
در  منندز  باب  همسر  علیه  حبس  حکم  صدور 

پرونده رشوه خواری 
اتهام  به  را  متحده  ایالات  پیشین  سناتور  همسر  منهتن  دادگاه 
»باب  همسر  منندز«،  »نادین  کرد.  محکوم  حبس  به  رشوه خواری 
از  رشوه  دریافت  پرونده  در  متحده  ایالات  سابق  سناتو  منندز«، 
مصر به همکاری با همسرش برای دریافت رشوه به صورت نقدی، 
شمش های طلا و یک خودروی لوکس محکوم شد.در این گزارش 
آمده است: »نادین منندز روز گذشته -دوشنبه- به دلیل  همکاری 
با همسرش برای دریافت رشوه به صورت پول نقد، شمش طلا و 
دنبال  به  نیوجرسی که  ایالت  از  مرد  از سه  لوکس  یک خودروی 
خود  قانونی  مشکلات  یا  تجاری  معاملات  برای  کمک  دریافت 

بودند، محکوم شد«.
 7 حملات  اصلی  مسئولان  از  بار  رونن  نتانیاهو: 

اکتبر بود 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی بار دیگر رئیس شاباک را »از جمله 
مسئولان اصلی« حملات هفتم اکتبر 2۰2۳ دانست. »بنیامین نتانیاهو« 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی بار دیگر »رونن بار« رئیس شاباک را 
»از جمله مسئولان اصلی« حملات هفتم اکتبر 2۰2۳ دانست.وی در 
پستی در شبکه اجتماعی »ایکس« نوشت که رونن بار در اظهارنامه  
رسمی خود دروغ گفته است.بار در این اظهارنامه اعلام کرده بود 
معترضان  درباره  اطلاعات شخصی  است  خواسته  وی  از  نتانیاهو 
به  وفاداری  اعلام  خواستار  از  همچنین  و  دهد  ارائه  دولتی  ضد 

نخست وزیر شده است. 
داخل  سیاسی  ترورهای  به  کار  نباید  »لیبرمن«: 

»اسرائیل« بکشد
آویگدور لیبرمن به شرایط متشنج حاکم بر رژیم صهیونیستی اذعان 
که  کرد  اذعان  بیتنا«  »اسرائیل  حزب  رئیس  لیبرمن  کرد.آویگدور 
شرایط کنونی در اراضی اشغالی به مرحله غلیان و جوشش رسیده 
است.وی افزود: ما شاهد شرایط تنش آمیز در فضای مجازی هستیم. 
نگران  دیدیم  گذشته  سال  که  آنچه  تمام  و  آمیز  خشونت  سخنان 
کننده است و نباید به مرحله ترورهای سیاسی برسد. باید از گذشته 
درس بگیریم.لیبرمن اضافه کرد: بنیامین نتانیاهو به دلیل شکست های 
به وجود آمده بعد از ۷ اکتبر از سمت خود استعفا نداده است. او 

تنها به دنبال باقی ماندن در قدرت است.
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نماینده ولی فقیه در گیلان:
فعالیت های فرهنگی در دانشگاه ها 

منطبق با دغدغه های نسل جوان باشد

اتصال ۶۴ روستای گیلان
 به شبکه ملی اطلاعات

استاندار گیلان در نشست مجمع نمایندگان با وزیر نیرو مطرح کرد

ضرورت تسریع در تکمیل سدهای نیمه تمام گیلان
نیروگاه لوشان نیازمند نوسازی پس از ۵۵ سال فعالیت مستمر

وجود  گیلان  استان  در  سد   ۱۱ کرد:  تاکید  گیلان  استاندار 
دارد که برخی از آن ها از جمله سدهای لاستیکی نیمه  تمام 

هستند و باید هر چه سریع تر تعیین تکلیف شوند.
و  نمایندگان  مجمع  مشترک  نشست  نیمرخ/  گزارش  به 
استاندار گیلان با »عباس علی آبادی« وزیر نیرو شب گذشته 
و  سازی  سد  فاضلاب،  آب،  وضعیت  بررسی  محوریت  با 

توسعه زیرساخت های انرژی استان برگزار شد.
از وضعیت  انتقاد  نشست ضمن  این  در  »هادی حق شناس« 
حوزه  اراضی  از  نقشه برداری  داشت:  اظهار  موجود، 

در  موضوع  همین  و  نیست  واقعیت  با  منطبق  سفیدرود 
طرح ها و تخصیص منابع اختلال ایجاد کرده است.

استاندار گیلان با اشاره به شرایط بحرانی در زیرساخت های 
استان  شهر   ۵۸ حاضر  حال  در  کرد:  تصریح  استان،  آبی 
گیلان با مشکلات جدی در تأمین آب و دفع فاضلاب روبرو 
این بخش نمی شود. منابع در  از  بهینه ای  استفاده  هستند که 

با اشاره بهخاطر نشان  نماینده عالی دولت در استان گیلان 
کرد: انتقال آب از گیلان به استان های همجوار با مشکلاتی 
همراه است که نیازمند بازنگری در سیاست های آبی است.

حق شناس درباره سدهای در دست اجرا، افزود: سد پل رود 
سد  اما  است،  اتمام  به  رو  درصدی   ۸۶ فنی  پیشرفت  با 
شفارود عملًا متوقف شده و تنها راه تأمین مالی آن فروش 

ماشین آلات پروژه عنوان شده است.
استان گیلان وجود  ۱۱ سد در  تاکید کرد:  استاندار گیلان، 
دارد که برخی از آن ها از جمله سدهای لاستیکی نیمه تمام 

هستند و باید هر چه سریع تر تعیین تکلیف شوند.
دارد،  ساله   ۵۵ قدمتی  که  لوشان  نیروگاه  داد:  ادامه  =وی 

باید ارتقاء یابد تا بتواند پاسخگوی نیازهای جدید باشد.
هزار   ۶ استان گیلان، گفت: حدود  در  عالی دولت  نماینده 
کیلومتر از شبکه توزیع برق استان همچنان تکمیل نشده که 

این موضوع نیز نیازمند توجه ویژه است.
تحول  ضرورت  بر  تأکید  با  نیرو  وزیر  علی آبادی«  »عباس 
سه  مدت  ظرف  داشت:  اظهار  گیلان  استان  پروژه های  در 
و  آبی  پروژه های  وضعیت  از  گزارشی  و  دقیق  بررسی  ماه 
نیروگاهی استان تهیه خواهد شد و در صورت لزوم، مشاور 

دوم نیز برای تسریع فرآیندها وارد میدان خواهد شد.
گیلان  استاندار  پیشنهادی  طرح های  به  اشاره  با  نیرو  وزیر 
پیشنهاد  مطابق  شهرها  به  آب  انتقال  بررسی  کرد:  تصریح 
آینده  سال  بهار  تا  نهایی  گزارش  و  انجام  باید  استاندار 
آماده شود، در ضمن، هزینه اخذ وکیل برای دفاع از حقوق 
استان گیلان در پرونده های مربوطه را وزارت نیرو پرداخت 

می کند.
نیروگاه ها  در  بومی  مدیران  از  استفاده  خواستار  علی آبادی 
شد و گفت: تمام شبکه توزیع باید به کابل های خودنگهدار 
تبدیل شود و احداث پست های توزیع و فوق توزیع جدید 

در اولویت قرار گیرد.

کشاورزان خواستار پرداخت به موقع تسهیلات و قیمتگذاری 
مناسب هستند، درحالی که تبلیغات گسترده چای وارداتی به 

عنوان دغدغه اصلی مطرح است. 
شمال  چای کاران  فروردین،  پایانی  روزهای  رسیدن  فرا  با 
کشور در استان های گیلان و مازندران خود را برای آغاز فصل 
برداشت چای بهاره آماده می کنند. طبق پیش بینی سازمان چای 
کشور، امسال به دلیل شرایط مناسب اقلیمی، بیش از ۱40 هزار 
تن برگ سبز چای از باغات این مناطق برداشت خواهد شد.  
یکی از چای کاران منطقه که 9 هکتار باغ چای دارد، درباره 
سال  آبان ماه  از  می گوید:  برداشت  فصل  برای  خود  آمادگی 
باغ  اکنون  و  کردم  آغاز  را  باغ  آماده سازی  عملیات  گذشته 
چای آماده بهره برداری هستند و فقط منتظرم تا چای مرغوب 

برداشت شود و به کارخانه تحویل دهم. 
و  چای کاران  محصول،  برداشت  برای  آمادگی  کنار  در 
انگیزه  کارخانه داران مطالباتی دارند که تحقق آن ها می تواند 

تولید و سرمایه گذاری در این بخش را افزایش دهد. 
یکی دیگر از چای کاران درباره چالش های پیش رو می گوید: 
پرداخت تسهیلات به موقع به کشاورزان بسیار مهم است و اگر 
به موقع  نمی تواند  کشاورز  شود،  پرداخت  دیر  تسهیلات  این 
سم و کود بخرد یا باغش را آماده کند. همچنین قیمت چای 

باید مناسب باشد تا کشاورزی صرفه اقتصادی پیدا کند. 
کارخانه داران نیز خواستار پرداخت به موقع مطالبات کشاورزان 
با بیان  هستند که حبیب جهانساز رئیس سازمان چای کشور 
کردند  بدحسابی  گذشته  سنوات  در  که  کارخانجاتی  اینکه 

وثایق معتبری از آنان گرفته می شود. 

به گفته وی، یکی از پیشنهادهای مطرح شده برای قیمت برگ 
سبز چای این است که قیمت برگ سبز درجه یک به 24۵00 
تومان افزایش یابد و برگ سبز درجه 2 نیز شاهد افزایش 20 
دصدی قیمت باشد در حالی که پیشنهاد تشکل ها پایین تر از 

این میزان بوده است.  
یکی از چالش هایی که چایکاران با آن مواجه هستند تاخیر در 
پرداخت قیمت برگ سبز چای است که بخشی از آن توسط 
دولت و بخشی دیگر توسط چایکاران پرداخت می شود که تا 
پرداخت کرده  را  همه سهم خود  دولت  اواخر سال گذشته، 
از کارخانه های چای همچنان مبلغ خرید  تاکنون برخی  ولی 
برگ سبز ا چایکاران را به کشاورز پرداخت نکرده است که 

همین موضوع موجب گلایه چایکاران شده است.
 چالش تبلیغات چای داخلی و واردات چای خارجی 

تبلیغات گسترده چای  یکی از دغدغه های جدی چای کاران، 
خارجی و کمبود حمایت از چای ایرانی در رسانه هاست. 

یک چای کار در این زمینه می گوید: کیفیت چای ایرانی بهتر 
از چای خارجی است، اما تبلیغات چای خارجی در صدا و 
واقعی  مزایای  از  مصرف کننده  که  است  زیاد  به قدری  سیما 
چای ایرانی مطلع نمی شود و ما انتظار داریم تبلیغات مؤثری 
برای تشویق مصرف کنندگان به خرید چای ایرانی انجام شود. 
با دستور وزیر جهاد کشاورزی، واردات چای  سال گذشته، 
که  تصمیمی  شد؛  داخلی  تولید  از  بخشی  خرید  به  مشروط 
محسوب  داخلی  چای  صنعت  از  حمایت  در  مؤثر  گامی 

می شود. مجلس نیز پیگیر اجرای دقیق این مصوبه است.  
مهرداد لاهوتی، نماینده مردم لنگرود در مجلس و نائب رئیس 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در این زمینه می گوید: ما بین 
30 تا 3۵ هزار تن چای در کشور تولید می کنیم، در حالی که 
مصرف سالانه چای در کشور حدود 70 هزار تن است و میزان 
واردات چای به کشور نباید از 40 هزار تن افزایش پیدا کند. 
توسط  چای  واردات  تا  گرفتیم  درنظر  اینکه  بیان  با  وی 
بازرگانانی صورت گیرد که چای ایرانی را از کشاورزان خرید 
کنند، گفت: اگر واردات چای به خرید تولید داخلی مشروط 
شود، می توانیم تولید داخلی را به بیش از ۵0 هزار تن برسانیم 

و در این بخش به خودکفایی نزدیک شویم. 
در فصل بهار، بیش از ۵۵ هزار خانوار چای کار از حدود 2۵ 
هزار هکتار باغات چای در گیلان و مازندران فصل برداشت 
دولتی،  حمایت های  با  می تواند  فصل  این  می کنند.  آغاز  را 
برای  برنده ای  برگ  داخل،  تولید  به  توجه  و  سرمایه گذاری 
کشور  شمال  چای کار  خانوارهای  معیشت  و  بومی  اقتصاد 

باشد. 

چالش چایکاران شمال؛ از تأخیر تسهیلات تا تبلیغات چای خارجی 

حقوق  رعایت  بر  تأکید  با  رشت  فرمانداری  سرپرست 
پروژه  گفت:  مجوزهای ساخت  فرآیند صدور  در  شهروندان 

های بلاتکلیف رشت تعیین تکلیف شود.
شهرستان رشت  عمرانی  پروژه های  و  مسائل  بررسی  نشست 
عمرانی  امور  هماهنگی  معاون  غراوی  محمد  میر  حضور  با 
سرپرست  میرغضنفری  اسماعیل  سید  گیلان،  استانداری 
فرمانداری رشت، بخشداران و شهرداران سطح شهرستان در 

محل دفتر فرماندار برگزار شد.
رشت  فرمانداری  سرپرست  میرغضنفری«  اسماعیل  »سید 
عمرانی  پروژه های  تعیین تکلیف  در  تسریع  لزوم  به  اشاره  با 
و  بررسی  جلسه،  این  اصلی  هدف  داشت:  اظهار  بلاتکلیف، 
دلیل  به  سال ها  که  است  پروژه هایی  مشخص شدن وضعیت 
این  مانده اند.  باقی  بلاتکلیف  یا هماهنگی،  نبود تصمیم گیری 
دستاورد  تاکنون  بیت المال،  منابع  صرف  وجود  با  پروژه ها 
ملموسی برای مردم نداشته اند و باید تکلیف آن ها روشن شود.

برخی  اجرای  مسیر  در  بین دستگاهی  موانع  به  همچنین  وی 
طرح ها اشاره کرد و افزود: متأسفانه در برخی موارد، ادارات 
به جای  و  ندارند  را  لازم  همکاری  یکدیگر  با  دستگاه ها  و 
هم افزایی، مانع اجرای طرح های یکدیگر می شوند. این مسئله 
باید با هماهنگی درون سازمانی و عزم مشترک حل وفصل شود.

حقوق  رعایت  بر  تأکید  با  رشت  فرمانداری  سرپرست 
خاطرنشان  ساخت،  مجوزهای  صدور  فرآیند  در  شهروندان 
کرد: شهرداران و دهیاران نباید با صدور مجوزهای نادرست، 
برای مردم حق ناحق ایجاد کنند. لازم است پیش از صدور 
مورد  مرتبط  قوانین  و  زمین ها  معابر،  دقیق  وضعیت  مجوز، 
بررسی قرار گیرد تا از ایجاد نارضایتی های بعدی جلوگیری 

شود.
به  اشاره  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  میرغضنفری 

اجرای  نباید  داشت:  بیان  زیست محیطی،  پیوست های  اهمیت 
پروژه های عمرانی، بدون در نظر گرفتن تبعات زیست محیطی 
آن ها انجام شود. پروژه هایی که با ورود به اراضی کشاورزی 
یا منابع طبیعی همراه هستند، حتماً باید پیوست زیست محیطی 

داشته باشند.
وی ضمن تأکید بر محدودیت منابع اعتباری، خواستار استفاده 
از ظرفیت های ملی، استانی و فرابخشی شد و گفت: در کنار 
نظیر  ظرفیت هایی  از  استفاده  استانی،  و  شهرستانی  اعتبارات 
سازمان شهرداری ها، نمایندگان مجلس، استانداری و نهادهای 
نظامی مانند ارتش و نیز خیرین می تواند روند اجرای پروژه ها 

را تسریع بخشد.
سرپرست فرمانداری رشت با اشاره به وضعیت غیر قابل قبول 
زیرساخت های آبی شهرستان، عنوان کرد: با پیگیری هم زمان 
چند مسیر را برای حل مشکلات مربوط به آب از جمله تهاتر 
مشارکت  جلب  و  ارتش  با  همکاری  خصوصی،  بخش  با 
خیرین، را دنبال می کنیم که امیدواریم این اقدامات در سال 
جاری به نتایج ملموس برای مردم منجر و بخشی از مشکلات 

مربوط به این حوزه را حل کند.
مدیران  و  مردم  میان  ارتباطی  پل  عمومی ها  روابط 

هستند
سرپرست فرمانداری رشت همچنین بر لزوم ارتباط نزدیک و 
حرفه ای میان مدیران و روابط عمومی ها تاکید کرد و گفت: 

روابط عمومی ها پل ارتباطی میان مردم و مدیران هستند.
همکاران  و  معاون  با  صمیمانه  دیداری  در  میرغضنفری 
از  گیلان  استانداری  عمومی  روابط  معاونت  مجموعه  ای 
تلاش های مداوم آنان در مسیر اطلاع رسانی و تعامل با افکار 

عمومی تقدیر کرد.
» سرپرست فرمانداری رشت در این دیدار با اشاره به نقش 

اعتماد  شکل گیری  در  عمومی  روابط  و  رسانه  کننده  تعیین 
اجتماعی، اظهار کرد: اطلاع رسانی باید دقیق، سریع و شفاف 
باشد خبر اگر به موقع منتشر نشود، دیگر تأثیر خود را از دست 
می دهد. درست مانند غذایی که داغ و تازه است و هرچه از 

زمان آماده سازی آن بگذرد، از کیفیتش کاسته می شود.
و  مردم  میان  ارتباطی  پل  روابط عمومی ها  اینکه  بیان  با  وی 
مدیران هستند، افزود: کار رسانه سخت، پرچالش و در عین 
حال بسیار حساس است. روابط عمومی ها باید همواره آماده، 
آگاه و در لحظه باشند تا بتوانند پیام ها را صادقانه و مسئولانه 

منتقل کنند.
سرپرست فرمانداری رشت در ادامه تأکید کرد: اگر در جایی 
خطایی رخ داد، بهترین کار، پذیرش مسئولیت و عذرخواهی 
صادقانه است. مردم با صداقت همراهی می کنند، اما با فریب 
با  که  است  این  مهم  نیست،  از خطا مصون  مدیری  هیچ  نه. 
شهامت و شفافیت با مردم روبه رو شویم. روابط عمومی باید 

بازوی ترمیم اعتماد و تولید همدلی باشد.
و  صمیمی  نزدیک،  ارتباط  لزوم  بر  همچنین  میرغضنفری 
حرفه ای میان مدیران و روابط عمومی ها اشاره کرد و گفت: 
بتواند  که  باشد  نزدیک  مدیر  به  آن قدر  باید  عمومی  روابط 
کند.  هماهنگ  و  مدیریت  را  شرایط  نشانه ها،  جزئی ترین  با 
این ارتباط مؤثر، از بروز بسیاری از سوءتفاهم ها و مشکلات 

جلوگیری می کند.
ابراز خرسندی از حضور در جمع همکاران  با  پایان  وی در 
تلاش  حال  در  بی وقفه  گفت:  استانداری،  عمومی  روابط 
هستید و نقشی کلیدی در شکل گیری ارتباط میان مردم و بدنه 
انسجام  و  همدلی  با  سال جدید  در  امیدوارم  دارید.  اجرایی 
بیشتر، گام های مؤثرتری در مسیر اطلاع رسانی، امیدآفرینی و 

پاسخ گویی بردارید.
استفاده از همه ظرفیت ها در معاونت روابط عمومی

»یاسر علیجانی« معاون روابط عمومی اداره کل حوزه استاندار 
این  در  رشت  فرمانداری  سرپرست  حضور  از  تشکر  با  نیز 
معاونت، اظهار کرد: ایجاد ارتباط دوطرفه بین مردم و مسئولین 
از وظایف روابط عمومی ها است و معاونت روابط عمومی در 

همین مسیر از همه ظرفیت های موجود استفاده می کند.
با اشاره به کسب رتبه برتر معاونت روابط عمومی  علیجانی 
اداره کل حوزه استاندار ی گیلان در ارزیابی کمی و کیفی 
اخبار از سوی مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور خاطر نشان 
کرد: اطلاع رسانی دقیق و به موقع اقدامات و عملکرد دولت 
اجرایی  دستگاه های  روابط عمومی  اصلی  رسالت  استان  در 

است.

سرپرست فرمانداری رشت:

پروژه های بلاتکلیف رشت تعیین تکلیف شود

نماینده ولی فقیه در استان گیلان گفت: فعالیت های فرهنگی 
با  منطبق  و  برنامه محور  عمیق،  بصورت  باید  دانشگاه ها  در 

نیازها و دغدغه های نسل جوان باشد. 
دادسرشت،  حجت الاسلام  با  دیدار  در  فلاحتی  آیت الله 
مدیرکل فرهنگی و سیاسی نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری 
در دانشگاه های کشور با اشاره به اهمیت بنیادین فرهنگ در 
فرهنگ،  کرد:  اظهار  کشور،  پیشرفت  و  اجتماعی  مدیریت 
علمی  و  اقتصادی  اجتماعی،  تحولات  همه  بستر  و  ریشه 
است. اگر دانشگاه ها از نظر فرهنگی تقویت شوند، می توانند 
نرم،  جنگ  عرصه  در  بویژه  دشمن،  هجمه های  برابر  در 
ایستادگی کنند و مسیر رشد و تعالی کشور را هموار سازند.

اینکه دانشگاه، محل تکوین شخصیت فکری و  بیان  با  وی 
هویتی جوانان است، افزود: وظیفه نهاد نمایندگی مقام معظم 
رهبری در دانشگاه ها، تنها ارائه فعالیت های فرهنگی معمول 
با  نیست؛ بلکه باید به صورت عمیق، برنامه محور و منطبق 
نیازها و دغدغه های نسل جوان، به تبیین مبانی هویتی انقلاب 

اسلامی و پاسخ به پرسش های بنیادین دانشجویان بپردازد.
و  خلأها  برخی  به  اشاره  با  گیلان  در  فقیه  ولی  نماینده 
کرد:  تأکید  عالی،  آموزش  فضای  در  فرهنگی  چالش های 
فرهنگی  بی تفاوتی  یا  شبهه افکن  جریان های  به  نسبت  نباید 
در برخی محیط های علمی بی تفاوت بود. نهاد رهبری باید با 
همکاری مدیریت دانشگاه ها، محیطی برای شکوفایی فکری، 

معنوی و اجتماعی دانشجویان فراهم آورد.
آیت الله فلاحتی همچنین با اشاره به تحولات اخیر منطقه و 
حمایت دانشگاه ها و نخبگان علمی جهان از آرمان فلسطین، 
مظلوم  ملت  کنار  در  دنیا  بیدار  دانشگاه های  امروز  گفت: 
فکری  بیداری  که  می دهد  نشان  این  و  ایستاده اند  فلسطین 
سیاست های  و  مرزها  از  فراتر  علمی،  مراکز  در  انسانی  و 

دولت ها در حال گسترش است.
وی افزود: دانشگاه های ما نیز باید ضمن حمایت آشکار و 
مؤثر از مردم مظلوم غزه، با برگزاری کرسی های آزاداندیشی، 
نقش آفرینی  رسانه ای،  محتوای  تولید  و  علمی  نشست های 

فعالی در جبهه جهانی حقیقت طلبی داشته باشند.
یک  تنها  فلسطین،  مسئله  کرد:  تأکید  رشت  جمعه  امام 
موضوع سیاسی نیست، بلکه یک معیار روشن برای سنجش 
انسانیت، غیرت دینی و آزادگی در عصر سلطه رسانه ای و 

تحریف است.

از اتصال ۶4  فناوری اطلاعات گیلان  ارتباطات و  مدیرکل 
روستای این استان به اینترنت پرسرعت در دولت چهاردهم 
سه  دیجیتالی  عدالت  تحقق  راستای  در  گفت:  و  داد  خبر 

مدرسه شهر کومله هم به پروژه فیبر نوری متصل شدند. 
راستای  در  کرد:  اظهار  خبر  این  تشریح  در  زاهدی  سعید 
سیاست های دولت چهاردهم مبنی بر تحقق عدالت ارتباطی 
و  احداث  با  ارتباطی،  زیرساخت های  متوازن  توسعه  و 
راه اندازی 4۶ سایت جدید و همچنین ارتقاء تکنولوژی در 
 ۶4 در  پرسرعت  اینترنت  به  دسترسی  روستایی،  سه سایت 

روستای دیگر استان فراهم شد.
بالغ بر 290 میلیارد  زاهدی گفت: برای اجرای این طرح ها 
تومان اعتبار هزینه شد که با بهره برداری از آنها ۵702 خانوار 
این روستاها و ۱۶ هزار و ۵43 نفر از اهالی روستاهای هدف 

به خدمات اینترنت پرسرعت دسترسی پیدا کردند.
از  گیلان   )ICT( اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
اتصال سه مدرسه در شهر کومله به شبکه فیبر نوری منازل 
و کسب وکارهای استان خبر داد و گفت: در راستای تحقق 
عدالت دیجیتالی و توسعه زیرساخت های ارتباطی در مناطق 
مختلف استان، سه مدرسه در شهر کومله به پروژه فیبر نوری 

منازل و کسب وکارها متصل شدند.
وی بیان کرد: دبیرستان شهید صیقلی، دبیرستان شیخ فضل الله 
نوری و هنرستان کاردانش شهید نجفی شهر کومله به پروژه 
فیبر نوری منازل و کسب و کارها متصل شدند و این اقدام 
اینترنت  از  دانش آموزان  بهره مندی  جهت  در  مهم  گامی 
پرسرعت و بستری مناسب برای آموزش هوشمند و برخط 

است.
زاهدی گفت: اتصال مدارس به شبکه ملی فیبر نوری منازل و 
کسب وکارهای استان یکی از اهداف اصلی ما برای گسترش 
عدالت آموزشی و ارتباطی است. با اجرای این پروژه، بستر 
مناسبی برای بهره مندی دانش آموزان و معلمان از آموزش های 

دیجیتال فراهم می شود.
ادامه  گیلان  استان  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
در  پیشرفت  حال  در  خوبی  سرعت  با  گیلان  استان  داد: 
توسعه شبکه فیبر نوری است و با حمایت وزارت ارتباطات 
و  درمانی  مراکز  مدارس،  اتصال  اطلاعات  فناوری  و 
کسب وکارها به این زیرساخت حیاتی به صورت جدی دنبال 

می شود.

جانشین فرمانده انتظامی گیلان از کشف ۸3۸ کیلو و 234 
گرم انواع مواد مخدر در سال جاری در این استان خبر داد. 
 ۸3۸ جاری  سال  در  کرد:  اظهار  حسن پور  حسین  سردار 
کیلو و 234 گرم انواع مواد مخدر کشف و 2 هزار و ۵۶7 
گیلان  استان  در  قاچاقچی  و  متجاهر  معتاد  فروش،  خرده 

دستگیر شدند.
بهره گیری  و  توان  تمام  با  پلیس  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
حداکثری و هدفمند از امکانات و تجهیزات، عرصه را بر 
فعالیت سوداگران مرگ تنگ کرده است، افزود: بهترین و 
اثربخش ترین شیوه مقابله با موادمخدر، پیشگیری اجتماعی 
و آگاه سازی عمومی به ویژه قشر جوان جامعه از آسیب ها، 

تهدیدات و خطرات موادمخدر است.
اجرای  به  اشاره  با  گیلان  استان  انتظامی  فرمانده  جانشین 
طرح های پلیس با هدف پاکسازی نقاط آلوده و جرم خیز، 
کنندگان  توزیع  و  خرده فروشان  قاچاقچیان،  با  برخورد 
با سوداگران مرگ،  موادمخدر گفت: در کنار مبارزه قاطع 
به طور حتم اطلاع رسانی و توسعه آموزش های همگانی با 
تکیه بر ابزار رسانه، محیط اجتماعی سالمی را برای انجام 

فعالیت ها در حوزه های مختلف فراهم می کند.
سال  ابتدای  از  کرد:  تصریح  ادامه  در  انتظامی  مقام  این 
در  موادمخدر  انواع  کیلوگرم   ۸3۸ از  بیش  تاکنون 
عملیات های مختلف پلیسی در سطح استان کشف شده که 
رشد  قبل،  سال  مشابه  مدت  به  نسبت  کشفیات  میزان  این 

47 درصدی را نشان می دهد.
سردار حسن پور از انهدام سه باند تهیه و توزیع موادمخدر 
در این مدت خبر داد و بیان کرد:  از آغاز سال تاکنون ۱۸ 
دستگاه خودرو مورد استفاده قاچاقچیان و سوداگران مرگ 

توقیف و به پارکینگ منتقل شده است.
تداوم  به  اشاره  با  گیلان  استان  انتظامی  فرمانده  جانشین 
مرگ  سوداگران  با  برخورد  در  پلیس  عملیاتی  طرح های 
گفت:  شهروندان در ساعات شبانه روز می توانند از طریق 
سامانه ۱۱0 با ارائه گزارش و اطلاعات خود در خصوص 
یاری  آن  ارتقاء  و  امنیت  تامین  در  را  پلیس  موادمخدر، 

کنند.
کشف ۲ دستگاه فلزیاب قاچاق در رودبار

بنا به گزارش دیگری از این پایگاه خبری، فرمانده انتظامی 
رودبار از کشف 2 دستگاه فلزیاب قاچاق در این شهرستان 

خبر داد.
کالا  قاچاق  با  مبارزه  کرد:  اظهار  کاظمی  رضا  سرهنگ 
کار  دستور  در  همواره  پیشینیان  میراث  چپاول  و  ارز  و 

مجموعه انتظامی شهرستان رودبار قرار دارد.
بخش  انتظامی  ماموران  کرد:  بیان  رودبار  انتظامی  فرمانده 
به  عبوری  خودروهای  کنترل  حین  شهرستان  این  عمارلو 
را  آن  و  مشکوک  پارس  پژو  دستگاه خودرو سواری  یک 

برای بررسی بیشتر متوقف کردند.
وی افزود: ماموران انتظامی پس از توقیف خودرو موردنظر 
همراه  به  قاچاق  فلزیاب  دستگاه   2 آن،  از  بازرسی  در  و 

لوازم جانبی کشف کردند.
در  ساله   30 متهم  دستگیری  به  اشاره  با  انتظامی  مقام  این 
این راستا گفت: کارشناسان ارزش فلزیاب های کشف شده 

را ۶ میلیارد ریال برآورد کردند.

کشف بیش از ۸۰۰ کیلوگرم 
مواد مخدر در گیلان

از  الکترونیک  توسعه سیستم های  اهمیت  بر  شوقی همچنین 
تأکید  اپلیکیشن های شهروندی  و  دیجیتال  پول  جمله کیف 
کرد و گفت: این سیستم ها به شهروندان این امکان را می دهند 
که از خدمات شهری در کل کشور به راحتی استفاده کنند 
و از قابلیت های پرداخت الکترونیک و هوشمندسازی ناوگان 

حمل ونقل بهره مند شوند.
در راستای همکاریهای مشترک اداره پست گیلان و شهرداری 
رشت جهت تسریع در اجرای پروژه ملی »جی نف«، محمد 
شوقی،  رحیم  با  گیلان،  پست  مدیرکل  هوشنگی،  حسین 
شهردار رشت دیدار و در خصوص پیشرفت های این طرح 

به گفت وگو پرداختند.
پیاده سازی  اهمیت  به  با اشاره  این دیدار  شهردار رشت در 
پروژه »جی نف« در رشت بیان کرد: این پروژه که به منظور 
استانداردسازی و هوشمندسازی آدرس دهی در سطح کشور 
طراحی شده، با همراهی اداره پست گیلان به عنوان یکی از 
طرح های کلیدی دولت الکترونیک در حال پیاده سازی است.

وی در ادامه به لزوم تکمیل پایگاه داده مکانی شهر رشت تا 
پایان شهریور ماه اشاره کرد و افزود: پروژه نصب پلاک های 
هوشمند ساختمان ها در سطح شهر، گامی بزرگ در جهت 
بهبود خدمات رسانی و تسهیل دسترسی به اطلاعات شهری 
هوشمندسازی  پروژه های  سایر  کنار  در  اقدام  این  و  است 

می تواند به ارتقای کیفیت زندگی شهروندان کمک کند.
از  الکترونیک  توسعه سیستم های  اهمیت  بر  شوقی همچنین 
تأکید  اپلیکیشن های شهروندی  و  دیجیتال  پول  جمله کیف 
کرد و گفت: این سیستم ها به شهروندان این امکان را می دهند 
که از خدمات شهری در کل کشور به راحتی استفاده کنند 
و از قابلیت های پرداخت الکترونیک و هوشمندسازی ناوگان 

حمل ونقل بهره مند شوند.
وی در پایان با تأکید بر لزوم ادامه همکاری های نزدیک اداره 
پست و شهرداری در راستای اجرای این پروژه ها گفت: این 
پروژه ها نه تنها به تسهیل در خدمات رسانی کمک می کنند، 
بلکه می توانند به عنوان الگویی برای سایر شهرها در مسیر 
کار  به  شهری  هوشمندسازی  و  الکترونیک  دولت  توسعه 

گرفته شوند.
گفتنی است در این جلسه مجید عزیزی عضو ناظر شورای 
اسلامی شهر رشت، محمد دانش شکیب معاون محیط زیست 
معاون  بهارمست  علی  رشت،  شهرداری  شهری  خدمات  و 
برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری رشت و روح 

الله یزدانی رییس سازمان فاوا نیز حضور داشتند.

در دیدار مدیر کل پست گیلان با 
شهردار رشت مطرح شد

پلاک کوبی هوشمند ساختمان های 
رشت تا پایان شهریور تکمیل می شود

۷۲۴ زائر گیلانی به حج تمتع 
اعزام می شوند

استان  از  اینکه 724 زائر  بیان  با  مدیر حج و زیارت گیلان 
به حج تمتع اعزام می شوند، گفت: این زائران در قالب پنج 

کاروان راهی این سفر معنوی می شوند. 
وحید اسکندری با بیان اینکه تعداد زائران حج امسال استان 
اظهار  است،  شده   بیشتر  نفر   ۱00 نزدیک  پارسال  به  نسبت 
کرد: کوچکترین زائر گیلانی امسال دختری ۱3 ساله است 
که همراه پدر و مادر خود به این سفر معنوی اعزام می شود 

و کهنسال ترین هم زائری 92 ساله اهل تسنن است.
سه  قالب  در  امسال  استان  تمتع  حج  زائران  کرد:  بیان  وی 
کاروان ۱۶۵ نفری، یک کاروان ۱3۵ و یک کاروان 94 نفری 
طی روزهای ۱۶ و ۱7 اردیبهشت ماه جاری عازم سرزمین 

وحی می شوند.
مدیر حج و زیارت گیلان اضافه کرد: از پنج کاروان زائران 
گیلانی؛ سه کاروان برای رشت است و شهرستان های آستانه 
اشرفیه و تالش نیز هر کدام یک کاروان دارند ضمن اینکه 
کاروان شهرستان تالش تلفیقی و شامل زائران اهل سنت و 

شیعه است.
بین المللی  فرودگاه  از  گیلانی  زائران  تمام  کرد:  اظهار  وی 
برای  می شوند؛  اعزام  مدینه  به  مستقیم  سردار جنگل رشت 
این  مسئولان  با  لازم  هماهنگی های  استان  زائران  اعزام 

فرودگاه انجام شده است. 



لاغری شیشه ای! پشت پرده 
مصرف قرص های پرطرفدار

ویتامین ها و اهمیت آن ها
 در سلامت زنان

زنان  سلامت  حفظ  در  مهمی  نقش  مکمل ها  و  ویتامین ها 
و  قاعدگی  دوران  از  دارند.  زندگی  مختلف  دوره های  در 
می کند.  تغییر  بدن  تغذیه ای  نیازهای  یائسگی،  تا  بارداری 
مکمل ها می توانند به پر کردن شکاف های تغذیه ای و حفظ 
سلامت کلی بدن کمک کنند.با مشورت با پزشک و شناخت 
نیازهای بدن، می توان بهترین گزینه های مکملی را انتخاب 
مراقبت  زندگی  از  مرحله  هر  در  خود  سلامت  از  تا  کرد 
در  زنان  سلامت  حفظ  در  حیاتی  نقشی  ویتامین ها  کنیم. 
تمام مراحل زندگی دارند. آن ها به تقویت عملکرد سیستم 
تولیدمثل  سیستم  و  پوست  استخوان ها،  سلامت  ایمنی، 
کمک می کنند. دریافت مواد مغذی مناسب، به زنان کمک 

می کند احساس بهتری داشته باشند و سالم بمانند.
تغییر می کند. سبک  بدن  تغذیه ای  نیازهای  افزایش سن،  با 
زندگی، سن، وضعیت سلامتی و اهداف سلامتی می توانند 
این  از  آگاهی  بگذارند.  تأثیر  ویتامین های موردنیاز  نوع  بر 
مکمل هایی  تا  کند  کمک  زنان  به  می تواند  نیازهای خاص 

مناسب با بدن خود انتخاب کنند.
۱. فولات / اسید فولیک

فولات )ویتامین B9( برای حمایت از بارداری سالم بسیار 
مهم است. این ویتامین به پیشگیری از وزن کم نوزاد هنگام 
در  همچنین  می کند.  کمک  مادرزادی  نقص های  و  تولد 
جدید  سلول های   DNA تولید  و  قرمز  گلبول های  تشکیل 

نقش دارد.
سلامت  به  و  است  مفید  نیز  غیرباردار  زنان  برای  فولات 
ممکن  آن  کمبود  می کند.  کمک  سلولی  عملکرد  و  قلب 
از  شایع تر  زنان  در  که  شود  کم خونی  نوعی  باعث  است 

مردان است.
منابع: فولات به طور طبیعی در میوه ها، سبزیجات و مغزها 
مصنوعی  نوع  فولیک  اسید  که  حالی  در  می شود،  یافت 
مانند غلات  غنی شده  غذاهای  و  مکمل ها  در  که  است  آن 

صبحانه وجود دارد.
تداخل دارویی:

Azulfidine )سولفاسالازین(
Dilantin )فنی توئین(

Tegretol )کربامازپین(
 Trexall )متوترکسات(

۲. آهن
به رشد و توسعه بدن کمک  آهن ماده ای معدنی است که 
و  قرمز  گلبول های  تولید  در  آن  نقش  به  توجه  با  می کند. 
باعث  است  ممکن  آهن  کمبود  بدن،  در  اکسیژن  انتقال 

کم خونی شود.
برای زنان در سنین قاعدگی و باردار، مصرف آهن اهمیت 
ویژه ای دارد، زیرا بدن آن ها آهن بیشتری از دست می دهد 
یا نیاز بیشتری به آن دارد. همچنین، آهن در تعادل هورمونی 
و منظم بودن چرخه قاعدگی نقش دارد و بر باروری تأثیر 

می گذارد.
تداخل دارویی:

Levodopa 
Prilosec و Prevacid داروهای مهارکننده اسید معده مانند 

Synthroid )لووتیروکسین(
۳. کلسیم

ضروری  قوی  استخوان های  حفظ  و  ساخت  برای  کلسیم 
از  پس  به ویژه  استخوان  پوکی  از  جلوگیری  در  و  است 
عملکرد  در  همچنین  معدنی  ماده  این  است.  موثر  یائسگی 

عضلات و تنظیم هورمون ها نقش دارد.
تداخل دارویی:

Lithobid )لیتیوم(
Cipro آنتی بیوتیک های گروه کینولون مانند 

Synthroid
Tivicay )دولوته گراویر(

B۱۲ ۴. ویتامین
ویتامین B12 به سلامت سلول های عصبی، گلبول های قرمز 
افزایش  با  ویتامین  این  جذب  می کند.  کمک  متابولیسم  و 
سن کاهش می یابد، بنابراین مکمل آن برای زنان بالای ۵۰ 
سال توصیه می شود. در دوران بارداری و برای افرادی که 

رژیم گیاه خواری دارند نیز ضروری است.
تداخل دارویی:

 Glucophage )متفورمین(
 Prilosec، Prevacid داروهای کاهش دهنده اسید معده مانند

Zantac و
D ۵. ویتامین

استخوان ها  سلامت  حفظ  و  کلسیم  جذب  به   D ویتامین 
کمک می کند. همچنین در تقویت ایمنی، کاهش التهاب و 
تنظیم خلق وخو نقش دارد. زنان با پوست تیره تر یا کسانی 
که کمتر در معرض نور خورشید هستند، بیشتر در معرض 

کمبود ویتامین D قرار دارند.
چرخه  بودن  منظم  تخمدان ها،  عملکرد  برای  ویتامین  این 
تخمدان  سندرم  مانند  مشکلاتی  از  پیشگیری  و  قاعدگی 

پلی کیستیک )PCOS( مؤثر است.
تداخل دارویی:

 Lipitor، Mevacor مانند  کلسترول  داروهای کاهش دهنده 
Zocor و

Microzide داروهای دیورتیک مانند 
Xenical )اورلیستات(

۶. اسیدهای چرب امگا-۳
این چربی های سالم به سلامت قلب، عملکرد مغز و مفاصل 
مؤثر  قاعدگی  درد  و  التهاب  کاهش  در  و  می کنند  کمک 
نقش مهمی در رشد مغز و  نیز  بارداری  هستند. در دوران 

چشم جنین دارند.
تداخل دارویی:

داروهای رقیق کننده خون مانند Coumadin )وارفارین(
۷. منیزیم

و  انرژی  تولید  اعصاب،  و  عضلات  عملکرد  برای  منیزیم 
خون  قند  کنترل  در  همچنین  است.  قلب ضروری  سلامت 
از  و فشار خون مؤثر است و می تواند علائم سندرم پیش 
تغییرات خلقی و گرفتگی عضلات  مانند   )PMS( قاعدگی 
را کاهش دهد.منیزیم نقش مهمی در تخمک گذاری دارد و 

در مدیریت علائم مرتبط با PCOS نیز مفید است.
تداخل دارویی:

 بیس فسفونات ها
 برخی آنتی بیوتیک ها

دوزهای بالای مکمل های روی )زینک(
۸. مولتی ویتامین / مکمل های بارداری

نیاز به مولتی ویتامین ها برای همه زنان یکسان نیست. زنانی 
که رژیم غذایی متعادلی دارند معمولًا نیاز به مکمل ندارند. 
یا  بی اشتهایی  مغذی،  مواد  کمبود  دچار  که  کسانی  اما 
مولتی ویتامین ها  از  است  ممکن  هستند،  محدود  رژیم های 

بهره مند شوند.

7

که  سوزی  چربی  و  لاغری  قرص های  اغلب  روزها  این 
از وزارت  به دست می شوند مجوزی  در عطاری ها دست 
جبران  عوارض  و  ندارند  دارو  و  غذا  سازمان  و  بهداشت 

ناپذیری به جا می گذارند.
فقط یک قرص بود که قرار بود چند کیلو اضافه وزن را آب 
اما  رنگارنگ  برچسب های  با  کوچک  بسته  یک  فقط  کند. 
با وعده های بزرگ: »لاغری تضمینی، بدون بازگشت«. اما 
برای خیلی ها، این »فقط یک قرص«، تبدیل شد به کابوس 
شبانه، بستری در بیمارستان، اضطراب های بی پایان، و حتی 

مرز جنون.
گره  این قرص ها  پرده  پشت  که  آنجا خطرناک شد  مسئله 

خورده بود به مواد مخدر! ماده ای به نام »آمفتامین«.
شاید حالا که نامش را شنیدند باورش برایشان سخت باشد 
که بدانند آمفتامین بعد از حشیش و شیشه، پرمصرف ترین 
مخدر محرک به خصوص در میان جوانان است که می تواند 
به شدت روی سلامت جسم و روان افراد تأثیر گذاشته و 
وابستگی شدید ایجاد کند؛ این ماده مخدر به طرق مختلف 
و غیرقانونی با قیمتی ارزان و به آسانی در دسترس بوده و 

حالا سر از قرص های لاغری در آورده است.
فوری  لاغری  وسوسه  قربانی  که  کسانی  روایت  ادامه  در 
ساده اش،  ظاهر  پسِ  در  که  قرصی  می خوانید؛  را  شدند 
آمفتامین نهفته است. ماده ای محرک و وابسته ساز که راه را 

به سمت تاریکی باز می کند…
که  سوزی  چربی  و  لاغری  قرص های  اغلب  روزها  این 
در عطاری ها دست به دست می شوند، مجوزی از وزارت 
ترکیبات  در  و  ندارند  دارو  و  غذا  سازمان  و  بهداشت 
بسیاری از آن ها مثل آمفتامین یا همان شیشه که به شدت 

اعتیاد زا است یافت می شود. 
از رؤیای لباس عروس تا کابوس قرص های لاغری

بدون  ظاهر  به  همین قرص کوچک  قربانیان  از  یکی  مریم 
به مراسم  عوارض است، دختری 2۷ ساله؛ چند ماه مانده 
فرم  بهترین  در  اصطلاح،  به  می گیرد  تصمیم  عروسی اش 
شاید  که  دغدغه ای  شود،  حاضر  مهمون ها  جلوی  ممکن 
برای خیلی از دخترها قابل درک باشد؛ اما چیزی که برای 
مریم فقط یک تصمیم ساده به نظر می آمد، خیلی زود به یک 

بحران جدی تبدیل شد
فضای  در  جست وجو  یک  از  چیز  همه  می گوید  مریم 
قرص های  می کرد  ادعا  که  پیجی  شد.  شروع  مجازی 
 ۷ هفته  دو  در  است.  عوارض  بدون  و  گیاهی  لاغری اش 

کیلو کاهش وزن به دنبال دارد، بدون رژیم و ورزش!
به مصرف قرص ها کرد و همه چیز خیلی حرفه ای  شروع 
هرچه  اما  شد،  کم  وزنش  اول  هفته  در  می رسید.  به نظر 
پیش رفت احساس بی خوابی، بی قراری به سراغش آمد تا 
به  پایش  ناگهانی  قلبی  حمله  و  شدید  قلب  تپش  با  اینکه 

بیمارستان رسید.
همه  از  بدتر  و  برود  کار  سر  نمی توانست  روزها  بعضی 
بود که بدون قرص ها نمی توانست زندگی کند؛ حس  این 
روز  یک  اگر  است.  شده  وابسته  آن ها  به  بدنش  می کرد 
حال  وقتی  نهایت،  در  می شد؛  بد  حالش  نمی کرد  مصرف 
جسمی و روانی اش خیلی وخیم شد تصمیم به خودکشی 

گرفت.
باور  نمی توانست  مریم  گرفت،  اعتیاد  تست  مریم  از  دکتر 
به جای  مثبت شده است و حالا  اعتیادش  کند که جواب 

تالار عروسی باید به دنبال کلینیک ترک اعتیاد باشد.
از ورزش و تناسب اندام تا مراکز ترک اعتیاد

عجله برای لاغری کار دستش داد؛ اضافه وزنش باعث شد 
باشگاه  نزدیک ترین  به  کند،  انتخاب  را درست  تا مسیرش 
داری  اضافه وزن  مربی گفت کمی  نام کرد.  ثبت  و  رفت 
اندام  تناسب  به  ماهه  شش  غذایی  رژیم  و  ورزش  با  که 

می رسی.
چند روزی نگذشته بود که یکی از اعضای باشگاه قرصی 
را معرفی و ادعا کرد که گیاهی است و طی سه ماه او را 

به هدفش می رساند؛ بدون هیچ عوارضی!
مصرف دارو شروع شد؛ دو هفته اول همه چیز خوب بود 
فرد  یک  به  تبدیل  آرام  بابک  برگشت؛  ورق  کم  کم  اما 
شب ها  می شد،  عصبی  زود  خیلی  که  بود  شده  پرخاشگر 
درست نمی توانست بخوابد و موقع خواب و هنگام تمرین 
قفسه  تمرین ها  اوایل  و  می گرفت  قلب  تپش  شدت  به 
سینه اش تیر می کشید، موهایش شروع به ریزش کرده بود، 
احساس افسردگی داشت و هر چه جلوتر می رفت نتیجه ای 
نمی گرفت و فقط داشت لاغرتر از دیروز می شد؛ به همین 

دلایل خودش را باخته بود.
بدنش  تمام  اما  بود  کرده  قطع  را  قرص  مصرف  اینکه  با 
شروع به لرزش کرد! کار به پزشک رسید و نتیجه آزمایش 
شوکه کننده بود. بابک در مسیر اعتیاد ناخواسته قرار گرفته 
اعتیاد  ترک  کلینیک  راهی  درمان  برای  باید  حالا  و  بود 

می شد.
داروهای لاغری گاهی عامل افزایش وزن هستند

آرش انیسیان مدیرکل اقتصاد درمان سازمان نظام پزشکی 
افزایش وزن  برخی داروهای لاغری که عاملِ  به  اشاره  با 
را در بدن رفع می کند، می گوید برخی داروها نیز عارضه 
این عوارض  از  جانبی در پی داشته که کاهش وزن یکی 
گردان  روان  و  غیرمجاز  موارد  شامل  داروها  این  است. 
افزایش  را  بدن  ساز  و  سوخت  و  متابولیسم  که  هستند 
داده و منجر به کاهش وزن می شوند.وی از وارض جانبی 
بسیار این داروها سخن گفت که در بلند مدت آسیب های 
جبران ناپذیری در پی خواهد داشت. بازار عرضه و تقاضا 
تعیین کننده است و متأسفانه نقش آفرینان غیر رسمی هم 
داروهای  فروشندگانِ  برخی  همچنین  بسیارند؛  کشور  در 
توزیع  جمله  از  داروخانه ها  صاحبان  و  کاردان ها  گیاهی، 
هم  آنلاین  فروش  و سایت های  هستند  مجاز  غیر  کنندگان 
از این دسته اند که نظارت جدی بر آنها صورت نمی گیرد.

می دهد:  توضیح  قرص ها  و  دارو  این  محتوای  درباره  وی 
باعث  که  هستند  گردان ها  روان  و  آمفتامین  ماده  مهم ترین 
بار  به  وابستگی  و  می شوند  بدن  ساز  و  سوخت  افزایش 
می آورد که چالش های جدی در پی دارد ولی اثرات این 
داروها موقتی است.انیسیان با بیان اینکه نقش آفرینان غیر 
صورت  به  داروها  این  از  بخشی  و  هستند  بسیار  مجاز 
چمدانی وارد کشور می شود، می گوید: نظام پزشکی قدرت 
در  معضل  این  رفع  و  ندارد  را  اینها  برابر  در  ایستادگی 
دارو  و  غذا  سازمان  و  بهداشت  وزارت  کاری  چارچوب 
قالب  در  پزشکی  نظام  سازمان  اینکه  بیان  با  است.وی 
می دهد:  ادامه  دارد،  آفرینی  نقش  اعضای خود  بر  نظارت 
با وجود  که  تقاضاست؛ همان طور  و  بر سر عرضه  بحث 
هزینه های هنگفت برای مبارزه با مواد مخدر، باز هم عرضه 
و توزیع آن کنترل نشده است. مواد مخدر با قانونی محکم 
باز  نظارتی روبرو است ولی  انتظامی و  نظامی،  و ساختار 
نظارت  و  قانونی سخت  آنکه  است. حال  نشده  کنترل  هم 

دائم در برابر قرص های لاغری وجود ندارد.
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اجتماعیسلامت زیبایی روی بند نخ!

جوان سازی  برای  کم تهاجمی  روشی  نخ،  با  صورت  لیفت 
پوست است ولی ممکن است عوارضی ماندگار داشته باشد.

 در سال های اخیر، »لیفت صورت با نخ« به یکی از روش های 
پرطرفدار برای جوان سازی پوست تبدیل شده است؛ روشی 
که تبلیغات گسترده در فضای مجازی و کلینیک های زیبایی 
جراحی  برای  سریع«  و  بی خطر  »جایگزینی  عنوان  به  را  آن 

لیفتینگ معرفی می کنند. اما پشت این چهره فریبنده، 
جدی  آسیب های  با  گاه  که  است  نهفته  واقعیتی 

جسمی و روحی برای متقاضیان همراه می شود.
وعده هایی که بوی فریب می دهند

این ها  عوارض؛  بدون  درد،  بدون  جراحی،  بدون 
عباراتی هستند که در پوسترها و ویدئوهای تبلیغاتی 
لیفت با نخ بارها تکرار می شوند. بسیاری از افراد، 
بازگرداندن  امید  به  میانسال،  و  جوان  زنان  به ویژه 
روش  این  تومان صرف  هزاران  شادابی چهره شان، 
احتمالی  عوارض  و  ریسک ها  از  بی آنکه  می کنند، 

آن آگاه باشند.
توسط  یا  غیراستریل  محیطی  در  اگر  نخ،  با  لیفت 
باعث  می تواند  شود،  انجام  غیرمتخصص  افراد 
دردهای  نخ ها،  جابه جایی  پوستی،  عفونت های 
شود.  صورت  اعصاب  به  آسیب  حتی  و  مزمن، 
جراحی های  به  ناچار  بیماران  موارد،  برخی  در 
اصلاحی می شوند که هزینه و ریسک بیشتری دارد 
و برخی نخ ها که با نام های خارجی و اصطلاحات 
تبلیغ  فوری«  »کلاژن ساز  یا   »PDO« مانند  فریبنده 
هستند  چینی  بی کیفیت  نخ های  اصل  در  می شوند، 

که ماندگاری کوتاه و عوارض بلندمدت دارند.
فریب  یا  پرطرفدار  روشی  نخ؛  با  صورت  لیفت 

تجاری؟
و  زیبایی  جراحی های  امروز،  پیشرفته  و  مدرن  دنیای  در 
روش های کم تهاجمی برای بهبود ظاهر و جوان سازی پوست 
از  یکی  تبدیل شده اند.  انتخاب ها  پرطرفدارترین  از  یکی  به 
روش های پرمخاطب در این حوزه، لیفت صورت با نخ است 
دنبال  به  که  افرادی  از  بسیاری  توجه  اخیر  سال های  در  که 
کرده  جلب  را  هستند  جراحی  به  نیاز  بدون  و  سریع  نتایج 
است.این روش به طور خاص به عنوان یک جایگزین برای 
جراحی لیفت صورت معرفی می شود و در آن نخ های خاصی 
سفت  و  کشیده  را  پوست  تا  می شود  داده  قرار  پوست  زیر 
کند، به گونه ای که نتیجه ای مشابه به جراحی با دوره نقاهت 

کمتر و بدون نیاز به برش های جراحی ایجاد شود.
این روش  و جذاب  تبلیغات گسترده  علی رغم  این حال،  با 
مورد  در  سوالاتی  اجتماعی،  رسانه های  و  کلینیک ها  در 

اثربخشی، ایمنی و هزینه فایده آن به وجود آمده است.
به  نیاز  بدون  و  ساده  ظاهر  علی رغم  نخ،  با  صورت  لیفت 
جراحی آن، همچنان خطرات و محدودیت های خاص خود 
را دارد و این روش ممکن است در بسیاری از موارد نتایج 
موقتی و بسیار کوتاه مدت به همراه داشته باشد که به ویژه با 
توجه به هزینه بالای آن، نمی تواند برای بسیاری از افراد به 

عنوان یک گزینه مقرون به صرفه در نظر گرفته شود.
تکنیک های  و  باکیفیت  نخ های  از  استفاده  عدم  طرفی،  از 
باعث بروز مشکلاتی  این روش می تواند  مناسب در اجرای 
و  ناقرینگی،  صورت،  اعصاب  به  آسیب  عفونت،  همچون 

حتی از بین رفتن نتیجه موردنظر شود.
کلینیک یا دام تبلیغاتی؟

زیبایی  کلینیک های  قارچ گونه  رشد  به  نگرانی ها  از  بخشی 
استفاده  با  مراکز  این  از  بسیاری  و  بازمی گردد  مجوز  بدون 
معتبر،  پزشکی  تاییدیه های  داشتن  بدون  اینستاگرام،  از 

خدماتی را به افراد ناآگاه ارائه می دهند. کاربران بسیاری در 
شبکه های اجتماعی تجربه های تلخی از »نخ هایی که بعد از 
به  یا »تورم های عجیب و دائمی« را  بیرون زدند«  چند هفته 

اشتراک گذاشته اند.
جوانی، اما به چه قیمتی؟

امری  انسان  در  زیبایی  و  جوانی  به  میل  که  حالی  در 

در  زیبایی  صنعت  روانشناسان،  گفته  به  اما  است،  طبیعی 
تصویری  گاه،  و  است  میل  این  از  تجاری  بهره برداری  حال 

نادرست از پیری به عنوان »عیب« به جامعه القا می کند.
اگرچه لیفت صورت با نخ می تواند در موارد محدودی نتایج 
پزشک  نظر  زیر  باید  آن  انجام  اما  دهد،  ارائه  قبولی  قابل 
معتبر  مراکز  در  و  عوارض،  از  کامل  آگاهی  با  متخصص، 
میان  از  نه  می گذرد،  آگاهی  مسیر  از  جوانی  گیرد.  صورت 
اعتماد  اما  ببرند،  بالا  موقتاً  را  لبخند  شاید  که  نخ هایی 
موضوع  پیگیری  بکشند.برای  پایین  همیشه  برای  را  به نفس 
پلاستیک  و  زیبایی  متخصصین  با  نخ  با  لیفت  عوارض  از 
و  مو  و  پوست  متخصص  مرادی  پرداختیم.مسعود  گفتگو  به 
زیبایی در گفتگو با خبرنگار خبرگزاری مهر گفت: جنس نخ 
مورد استفاده در لیفت صورت، نقش مهمی در ماندگاری و 
نه  نامرغوب  نخ های  از  استفاده  و  دارد  این روش  اثربخشی 
تنها اثرگذاری مطلوبی ندارد و نتایج لیفت خیلی زود از بین 
احساس  مانند  عوارضی  بروز  باعث  می تواند  بلکه  می رود، 

جسم خارجی در صورت، ناقرینگی و حتی عفونت شود.
عوارض شایع لیفت صورت با نخ

این عمل  از عوارض  به اعصاب صورت  افزود: آسیب  وی 
زیبایی است که اگر پزشک مهارت کافی نداشته باشد و نخ 
را در لایه های عمقی تر از حد مجاز قرار دهد، ممکن است 
به اعصاب و عروق آسیب وارد شود. این موضوع می تواند 
منجر به فلج یک طرفه صورت، اختلال در صحبت کردن، غذا 

خوردن و در نهایت ناقرینگی دائمی شود.
زیبایی  ترند  ماجرای  نخ«!  »لیفت  نام  به  کلاهبرداری 

خطرناک 
به گفته مرادی؛ عدم رعایت اصول استریل در هنگام کار با 
باعث بروز عفونت و آبسه در محل  لیفت، می تواند  نخ های 
انجام  از  تا دو روز پس  تزریق شود. علائم آن معمولًا یک 

حساسیت  و  درد  تورم،  قرمزی،  شامل  و  شده  ظاهر  لیفت 
شدید به لمس در ناحیه مورد نظر است و حتی در صورت 
نبود آسیب عصبی یا عفونت، اگر نخ ها به درستی و به صورت 
دچار  دو طرف صورت  است  ممکن  نشوند،  کشیده  متقارن 
عدم تقارن شوند. این ناقرینگی می تواند چهره فرد را از فرم 

طبیعی خارج کند.
درمانی علمی یا صرفاً تبلیغی تجاری؟

همچنین روح الله یگانه متخصص زیبایی و جراحی 
مهر  خبرگزاری  خبرنگار  با  گفتگو  در  پلاستیک 
بین المللی  علمی  منابع  نظر  از  روش  این  گفت: 
هنوز جایگاه تثبیت شده ای ندارد و بیشتر به عنوان 
تا یک درمان  یک تکنیک تجاری شناخته می شود 

مبتنی بر شواهد علمی.
عوارض  و  نقاط ضعف  مهم ترین  به  اشاره  با  وی 
لیفت با نخ گفت: اثر لیفت با نخ معمولًا بین ۳ تا 
۶ ماه، و در بهترین حالت یک سال باقی می ماند. 
نظر  از  روش  این  آن،  بالای  هزینه  با  مقایسه  در 
نیست  مقرون به صرفه  چندان  بیمار  برای  اقتصادی 
نادرست  جایگذاری  یا  نخ  نامتقارن  کشیدن  و 
شود؛  در صورت  قرینگی  غیر  باعث  می تواند  آن 
اختلال  دچار  را  فرد  ظاهر  نه تنها  که  موضوعی 

می کند بلکه گاهی نیاز به اصلاح مجدد دارد.
نشده  استریل  به درستی  نخ ها  اگر  یگانه؛  گفته  به 
کافی  آگاهی  و  مهارت  انجام دهنده  فرد  یا  باشند 
به  میکروب  و  باکتری  است  ممکن  باشد،  نداشته 
بافت صورت وارد شود و حتی آبسه های دردناک 
جایگذاری  دیگر،  سوی  از  کند.  ایجاد  مزمن  یا 
موجب  می تواند  صورت،  اعصاب  مسیر  در  نخ ها 
یا  فلج موضعی  تحریک، آسیب عصبی و عوارضی همچون 

دردهای مزمن شود.
وی افزود: گاهی نخ استفاده شده ممکن است واکنش آلرژیک 
ایجاد کند یا حتی از پوست بیرون بزند که هم جنبه زیبایی 

و هم سلامتی بیمار را تحت تأثیر قرار می دهد.
ضرورت آگاهی بخشی به بیماران

ماهیت  از  کافی  آگاهی  اغلب  مراجعه کننده  کرد:  تاکید  وی 
و محدودیت های این روش ندارد. تصور غلطی وجود دارد 
از  پیش  باید  حالی که  در  دارد،  دائمی  اثر  نخ  با  لیفت  که 
بیمار  برای  خطرات  و  محدودیت ها  مزایا،  تمام  اقدامی  هر 
شرح داده شود و پزشک موظف است تصمیم گیری بیمار را 

آگاهانه و بر پایه اطلاعات درست هدایت کند.
زیبایی  ترند  ماجرای  نخ«!  »لیفت  نام  به  کلاهبرداری 

خطرناک 
یگانه خاطرنشان کرد: این روش مجاز است اما به این معنا 
باشد.  مناسب  شرایطی  هر  در  و  کسی  هر  برای  که  نیست 
مواد  انتخاب  دقیق،  بررسی  به  نیاز  آن  اجرای  و  تجویز 

باکیفیت و رعایت کامل اصول علمی و ایمنی دارد.
به گزارش مهر؛ لیفت صورت با نخ می تواند برای برخی افراد 
پوست  جوان سازی  برای  کم تهاجمی  و  موقتی  راه حل  یک 
باشد، اما باید به خاطر داشت که این روش به هیچ وجه بدون 
ریسک نیست. عوارضی مانند عفونت، آسیب به اعصاب، و 
ناقرینگی می تواند در صورت استفاده از نخ های بی کیفیت یا 

انجام آن توسط افراد غیرمتخصص رخ دهد.
با توجه به هزینه بالا و ماندگاری کوتاه مدت آن، این روش 
و  علمی  درمان  یک  تا  است  تجاری  انتخاب  یک  بیشتر 
اثبات شده است و بنابراین، پیش از تصمیم گیری برای انجام 
را  آن  جوانب  تمامی  فرد  که  است  ضروری  نخ،  با  لیفت 

بررسی کرده و از مشاوره تخصصی برخوردار شود.
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تولد سالانه ۳ تا ۵ هزار نوزاد کم شنوا در کشور
و  درمان  بهداشت،  وزارت  شنوایی  و  گوش  اداره  رئیس 
آموزش پزشکی گفت: از هر ۳ بزرگسال بالای شصت سال 
یک نفر دچار کم شنوایی است و سالانه ۳ تا ۵ هزار نوزاد 

کم شنوا به دنیا می آیند.
وزارت  شنوایی  و  گوش  اداره  رئیس  محمودیان،  سعید   
حوزه  در  سلامت  دستاوردهای  ملی  همایش  در  بهداشت 
کم  بیماری  بار  دنیا  در  گفت:  شنوایی  و  گوش  مراقبت های 
داده  اختصاص  خود  به  را  چهارم  رتبه  ناشنوایی  و  شنوایی 
است و نسبت به بیماری های دیگر شاخص تر است. دانشگاه 
واشنگتن اعلام کرده است که بار این بیماری در تمامی دنیا 
بالا است.وی ادامه داد: از سال های گذشته تا به امروز رشد 
کم شنوایی هر سال افزایش پیدا کرده است و با توجه به امار 
چشمگیری  افزایش   2۰2۰ سال  تا  بهداشت  جهانی  سازمان 
یا  کم شنوایی  اختلال  اختلال،  ده  میان  در  است.  داشته 

ناشنوایی رتبه یک را به خود اختصاص داده است.
محمودیان اذعان کرد: حدود ۷۴۰ میلیون نفر به کم شنوایی 
مبتلا هستند. 2۸ درصد از تمام اختلالات فیزیکی مختص به 
کم شنوایی است. کم شنوایی در سالمندان افسردگی، آلزایمر 
و  می گذارد  تأثیر  بیشتر  افراد  آینده  روی  و  دارد  پی  در  را 
پیشرفت  از  بتوان  تا  شود  کم  بیماری  بار  و  جلوگیری  باید 
سرخک،  خطر،  عوامل  علل  افزود:  کرد.وی  جلوگیری  آن 
بی  استفاده  و  سالمندی  گردن،  و  سر  به  آسیب  عفونت ها، 
هستند،  شنوایی  کم  عمده  علل  از  آنتی بیوتیک ها  از  رویه 
طلایی  زمان  آن  و  است  پیشگیری  قابل  کم شنوایی  از  نیمی 
تشخیص بسیار حائز اهمیت است.محمودیان تصریح کرد: از 
هر ۳ بزرگسال بالای شصت سال یک نفر دچار کن شنوایی 
است و سالانه ۳ تا ۵ هزار نوزاد کم شنوا به دنیا می آیند که 
افراد و کشور می گذارد. همچنین  آینده  تأثیری زیادی روی 
و  دارند  کار  و  سر  صوت  با  کشور  جمعیت  از  درصد   2۶

آنان  درصد   1۴ که  می دهند،  گوش  موسیقی  روز  هر  تقریباً 
نشانه هایی از کم شنوایی دارند که اگر پیشگیری نکنند دچار 
و  غربالگری  هنگام،  زود  شناسایی  شد.  خواهند  معلولیت 
پیشگیری  قابل  و  مهم  اقدامات  از  حلزون  کاشت  و  درمان 
است.وی اظهار داشت: افراد کم شنوا منزوی شده و از چرخه 
زندگی به طور کامل کنار گذاشته می شود که برای جلوگیری 
باید دولت ها و روی سیساتگذاری ها کار شود  این روند  از 
که آینده افراد داخل جامعه فعالیت داشته باشند و چالش های 
را  آن  نتوان  که  نیست  چالشی  و  است  رفع  قابل  افراد  این 
نمی دانند کم شنوایی  هنوز  مردم  متذکر شد:  برد.وی  بین  از 
وجود  آنان  هوش  در  اختلالی  هیچ  و  هست  حس  اختلال 
ندارد و تفکر در جامعه این است که این افراد نمی توانند در 
شغل های مهم حضور پیدا کنند در صورتی که با تشخیص به 

موقع استاد دانشگاه نیز در بین این افراد وجود دارد.
بهداشت  وزارت  همت  و  کمک  به  کرد:  اذعان  محمودیان 
بهبود  توانبخشی،  خدمات  بیماری،  از  پیشگیری  غربالگری، 
و  کرده  جلوگیری  می توانیم  صدا  و  سر  کاهش  و  ارتباط 

زندگی این افراد را در جامعه راحت تر کنیم.
۱۶ مرکز فعال کاشت حلزون در کشور وجود دارد

و  گوش  دپارتمان  استاد  متصدی  مسعود  مراسم،  ادامه  در 
کاشت  گفت:  تهران  پزشکی  علوم  گوش دانشگاه  استاد 
حلزون همچنان چالش های زیادی را در دنیا دارد و یکی از 
این چالش ها این است که دو مریض با شرایط یکسان وقتی 
درمان می شوند نتیجه یک فرد خیلی خوب و دیگری متوسط 
باره  این  در  همچنان  ما  را  فاکتورها  سری  یک  یا  و  است 
نمی دانیم. همچنین با توجه به توان کشور خودمان کشورهای 
کردیم  نیاز  بی  حلزون  کاشت  بخش  این  در  نیز  را  همسایه 
و پوشش داده ایم.وی ادامه داد: کاشت حلزون در کشور ما 
با افراد همدل  در یک امکانات پایین شروع به کار کرد که 

و خیرخواه توانستیم کاشت حلزون را در کشور به صورت 
فعال  مرکز   1۶ از  بیش  امروزه  دهند.  گسترش  موفقی  خیلی 
هزار  بیست  نزدیک  دارد.  وجود  کشور  در  حلزون  کاشت 
کاشت حلزون داریم که کم شنوایان مشغول زندگی هستند 
و در سال حدود دو هزار پروتز وجود دارد که جواب گوی 

کشور ما است.
اکرم پور بخش دکترای تخصصی شنوایی شناسی در همایش 
رشته  سال  پنجاه  از  بیش  گفت:  سلامت  دستاورهای  ملی 
دکترا  به  امروزه  و  کرده  شروع  کاردانی  از  سنجی  شنوایی 
در  التخصیل  فارغ  هزار  چهار  و  دانشگاه   12 در  رسیده  نیز 
این رشته وجود دارد، طبق آمار رسمی کشور ۶ تا ۷ درصد 
با توجه به آمار سالمندی  نوزاد و کودک کم شنوا داریم و 
موسیقی های  با  دادن  گوش  و  هندزفری  وجود  و  کشور  در 
بزرگ  معضل  یک  به  شنوایی  کم  آینده  سال های  در  بلند، 
تبدیل خواهد شد.وی ادامه داد: در برنامه توانبخشی وزارت 
بهداشت قصد داریم تا یک ماهگی غربالگری تا سه ماهگی 
تشخیص و تا شش ماهگی کاشت حلزون و درمان را انجام 
دهیم اما همچنان خیلی چالش ها وجود دارد و راه های زیادی 
اقصی  در  را  توانبخشی  این  بتوانیم  تا  کنیم  سپری  باید  را 
از  دیگر  یکی  کرد:  اذعان  کنیم.پوربخش  اجرا  کشور  نقاط 
بر  قرار  اگر  که  است  این  رشته  این  در  دیگر  چالش های 
تشخیص زودهنگام و درمان آن است پس نوزاد شش ماهه 
از  و  بماند  منتظر  لیست کاشت حلزون  در  نباید  ماه  چندین 
مقامات رده بالاتر درخواست داریم که کمی در این موضوع 
بهتر  را  توانبخشی  برنامه  این  بتوانیم  تا  کنیم  بندی  اولویت 
نیاز  شنوایی سنجی  و  از گوش  مراقبت  همچنین  کنیم.  اجرا 
به  بتوانند  تا  دارد  مردمی  تشکل  یک  به  نیاز  و  مشارکت  به 
تمامی  به  را  شنوایی  مراقبتی  نکات  و  بدهند  آگاهی  جامعه 

آحاد جامعه متذکر شوند.

لب  شکاف  گفت:  پلاستیک  جراحی  تخصص  فوق  یک 
این  زودهنگام  درمان  و  است  ترمیم  قابل  دقیق  جراحی  با 
موسوی  مهدی  است.سید  مهم  بسیار  مادرزادی  ناهنجاری 
سوختگی  و  ترمیمی  پلاستیک،  جراحی  تخصص  فوق  زاده 
لب  شکاف  گفت:  مهر  خبرگزاری  خبرنگار  با  گفتگو  در 
ناهنجاری های  شایع ترین  از  که  کام  و شکاف  )لب شکری( 
 ۴ حدود  در  ناهنجاری  این  و  می شود  محسوب  مادرزادی 
ممکن  لب  شکاف  می شود.  دیده  تولد   1۰۰۰ هر  از  نوزاد 

در  و  شود  ظاهر  کام  شکاف  با  همراه  یا  به تنهایی  است 
افزایش  آن  بروز  احتمال  خانوادگی،  سابقه  وجود  صورت 
می یابد، اگرچه هنوز ارتباط قطعی ژنتیکی اثبات نشده است.

زودهنگام  مراجعه  و  سریع  تشخیص  لزوم  بر  تأکید  با  وی 
لب وسیع  که شکاف  مواردی  در  افزود:  پلاستیک  به جراح 
اولیه  اقدامات  تولد،  از  پس  اول  هفته های  همان  در  است، 
مانند استفاده از ابزارهای کمکی برای نزدیک کردن لبه های 
شود،  آماده  جراحی  برای  کودک  تا  می شود  انجام  شکاف 

بهترین زمان جراحی شکاف لب معمولًا پس از شش هفتگی 
است و در مورد شکاف کام، ترجیحاً پیش از یک سالگی و 
می شود.موسوی زاده  انجام  ماهگی جراحی   12 تا   9 بازه  در 
لب  شکاف  عمل  گفت:  جراحی ها  این  انجام  شیوه  درباره 
به  درد کودک  و  استرس  تا  می شود  انجام  کامل  بیهوشی  با 
ترمیم  و صرفاً  است  دقیق  بسیار  این جراحی  برسد.  حداقل 
ظاهر لب کافی نیست؛ بلکه باید عضلات لب به درستی ترمیم 

شوند تا عملکرد طبیعی لب و زیبایی چهره حاصل شود.

از هر ۱۰۰۰ تولد ۴ نوزاد با شکاف لب متولد می شوند
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معاون وزیر صمت خبر داد:

احیای هزار و ۳۴۴ واحد
 صنعتی در سال گذشته

سال گذشته بازار مسکن در ایران لقب »حریف شکست خورده« 
را در تقابل با سه بازار رقیب به خود اختصاص داد. بر اساس 
یک آمار در سال ۱۴۰۳، قیمت های پیشنهادی مسکن ۲۴ درصد 
 ۱۴۶ با  طلا  به  نسبت  افزایش  میزان  کمترین  که  داشت  رشد 
از آن  با ۳۲ درصد  با ۶۰ درصد و تورم عمومی  ارز  درصد، 

خود کرد.
، قیمت پیشنهادی هر متر مربع مسکن شهر تهران در پایان سال 
گذشته ۱۱۴ میلیون تومان بود. میانگین قیمت هر متر مربع واحد 
مسکونی در پایتخت از ۹۱.۹ میلیون تومان در ابتدای سال ۱۴۰۳ 

رشد  که  رسیده  اسفندماه  در  تومان  میلیون   ۱۱۴.۴ به 
۲۴.۴ درصد را به تصویر می کشد.

از  که  تهران  مسکن شهر  بازار  از  غیررسمی  داده های 
آمده،  دست  به  ملکی  سامانه  یک  فروش  آگهی های 
جاماندگی این بازار از بازارهای موازی و تورم عمومی 
را تایید می کند. در شرایطی که از ابتدای سال ۱۴۰۳ 
درصد،   ۶۰ دلار  قیمت  رشد  میزان  اسفندماه  پایان  تا 
 ۳۲ عمومی  تورم  و  درصد   ۱۴۶ طلا  قیمت  افزایش 
درصد اعلام شد،   تورم قیمت های اعلامی آپارتمان ۲۴ 

درصد بوده است.
بر اساس داده های به دست آمده از سامانه کیلید، خرداد 
ماه ۱۴۰۳ با ۲.۷۵ درصد کاهش نسبت به ماه گذشته، 
مربع واحد  متر  اعلامی هر  قیمت  افت  میزان  بیشترین 
ماه  اسفند  دیگر  از سوی  است.  رقم خورده  مسکونی 
تهران  مربع مسکن در  متر  پیشنهادی هر  قیمت   ۱۴۰۳
۸.۴۹ درصد نسبت به ماه گذشته رشد داشته که بیشترین 

میزان رشد ماهیانه قیمت در سال گذشته بوده است.
میزان آگهی های ملکی عرضه شده برای فروش بر اساس 

متراژ نیز حاکی از آن است که بیشترین تعداد آگهی مربوط به 
خانه هایی با متراژ ۶۰ تا ۷۰ متر بوده که ۱۳.۹۵ درصد از کل 
آگهی ها را شامل می شود. کمترین تعداد آگهی به خانه هایی با 
متراژ بالاتر از ۱۹۰ متر اختصاص داشته که کمتر از دو درصد 
از کل را تشکیل می دهد. بیش از ۵۰ درصد آگهی ها مربوط به 

خانه هایی با متراژ زیر ۹۰ متر بوده است.
وضعیت بازار اجاره نیز گویای آن است که میانگین رهن اجاره 
از ۱.۶ میلیارد تومان برای هر واحد مسکونی در فروردین ماه به 
دو میلیارد تومان در اسفندماه رسیده است. بیشترین میزان افت 
افزایش نرخ  بالاترین میزان  ماهیانه قیمت رهن در شهریور و 

رهن در اسفندماه رقم خورده است
گزارش جامع بازار مسکن شهر تهران در سال ۱۴۰۳ که از سوی 

یک سامانه عرضه ملک منتشر شده بدین شرح است:
میزان آگهی های ملکی عرضه شده برای فروش )به تفکیک ماه(

·فروردین ماه ۱۴۰۳ با ۵.۵۲ درصد از کل، کمترین تعداد آگهی 
فروش را به خود اختصاص داده است.

·مرداد ماه ۱۴۰۳ با ۱۰.۷۸ درصد از کل، بیشترین تعداد آگهی 
فروش را ثبت کرده است.

ماه  به  نسبت  افزایش  درصد   ۶۶.۹۶ با   ۱۴۰۳ ماه  اردیبهشت 
گذشته، بیشترین رشد تعداد آگهی فروش را داشته است.

·   شهریور ماه ۱۴۰۳ با ۲۰.۰۲ درصد کاهش نسبت به ماه قبل، 
بیشترین افت تعداد آگهی فروش را تجربه کرده است.

شکست بازار مسکن در یک رقابت چهارگانه
تفکیک  )به  فروش  برای  شده  عرضه  ملکی  آگهی های  میزان 

مناطق(
منطقه ۴ با ۱۵.۱۷ درصد از کل آگهی ها، بیشترین فراوانی تعداد 

آگهی فروش را داشته است.
منطقه ۱۲ با ۰.۶۷ درصد از کل آگهی ها، کمترین فراوانی تعداد 

آگهی فروش را به خود اختصاص داده است.
شکست بازار مسکن در یک رقابت چهارگانه

اساس  بر  مسکونی   واحد  یک  پیشنهادی  قیمت  میانگین 
آگهی های فروش شهر تهران )به تفکیک ماه(

گذشته،  ماه  به  نسبت  کاهش  درصد   ۴.۵ با   ۱۴۰۳ ماه  خرداد 
بیشترین میزان کاهش قیمت را داشته است.

گذشته،  ماه  به  نسبت  افزایش  درصد   ۱۲.۶ با   ۱۴۰۳ ماه  مهر 
بیشترین میزان افزایش قیمت را تجربه کرده است.

شهر  آگهی های  براساس  مسکونی  واحد  یک  قیمت  میانگین 
تهران از ابتدای سال، ۳۸.۶۳ درصد افزایش داشته است.

میانگین قیمت پیشنهادی یک واحد مسکونی بر اساس آگهی های 

فروش شهر تهران )به تفکیک مناطق( :
بیشترین میانگین قیمت آگهی مربوط به منطقه ۱ بوده است.
کمترین میانگین قیمت آگهی در منطقه ۱۸ ثبت شده است

شکست بازار مسکن در یک رقابت چهارگانه
)به  فروش  آگهی های  براساس  مربع  متر  یک  قیمت  میانگین 

تفکیک ماه(
خرداد ماه ۱۴۰۳ با ۲.۷۵ درصد کاهش نسبت به ماه گذشته، 
بیشترین میزان افت قیمت هر متر مربع واحد مسکونی را داشته 
ماه  به  نسبت  افزایش  درصد   ۸.۴۹ با   ۱۴۰۳ ماه  است.اسفند 
گذشته، بیشترین میزان رشد قیمت هر متر مربع واحد مسکونی 
را تجربه کرده است.. میانگین قیمت هر متر مربع واحد مسکونی 
در شهر تهران از ابتدای سال تاکنون ۲۴.۴ درصد افزایش داشته 

است.
میزان آگهی های ملکی عرضه شده برای فروش )بر اساس متراژ( 
:بیشترین تعداد آگهی مربوط به خانه هایی با متراژ ۶۰ تا ۷۰ متر 

بوده است که ۱۳.۹۵ درصد از کل آگهی ها را شامل می شود.
متر  از ۱۹۰  بالاتر  متراژ  با  خانه هایی  به  آگهی  تعداد  کمترین 
اختصاص داشته که کمتر از ۲ درصد از کل را تشکیل می دهد.

بیش از ۵۰ درصد آگهی ها مربوط به خانه هایی با متراژ زیر ۹۰ 
متر بوده است.

میزان آگهی های ملکی عرضه شده برای فروش )بر اساس عمر 
بنا(

سال   ۵ زیر  خانه های  به  مربوط  فروش  آگهی  تعداد  بیشترین 
ساخت بوده است که ۳۱.۸۷ درصد از کل را شامل می شود.

توزیع آگهی های ملکی عرضه شده رهن و اجاره )به تفکیک 
مناطق/بیشترین فراوانی تعداد آگهی رهن و اجاره: منطقه ۱ و ۲ 

نزدیک ۱۶ درصد کل آگهی ها
کمترین فراوانی تعداد آگهی رهن و اجاره: منطقه ۹و ۱۹ کمتر 
پیشنهادی  قیمت رهن کل  میانگین  از ۱ درصد کل آگهی ها  
بر اساس آگهی ها  تهران  یک واحد مسکونی متوسط در شهر 

)به تفکیک ماه(
شهریور ماه ۱۴۰۳ با ۶.۱۳ درصد کاهش نسبت به ماه گذشته، 

بیشترین میزان افت قیمت رهن کل را داشته است.
اسفند ماه ۱۴۰۳ با ۱۱.۴۹ درصد افزایش نسبت به ماه گذشته، 

بیشترین میزان رشد قیمت رهن کل را تجربه کرده است.
میانگین قیمت آگهی رهن کل درخواستی یک واحد مسکونی 
درصد   ۲۱.۲۷ تاکنون  سال  ابتدای  از  تهران  شهر  در  متوسط 

افزایش داشته است.
میانگین قیمت رهن کل پیشنهادی یک واحد مسکونی متوسط 

در شهر تهران بر اساس آگهی ها )به تفکیک مناطق(
بیشترین میانگین قیمت رهن کامل یک واحد مسکونی 

براساس آگهی ها مربوط به منطقه ۱ بوده است.
قیمت رهن کامل یک واحد مسکونی  میانگین  کمترین 

براساس آگهی ها در منطقه ۱۰ ثبت شده است.
واحد  یک  کامل  رهن  مربع  متر  یک  قیمت  میانگین 

مسکونی براساس آگهی های شهر تهران )به تفکیک ماه(
ماه  به  نسبت  با ۳.۷۹ درصد کاهش  ماه ۱۴۰۳  شهریور 
رهن  مربع  متر  یک  قیمت  افت  میزان  بیشترین  گذشته، 

کامل را داشته است.
ماه  به  نسبت  افزایش  درصد   ۷.۳۱ با   ۱۴۰۳ ماه  اسفند 
رهن  مربع  متر  یک  قیمت  رشد  میزان  بیشترین  گذشته، 
کامل را تجربه کرده است.میانگین قیمت یک متر مربع 
رهن کامل براساس آگهی های شهر تهران از ابتدای سال 
تاکنون ۲۳.۰۸ درصد افزایش داشته است.نسبت قیمت به 

اجاره در سال ۱۴۰۳ در بازار مسکن شهر تهران  
با محاسبه نسبت میانگین قیمت آپارتمان مسکونی نسبت 
به میانگین اجاره بهای سالانه آپارتمان، نسبتی موسوم به 
»P/R« به دست می آید که مقدار آن نشان می دهد اگر فردی پس 
از سرمایه گذاری در ملک، آن را به طور کامل اجاره بدهد، چند 
سال طول می کشد تا سرمایه اولیه او )با فرض ثابت ماندن قیمت 
ملک( بازگردد. میانگین نسبت P/R درسال ۱۴۰۳ در شهر تهران 
۲۰.۴۲ می باشد.داده های غیررسمی در شرایطی کارنامه یک سال 
اخیر بازار مسکن را شفاف کرده که نهادهای آماری از مرداد 
تا کنون هیچگونه گزارشی درخصوص تحولات  سال گذشته 
کاهش  هدف  با  آمار  ارایه  عدم  نکرده اند.  ارایه  مسکن  بازار 
التهابات بازار مسکن در دوره های گذشته نیز  سابقه داشته اما 
تجربه نشان داده این اقدام لزوما اثر کاهشی بر بازار ملک نداشته 
انجامیده  دلخواه  نرخ های  شکل گیری  به  مواردی  در  حتی  و 
است. خاموش بودن مانیتورینگ شفاف که وضعیت واقعی بازار 
مسکن را به تصویر می کشد به هرج و مرج قیمتی دامن می زند. 
بعضا از سوی سایت ها و پلتفرم های غیرتخصصی که نظارتی بر 
قیمت های پیشنهادی آنها صورت نمی گیرد آسیب هایی متوجه 
سامانه های  بنابراین شکل گیری  است.  خریداران مصرفی شده 
مخصوص آگهی ملک که سایر کالاها در آن فروخته نمی شود 
و به صورت تخصصی به عرضه ملک اختصاص دارد می تواند 
کاذب،  نرخ های  کند.حذف  جلوگیری  قیمتی  مرج  و  هرج  از 
ایجاد شفافیت، ارایه آمار واقعی از قیمت های منطقه ای، صرفه 
از  فردی  نیازهای  با  املاک  یافتن  و  هزینه  و  زمان  در  جویی 
جمله ویژگی هایی است که پلتفرم های خوشنام و شناسنامه دار 
را از سایر سامانه ها متمایز می کند. استفاده از چنین سامانه هایی 
مبهم  از یک فضای  ناشی  بستر دیجیتال می تواند عوارض  در 
و تاریک را که برخی سایتهای اینترنتی ایجاد می کنند بکاهد؛ 
عوارضی که در هشت ماه گذشته می توانست به شکل رکود 
تورمی دامن گیر بازار مسکن شود اما به لطف نبود ظرفیت در 
این بازار، نرخ ها آنطور که برخی بخر و بفروش ها انتظار داشتند 
افزایش پیدا نکرد. البته با توجه به پیشران بودن بخش مسکن، 

رکود این حوزه اثرات منفی بر اقتصاد کشور دارد.

شکست بازار مسکن در یک رقابت چهارگانه
مالیات بر فعالیت سوداگری همه 

مشکلات تولید را حل نمی کند
یک نماینده مجلس گفت: افزایش فعالیت تولیدی را باید یک 
بسته دید به طوریکه هیچ وقت نباید توقع داشته باشیم که 
مالیات بر سوداگری بتواند همه مشکلات تولید را برطرف 
کند. مهدی طغیانی نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی و مهدی موحدی بکنظر سخنگوی سازمان 
امور مالیاتی کشور با حضور در استودیو گفتگوی ویژه خبری 
و محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی دبیرخانه 
مجمع تشخیص در ارتباط تلفنی درباره اجرایی شدن طرح 
تبادل  به بحث و  با هم  بازی  بر سوداگری و سفته  مالیات 
نظر پرداختند.طغیانی در ابتدای این نشست گفت: همانطور 
که اشاره شد اگر می خواهیم در کشور تولید داشته باشیم و 
سرمایه ها به سمت تولید برود به سمت سرمایه گذاری های 
سرمایه  دنیا معمولاً  پیدا کند، همه جای  مولد عملًا جهت 
گذاری های غیرمولد را با ابزار مالیاتی محدود می کنند، این 
ابزار در کشور ما استفاده نمی شد، در قوانین مالیاتی ما نبود، 
سال ۱۴۰۰ کلیات این طرح در مجلس مصوب شد، ۱۴۰۲ 
به شکل کامل در مجلس به تصویب رسید و رفع ایراد آن تا 
امروز به طول انجامیده، امیدوارم به زودی این اتفاق بیفتد، 
اگر چه بی ثباتی ها در اقتصاد خودشان باعث می شوند که 
سرمایه ها بروند به سمت بازارهای غیر مولد، اما خود حرکت 
این سرمایه ها به سمت بازارهای غیرمولد وضعیت را تشدید 
می کند، یعنی خود این بی ثباتی بازتولید می شود.وی ادامه 
داد: با این اتفاق که سرمایه ها جهت پیدا می کند، ما در قبل 
از نوروز هفته ای داشتیم که میزان برآورد البته این بود، میزان 
پولی که در یک هفته وارد بازار طلا شده بود معادل پولی 
بود که در کل سال قبل وارد بازار طلا شده بود. وقتی پول به 
این شکل وارد یک بازار می شود، عملًا آن بازار مگر چقدر 
عرضه کننده دارد؟ عرضه کننده های آن هم تقریباً در این 
شرایط تصمیم شأن بر این است که عرضه نکنند و دست 
نگه دارند قطعاً بر روی نرخ اثر می گذارد و به دلیل اینکه 
بازارهای ما به هم مرتبط است روی کل اقتصاد اثر خودش 
را تخلیه می کند. این بازارهای ۵ گانه یعنی بازار خودرو، 
ملک، طلا، ارز و رمزارز، و رمزدارایی که در این قانون به 
آن پرداخته شده مهم ترین بازارهایی هستند که مورد طمع 
این طور  دنیا هم  اند در همه جای  فعالیت های سوداگرانه 
است و فقط در ایران نیست، ولی قوانین محدودکننده مثل 
قانون مالیات بر سوداگری وجود دارد که سعی می کند به 
آنها هزینه بار کند و تبدیل دارایی ها به این دارایی های غیر 
داد:  ادامه  مجلس  نماینده  نشود.این  انجام  به سرعت  مولد 
شاید مهم ترین مسئله این است که همان زمانی هم که سال 
اصلی که  ایراد  در مجلس تصویب شد،  آن  کلیات   ۱۴۰۰
نمایندگان مخالف به این طرح می گرفتند این بود که روی 
چه بستری می خواهید اجرا کنید؟ فرض کنید یک کسی مثلًا 
به معاملات سوداگرانه در حوزه خودرو دارد  سابقه ورود 
مثلًا چند هزار خودرو را که نمونه داشتیم، در مجلس هم 
همان زمان گفته شد، این سابقه را دارد. از کجا می خواهید 
این را بشناسید؟ روی چه داده ای می خواهید این شناسایی را 
انجام بدهید؟ شاید در مجلس نزدیک یک سال طول کشید 
که بستر اجرایی مناسب بر این قانون به قانون الحاق شد، 
سامانه  قانون  می کنند،  اشاره  که  اجرایی  بستر  همین  یعنی 
مودیان و پایانه های فروشگاهی را ما داشتیم سال ۹۸ مصوب 
شده بود، قانون سامانه مودیان حالا باید توسعه پیدا می کردبه 
گفته این کارشناس اقتصادی یعنی یک جاهایی در قانون باید 
دیده می شد که بتواند بستر اجرایی شناسایی کسانی باشد که 

وارد سوداگری دارند می شوند.

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی   
افزایش  و  صنعتی  واحد   ۳۴۴ و  هزار  احیای  از  ایران 

ظرفیت های تولید خبر داد.
با  صنعتی  واحدهای  احیای  داشت:  اظهار  انصاری  رضا 
هدف افزایش ظرفیت تولید و بازگشت نیروی کار است 
واحدهای  بازگشت  شاهد  گذشته  سال  زمینه  این  در  که 

صنعتی راکد به عرصه تولید بودیم.
وی افزود: بیشترین احیای واحدهای صنعتی با ۱۲۵ واحد 
اصفهان  استان  به  صنعتی  واحد   ۱۲۴ و  تهران  استان  به 
و  تولید  ارتقای  در  بسزایی  سهم  که  دارد  اختصاص 

افزایش بهره وری داشته است.
صنعتی  شهرک های  و  کوچک  صنایع  سازمان  مدیرعامل 
ایران ادامه داد: سهم استان های فارس، آذربایجان شرقی، 
خوزستان، البرز و مرکزی نیز در احیای واحد های راکد 

بسیار بوده است.
وی با اشاره به شناسایی مشکلات واحدهای صنعتی بیان 
و  ارز  نرخ  تغییرات  گردش،  در  سرمایه  کمبود  داشت: 
مسائل پولی و بانکی واحدهای تولیدی، تامین مواد اولیه، 
ناترازی انرژی، اخذ تسهیلات و رفع مشکلات زیرساختی 
مالک  توسط  واحد  کامل  واگذاری  مواقع  برخی  در  و 
اصلی به سرمایه گذار از مهمترین مشکلات این واحدها 

است.
ارتقا  شرکاء،  اختلاف  مشکل  حل  داد:  ادامه  انصاری 
فناوری و بهینه کردن خط تولید، حل مشکلات حقوقی و 
واگذاری توسط بانک به سرمایه گذار جدید و سایر مواد 
مشکلات عمده ای را برای صنایع ایجاد کرده بود که در 
صنایع  مربوطه  مسئولان  رسیدگی  با  مختلف  های  استان 

راکد به چرخه تولید بازگشتند.
عارضه یابی واحدهای راکد ادامه می یابد

استان ها  صنعتی  شهرک های  شرکت  کرد:  عنوان  وی 
اقتصادی  و  صنعتی  واحدهای  بازسازی  و  نوسازی  برای 
اقدامات مختلفی را در سال گذشته انجام دادند و امسال 
نیز این روند حمایتی و عارضه یابی همچنان ادامه خواهد 
شهرک های  و  کوچک  صنایع  سازمان  داشت.مدیرعامل 
رهبر  سوی  از  سال  نامگذاری  به  اشاره  با  ایران  صنعتی 
تولید  در  گذاری  سرمایه  عنوان  با  اسلامی  انقلاب  معظم 
لازم  زیرساخت های  تأمین  طریق  از  سازمان  این  گفت: 
مانند برق و آب جهت نوسازی و بازسازی واحد و کمک 
بهره  ارتقای  دنبال  به  به حل مشکلات واحدهای صنعتی 
صنایع  سازمان  است.مدیرعامل  تولید  افزایش  و  وری 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران خاطر نشان کرد: برای 
حال  در  زیرساختی  اقدامات  تولید  در  گذاری  سرمایه 
انجام است که نیازمند جذب سرمایه گذار در بخش های 
مختلف صنعتی هستیم چراکه صنعت ظرفیت ویژه ای در 

تولید دارد.
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نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۷۳2۳ ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰2۰۰ مورخ ۱2/2۰/ ۱۴۰۳ هیات 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
زاده  احمد  سوسن  خانم  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
تهران  از  شناسنامه ۱2۰۰ صادره  به شماره  ابوالقاسم  فرزندسید  حسینی 
به شماره ملی ۰۰۳۹2٥٥۷۴۳ در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت ۱۹۷۶/٥۶ متر مربع به پلاک ٥۶۴ فرعی از 22۳ اصلی واقع در 
قریه چایجان بخش 2۹ گیلان خریداری شده از مورد نسق مالک رسمی 
آقای حسن محمدی چایجان نسق زارعی شماره 2۰۰۳۹ مورخ ٥۱/۶/2٥ 

دفترخانه ۶۶ کلاچای محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
به مدت  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  باشند و میتوانند  اعتراضی داشته 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
انقضای مدت مذکور و  بدیهی است در صورت  نمایند.  تقدیم  قضایی 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای -نادر عیوضی صالح

م الف 2۳۱۸
***************

نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰2۰۰۱۶۳۰۸ مورخ ۱۱/2۸/ ۱۴۰۳ هیات 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای علیرضا احمدی فرزند رسول 
به شماره شناسنامه ۴۶2 صادره از اصفهان به شماره ملی ۱2۸٥۶۶۳2۷۶ 
در ششدانگ اعیان یک قطعه زمین و انباری احداثی به مساحت ۹2/۴۳٥ 
به پلاک  از پلاک ۱ و 2 فرعی  تراکم ویژه قسمتی  متر مربع مسکونی 
از  گیلان   2۹ بخش  هلوکله  قریه  در  واقع  اصلی   ۳۰۹ از  فرعی   ۱۰۶۶
مالکیت رسمی سابق آقای محمد افراسیاب زاده امیری محرز گردیده 

است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
به مدت  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  باشند و میتوانند  اعتراضی داشته 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض . دادخواست خود را به مراجع 
انقضای مدت مذکور و  بدیهی است در صورت  نمایند.  تقدیم  قضایی 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای -نادر عیوضی صالح

م الف 2۳۱۹
**************************

نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۷۳۳٥ ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰2۰۰ مورخ ۱۴۰۳/۱2/2۰ هیات 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
کریم  فرزند  باستانی  ابراهیم  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
به شماره شناسنامه ۱۷۴۰ صادره از رودسر به شماره ملی 2۶۹۰۶۰۰٥٥۱ 
در ششدانگ یک  قطعه زمین مشجر مشتمل برخانه به مساحت ۶۳۱/2۳ 
از 222 اصلی  به پلاک ۸۴۳ فرعی  باغات   / متر مربع کاربری مسکونی 
واقع در قریه قاسم آباد علیا بخش 2۹ گیلان خریداری شده از مورد 
نسق مالک رسمی آقای کریم باستانی نسق زراعی شماره 2222۶ مورخ 

٥2/۶/۱۰ دفترخانه ۶۶ کلاچای محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
اعتراضی داشته باشند و میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای-نادر عیوضی صالح
م الف 2۳2۰

**********************
نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 

وضعیت لبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
هیات   ۱۴۰۳  /۱2/2 مورخ   ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰2۰۰  ۱۶۶٥۹ شماره  رای  برابر 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کلاچای تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مهدی آرامیده فرزند محسن به شماره 
شناسنامه ٥۴ صادره از کاشان به شماره ملی ۱2۶۱۹۰۰۹۳۶ در ششدانگ 
مربع کاربری  متر  مساحت 2۹۸/۳2  به  برخانه  مشتمل  زمین  قطعه  یک  
مسکونی به پلاک ٥۶۱ فرعی از 22۳ اصلی واقع در قریه چایجان بخش 
2۹ گیلان خریداری شده از مورد )نسق مالک رسمی آقای محمد قاسم 
بابایی چایجان نسق زراعی شماره ۱۹۴۰۱ مورخ ۱۳٥۱/۳/۶ دفترخانه ۶۶ 

کلاچای ( محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
به مدت  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  باشند و میتوانند  اعتراضی داشته 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
انقضای مدت مذکور و  بدیهی است در صورت  نمایند.  تقدیم  قضایی 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای -نادر عیوضی صالح

م الف 2۳2۱
********************************

نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات   ۱۴۰۳  /۱2/۱ مورخ   ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰2۰۰  ۱۶۶۰۳ شماره  رأی  برابر 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کلاچای تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای اردوان کریمی فرزند فتح اله به شماره 
در   ۰۰٥۱۴۴۱۱٥2 ملی  شماره  به  تهران  از  صادره   2۳2۴ شناسنامه 
ششدانگ یک قطعه زمین و انباری احداثی به مساحت ۳۸۱/٥2 متر مربع 
به پلاک  )کاربری مسکونی /زراعی/معبر( )قسمتی از پلاک ۷۳ فرعی( 
۶2۱ فرعی از ۳۰۳ اصلی واقع در قریه هراتبر لپاسر بخش 2۹ گیلان از 

مالکیت رسمی سابق آقای داود فتحی پور لپاسر محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
به مدت  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  باشند و میتوانند  اعتراضی داشته 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم  قضایی 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای -نادر عیوضی صالح

م الف 2۳۱۷
**************

نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات   ۱۴۰۳  /۱2/۱ مورخ   ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰2۰۰۱۶۶۰۶ شماره  رأی  برابر 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کلاچای تصرفات 
منصور  فرزند  طاهرخانی  مصطفی  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
 ۰۴٥2۷٥۳۱۱2 ملی  شماره  به  تهران  از  ۳۰۱ صادره  شناسنامه  شماره  به 
متر   ۳۳۰ مساحت  به  احداثی  انباری  و  زمین  قطعه   یک  ششدانگ  در 
مربع کاربری مسکونی به پلاک ٥۶۰ فرعی از 22۳ اصلی واقع در قریه 
مالک رسمی  نسق  مورد  از  بخش 2۹ گیلان خریداری شده  چایجان  
 ۷۱/۶/۳۰ مورخ   ۱۱۳۹۰۴ شماره  سند  آبادی  قاسم  بابایی  نصرت  آقای 

دفترخانه ۸۹ رودسر ( محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
اعتراضی داشته باشند و میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای-نادر عیوضی صالح
م الف 2۳۳۳

**************
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴۰۳۶۰۳۱۰۰۱۶۰۱۴٥٥۱ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
ثبتی حوزه ثبت ملک محمود آباد تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
از  صادره   ۹۴۷ شناسنامه  بشماره  ملک  فرزند  سلیمی  علی  خانم  آقای 
به مساحت ۱۴۰ متر  بنای احداثی  با  نور در ششدانگ یک قطعه زمین 
آباد  در محمود  واقع   ۱۰ بخش  اصلی   ۴۷ از  فرعی  مربع پلاک ۳۹۹۰ 
از مالک رسمی آقای /خانم محمد مختاری محرز گردیده  خریداری 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز 
مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که  در صورتی  شود  می  آگهی 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف 
مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک -مهدی آزاد

شناسه ۱۹۰۳۰۶2
***********

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۱۴۰۰2۷۹۶ و   2۷۹٥ و   2۷۹۳ و   2۷۹2 شماره  رای  برابر 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم  اول  هیات   ۱۴۰۳/۱۰/2۰ مورخه 
واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
ثبتی حوزه ثبت ملک املش تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای 
شناسنامه  بشماره  اسماعیل  فرزند  محله  سج  کیا  رستگار  صفیه  خانم 
به  رضا  فرزند  رجبی  احترام  خانم  و  رودسر  از  صادره   2۶۸۰2۳۸٥۱۶
بخشی  سهیلا  خانم  و  لنگرود  از  صادره   2۷۰۰۰۳۸۱۸٥ شناسنامه  شماره 
فرزند حسین به شماره شناسنامه ۶2 صادره از لنگرود و آقای رضا فاضلی 
فر فرزند قاسم به شماره شناسنامه ۶۳۰۰۰۰۳۹۸۱ صادره از رشت بصورت 
ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بریکباب ساختمان به مساحت ۳۸۳.۷۶ 

متر مربع پلاک ۱٥۰2 فرعی از سنگ 2۴ اصلی مجزی از
پلاکهای ٥۷۱ فرعی الی ٥۸۹ فرعی واقع در قریه کیا کلایه بخش 2۹ 
گیلان مشاعا بالسویه  خریداری از مالک رسمی آقای خانم میر ابوالقاسم 

مظلومی محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
به مراجع قضایی  را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  تاریخ  از  ما  یک 
عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم 

وصول اعتراض طبع مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک-احسان شعبانی دریاوارسری

م الف ۶
************************

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

موضوع  دوم  اول  هیات   ۱۴۰۳۶۰۳۱۰۰۱۶۰۱۴۹۸۸ شماره  رای  برابر 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک محمود آباد تصرفات مالکانه بلا 
معارض متقاضی آقای خانم کسری صفائی فرزند کاوس بشماره شناسنامه 
با بنای احداثی  ۱۴۳۷2 صادره از تهران در ششدانگ یک قطعه زمین 
 ۳۰ از  فرعی   ۱۸۷۷ پلاک  مربع  متر   2۰۰ مساحت  به  زراعی  کاربری 

در  واقع  فرعی   ۱۱۸2 پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز   ۱۱ بخش  اصلی 
است.  گردیده  محرز  صفائی  کسری  خانم  آقای  رسمی  مالک  متوریج 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک -مهدی آزاد

شناسه ۱۹۰۳۰٥۳
***********************

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴۰۳۶۰۳۱۰۰۱۶۰۱۴٥۷۴ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
ثبتی حوزه ثبت ملک محمود آباد تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
آقای خانم علی احمدی فرزند مهدی بشماره شناسنامه ۱۷2٥۱ صادره 
از تهران در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی کاربری زراعی 
مشاع عرصه آن وقف  سیر  میزان 2۹  مربع که  متر  مساحت ٥٥.2۷2  به 
می باشد پلاک ۱۷۳ فرعی از اصلی بخش واقع در جونیکلا خریداری 
از مالک رسمی آقای خانم احمد احمدی محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 

مهدی آزاد
شناسه ۱۹۰۳۱۱۱

*********************************
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴۰۳۶۰۳۱۰۰۱۶۰۱٥۳۴۳۰ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
ثبتی حوزه ثبت ملک محمود آباد تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
 ٥۰۰۰۱2۹٥۷۱ شناسنامه  بشماره  حسین  فرزند  اقبال  مریم  خانم  آقای 
احداثی  بنای  با  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  آباد  محمود  از  صادره 
از ۱۹  فرعی  مربع پلاک ۹۹۹  متر  مساحت ٥۷.۱۹۷  به  زراعی  کاربری 
آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  آباد  عبداله  در  واقع   2 بخش  اصلی 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز  برزگر  /رضا 
در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 

مهدی آزاد
شناسه ۱۹۰۳۱2۳

*********************
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  کهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴۰۳۶۰۳۱۰۰۱۶۰۱٥۳۳۴ هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 

واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
ثبتی حوزه ثبت ملک محمود آباد تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
آقای خانم نصر الله قلم زن فرزند عبدالحسین بشماره شناسنامه ۳۹2۰۳ 
صادره از کاظمین در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی کاربری 
اصلی   ۱۹ از  فرعی   ۱۰۰۰ پلاک  مربع  متر   2۱۸.۷۰ مساحت  به  زراعی 
بخش 2 واقع در عبداله آباد خریداری از مالک رسمی آقای خانم قلی 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  محرز گردیده  آبادی  اوجی 
در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک -مهدی آزاد

شناسه ۱۹۰۳۱۳۸
*********************************

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   ۱۴۰۳۶۰۳۱۰۰۱۶۰۱۶٥۸۱
واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
ثبتی حوزه ثبت ملک محمود آباد تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
آقای خانم شهلا مهدی زاده اردشیری فرزند داداش بشماره شناسنامه 2۷ 
صادره از بابل در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 
2۳۶.۸ متر مربع پلاک ۴۸۳۰ فرعی از ۶۰ فرعی از ۱۳ اصلی بخش ۱۰ 
واقع در آهو محله خریداری از مالک رسمی آقای شهلا مهدی زاده 
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا   . است.  گردیده  محرز  اردشیری 
در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک

-مهدی آزاد
شناسه ۱۹۰۳۱٥۱

**********************
نامه قانون تعیین تکلیف  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای
فاقد سند رسمی

هیات   ۱۴۰۳/۱۰/2۰ مورخ   ۱۴۰2۶۰۳۱۸۰۱۱۰22۹2۱ شماره  رای  برابر 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
بلا  مالکانه  تصرفات  ثبت ملک صومعه سرا  مستقر در واحد  سند رسمی 
به  مهدی  فرزند  خواه  جواد  پور  مرتضی  خانم  آقای  متقاضی  معارض 
شماره شناسنامه ۱۴۶۰ صادره از صومعه سرا در ششدانگ یکقطعه زمین 
 ۳۴ از  فرعی   ۱۸۱ پلاک  مربع  متر   ۴۰2 بمساحت  ساختمان  بر  مشتمل 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۱۷ و 22 واقع در اشپلم بخش 22 
گیلان خریداری از نسق ابراهیم عبداله نیا واقعه دشتی محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱٥ روز 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی  چنانچه  میشود  آگهی 
بشرح مذکور اعتراض داشته باشد میتوانند از تاریخ اولین انتشار آگهی 
رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  خودرابه  اعتراض  ماه   2 بمدت 
به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف 
انقضای  رسید در صورت  و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع 
اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند  مدت مذکور و عدم وصول 

مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۴/۱/۱۹ 

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۴/2/۳
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک  صومعه سرا

 شهبازی
شناسه ۱۹۰٥۸۶۱

م الف ٥۴/۹۱۰
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استان هااستان ها
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای مرکزی خبر داد :

 تکمیل پروژه انتقال آب سد کوچری به ساوه 
نیازمند تخصیص به موقع اعتبارات است

از  مرکزی،  منطقه ای  آب  سهامی  شرکت  مدیرعامل 
از  ساوه  سهم  آب  انتقال  ملی  طرح  اعتبار  تخصیص 
سدکوچری، به عنوان ابرپروژه عمرانی این استان خبر داد.

با اعلام این خبر گفت :  طرح آبرسانی به  حسین اسدی 
انتقال سدکوچری  از خط  ساوه و برخی روستاهای مسیر 
به عنوان ابر پروژه عمرانی استان مرکزی در حال اجراست 
تامین  قانون  پیوست  محل  از  آن  اعتبارات  از  بخشی  و 
شهرهای  آب  تامین  محل  را  کوچری  سد  است.وی  شده 
خوانسار، گلپایگان، خمین، محلات، نیمور، دلیجان، ساوه 
و قم عنوان کرد و افزود: با توجه به تخصیص هایی که در 
سنوات گذشته برای هر شهرستانی از سدکوچری در نظر 
به اجرا درآمد  انتقالی برای این شهرها  گرفته شد خطوط 
می شوند  بهره مند  کوچری  سد  آبی  منابع  از  زودی  به  و 
،اما متاسفانه به دلیل  طولانی بودن خط انتقال بطول ۱۳۱ 
کیلومتر از منطقه دودهک دلیجان به سمت ساوه عملیات 

اجرایی آن به اتمام نرسیده .
وی با اشاره به اینکه تاکنون افزون بر ۳۴ کیلومتر از خط 
 ، درآمده  اجرا  به  سدکوچری  از  ساوه  آب  سهم  انتقال 
آب  سهم  انتقال  خط  اجرایی  عملیات  اتمام  برای  افزود: 
ساوه نیازمند تخصیص اعتباری قریب به سه هزار میلیارد 
تومان بود که خوشبختانه با پیگیری های همه جانبه صورت 
گرفته در سال گذشته ۴۰۰ میلیارد تومان از اعتبارات بند 
تومان  میلیارد   ۱۹۸ بحران کشور و  مدیریت   ۲۸ ماده  »م« 
نیز از محل پیوست قانون برای اجرای این پروژه تخصیص 
یافت که قریب به ۱۵۰ میلیارد تومان آن مربوط تعهدات 
و دیون گذشته و مطالبات پیمانکار بود که پرداخت شد و 

مابقی نیز برای اجرای پروژه اختصاص یافت.
اسدی با اشاره به عقد قرارداد توسط قرارگاه خاتم الانبیاء 
به  لوله  تامین  قرارداد  انعقاد  گفت:  پروژه  اجرای  برای 
شرکت  یک  با  پروژه  پیمانکار  توسط  کیلومتر  هفت  طول 
مراحل  اکنون  هم  و  شده  انجام  اصفهان  در  لوله سازی 
پوشش لوله ها در حال اجراست که پس از اتمام به کارگاه 

منتقل و عملیات اجرایی ادامه خواهد یافت.
وی با اشاره به معرفی مسیر ۳۰ کیلومتری از آوه به سمت 
 ۳۰ این  از  گفت:  اضطراری  انتقال  خط  عنوان  به  ساوه 
چهار  حدود  و  مسیرسازی  کیلومتر   ۲۰ بر  افزون  کیلومتر 
کیلومتر عملیات کانال کنی انجام و به محض انتقال لوله ها 
به کارگاه، عملیات اجرایی ادامه خط انتقال سهم آب ساوه 

از سدکوچری از سر گرفته خواهد شد.
وی پیش بینی کرد تا پایان نیمه نخست سالجاری عملیات 
اجرایی احداث خط انتقال اضطراری از آوه به سمت ساوه 
به اتمام رسیده و از منابع آبی چاه های موجود در شهر آوه 
وارد خط انتقال شده و پس از اتمام پروژه و بهره برداری 
کامل از آن سهم آب ساوه از سدکوچری وارد مدار و به 

این شهرستان منتقل شود.
وی با اشاره به اینکه مدت زمان اجرای نهایی پروژه طرح 
انتقال آب ساوه از سدکوچری سه ساله است که  یکسال 
آن سپری شده ، تصریح کرد: اگر اعتبارات مورد نیاز در 
سال  دو  زمان  مدت  در  قطعا  یابد  اختصاص  مقرر  موعد 

مانده از قرارداد به سرانجام خواهد رسید.
گفت:  مرکزی  منطقه ای  آب  سهامی  شرکت  مدیرعامل 
بارش های اخیر نتوانست میزان دبی ورودی آب به سدهای 
افزایش داده و کام  الغدیر ساوه را  کمال صالح شازند و 

تشنه این دو سد شاخص استان مرکزی را سیراب کند.
هفته های  در  آسمانی  نزولات  بارش  به  اشاره  با  اسدی   
پایش  و  رصد  براساس  کرد:  خاطرنشان  استان  در  اخیر 
سد  آب  بررسی حجم  و  بارندگی  میزان  وضعیت  آخرین 
همچنان  متاسفانه  ساوه،  الغدیر  و سد  شازند  کمال صالح 
و  بوده  بحرانی  سد  دو  این  در  آب  ذخیره سازی  شرایط 

تشنه تر از همیشه هستند.
کمال  سد  مکعبی  متر  میلیون   ۹۵ حجم  به  اشاره  با  وی 
در  که  مطلوبی  بارش های  وجود  با  گفت:  شازند  صالح 
 ۱۶.۶ تنها  اما  است،  افتاده  اتفاق  سد  این  آبریز  حوضه 
در  آب  سد،  حجم  درصد   ۱۷ معادل  مکعب  متر  میلیون 
پشت سد وجود دارد و ۸۳ درصد حجم آن خالی است که 
دریاچه  در  ذخیره شده  آبی  منابع  بحرانی  بیانگر وضعیت 
این سد است.وی گفت: در سال گذشته حجم آب ذخیره 
مکعب  متر  میلیون   ۲۶ حدود  صالح  سدکمال  در  شده 
کاهش  مکعب  متر  میلیون   ۱۶.۶ به  امسال  حالیکه  در  بود 
یافته که از این میزان ۱۰ میلیون متر مکعب، آب مرده و 
مکعب  متر  میلیون   ۶.۶ تنها  و  است  برنامه ریزی  غیرقابل 
از  بخشی  نیاز  پاسخگوی  صرفا  و  بوده  برنامه ریزی  قابل 

مصارف شرب ۷۰ روز آینده کلانشهر اراک خواهد بود

»اینترنت« در صدر شکایات 
سمنانی ها در حوزه ارتباطات

راه اندازی قرارگاه رصد مصرف 
برق در استان گلستان

قرارگاه ملی رصد و پایش مصرف برق در شرکت توزیع 
نیروی برق استان گلستان راه اندازی شد.

در  گلستان  استان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
ملی  قرارگاه  »راه اندازی  گفت:  مرکز  این  افتتاحیه  مراسم 
برق  نیروی  توزیع  در شرکت  برق  پایش مصرف  و  رصد 
استان گلستان گامی مهم در جهت مدیریت بهینه انرژی و 

عبور از پیک مصرف در سال ۱۴۰۴ است. 
برق  مصرف  لحظه ای  رصد  با  مرکز  این   : افزود  موسوی 
مشترکین، امکان نظارت و کنترل دقیقتر را فراهم می کند تا 
از افت کیفیت خدمات یا خاموشی های احتمالی جلوگیری 

شود.
بی وقفه  تلاش  بر  گلستان،  برق  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
سراسر  در  پایدار  برق  تأمین  برای  شرکت  این  کارکنان 

استان، حتی در شرایط سخت گرمایی، تأکید کرد.
گرگان - خبرنگار روزنامه نسیم

و  آسان  دسترسی  نوع  از  هم  آن  »اینترنت«  به  دسترسی   
شرایط  در  اساسی شهروندان  نیازهای  از  با سرعت لازم، 
اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  حوزه  در  است.  کنونی 
زمینه  در  شهروندان  شکایت های  مهمترین  نیز  سمنان 

»اینترنت« و »اینترنت تلفن همراه« بود.
زمینه  در  برخوردار  استان  دومین  تهران،  از  پس  سمنان   
با  و  است  کشور  مخابراتی  و  ارتباطی  زیرساخت های 
توجه به قرارگرفتن این استان در محور ارتباطی چهارراه 
میلیونی  عبور  کشورو  غربی  شرقی-  و  جنوبی  شمالی- 
مورد  ارتباطی  زیرساخت های  وجود  جاده ها،  از  مسافران 

نیاز از ضرورت ها در این استان محسوب می شود.
میلیون سیمکارت  نیم  و  اعلامی مسوولان، یک  آمار  طبق 
تلفن همراه در استان ۷۰۰ هزار نفری سمنان وجود دارد، 
فناوری  به  استان  خانوار   ۲۰ بالای  روستاهای  درصد   ۹۰

نسل سوم و چهارم تلفن همراه مجهزند.
و  دارند  نسل جدید  اینترنت  استان  روستاهای  درصد   ۹۰
به عبارتی ۹۰ درصد روستاهای بالای ۲۰ خانوار استان به 
فناوری نسل سوم و چهارم مجهز هستند که امکان توسعه 

کسب و کارهای روستایی را به مردم داده است.
درصد   ۱۲۰ حدود  استان  در  همراه  تلفن  نفوذ  ضریب 
است، یعنی به صورت متوسط هر خانواده چهار نفره پنج 

سیمکارت دارد.
اطلاعات سمنان  فناوری  و  ارتباطات  اداره کل  سرپرست 
ارتباطات  حوزه  در  سمنانی ها  شکایت  مهمترین  گفت: 

درباره »اینترنت« و»اینترنت تلفن همراه« بود.
ثبت یک هزار و ۱۵۳ مورد شکایت

حسین ابراهیمیان با اشاره به رسیدگی بیش از ۹۹ درصدی 
شکایات سامانه ۱۹۵، از کاهش میانگین زمان پاسخگویی 
در سال ۱۴۰۳ خبر داد.وی درباره گزارش عملکرد سامانه 
۱۹۵ استان سمنان با بیان اینکه سال ۱۴۰۳ تعداد یک هزار و 
۱۵۳ فقره شکایت در حوزه سرویس های ارتباطی و فناوری 
اطلاعات مربوط به استان در سامانه ۱۹۵ ثبت شد، بیان کرد: 
از این تعداد شکایت به یک هزار و ۱۴۷ فقره معادل بیش از 

۹۹ درصد شکایات رسیدگی شد.
وی با بیان اینکه شکایات مردمی ثبت شده در سامانه ۱۹۵ 
اغلب مربوط به حوزه های اینترنت، تلفن ثابت، تلفن همراه، 
خدمات پستی، دفاتر پیشخوان و تشعشعات است، گفت: از 
اینترنت  این سامانه،  ثبت شده در  یک هزار و ۱۵۳ شکایت 
با ۴۶۴ مورد شکایت، تلفن همراه با ۴۱۳ شکایت و تلفن 
به  را  شکایت  میزان  بالاترین  شکایت  مورد   ۱۷۶ با  ثابت 

خود اختصاص داد.

سهم صفر دولتی ها در تولید برق مازندران؛ ایجاد نیروگاه های خاص صنایع
دستگاه های دولتی و صنایع مازندران بیش از ۲۵ درصد برق 
را مصرف می کنند و تولید انرژی با پنل های خورشیدی در 

آن تقریبا نزدیک به صفر است.
 هوا رفته رفته گرم می شود و تأمین برق برای بخش خانگی 
روز  چالش های  از  یکی  به  کشور  و  مازندران  در  صنایع  و 
سو،  یک  از  توزیع  شبکه های  بودن  فرسوده  می شود.  تبدیل 
خسارت وارده ناشی از حوادث طبیعی و سرقت به شبکه ها 
ارزها وضعیت  فعالیت چراغ خاموش رمز  از سوی دیگر و 

منابع انرژی را در مازندران شکننده کرده است.
ملزم  دولتی  ادارات  قانون  طبق  اینکه  به  توجه  با  همچنین 
شدند بخشی از انرژی روزانه را از طریق پنل های خورشیدی 
تأمین کنند اما تعداد انگشت شماری از این ادارات تاکنون 

نسبت به اجرای این مصوبه قانونی اقدام کردند.
حدود  که  بزرگ  و  کوچک  تولیدی  واحد  هزار  سه  وجود 
۱۰ درصد از انرژی برق را مصرف می کنند و شمار زیادی 
صنعت  چالش های  از  غیرمجاز  و  مجاز  کشاورزی  چاه های 

برق در تأمین انرژی به شمار می رود.
خورشیدی  پنل های  توسط  ادارات  برق  از  مگاوات  یک 

تولید می شود
ایجاد و راه اندازی پنل های خورشیدی در صنایع از چندی 
پیش در مازندران کلید خورد تا بخشی از ناترازی انرژی در 
عامل  مدیر  کارنامی  حسینی  کاظم  سید  شود.  تأمین  استان 
شرکت توزیع برق مازندران با اشاره به راه اندازی نیروگاه 
تاکنون یک مگاوات برق  برق ۳ مگاواتی در جویبار گفت: 
و  بانک ها  ادارات،  در  خورشیدی  پنل های  نصب  طریق  از 

نهادهای دولتی مازندران تولید شده است.
ایجاد  مازندران؛  برق  تولید  در  ها  دولتی  صفر  سهم 

نیروگاه های خاص صنایع
سقف  روی  بر  خورشیدی  پنل  نصب  طرح  افزود:  وی 
واحدهای تولیدی و صنعتی در شهرک های صنعتی اعلام و 
به صورت تجمعی نیز پیشنهاد شده است تا واحدها به تأمین 

برق مورد نیاز خود بپردازند.
کارنامی همچنین تأکید کرد این نیروگاه ۳ مگاواتی با نصب 
پنل خورشیدی از سوی وزارت نیرو و در زمین مشخص شده 

در منطقه جویبار اجرا خواهد شد.
مدیرعامل شرکت توزیع برق مازندران از کشف پنج هزار و 
۶۳۲ دستگاه ماینر غیرمجاز از ابتدا تاکنون در استان خبر داد 
و با بیان اینکه رمز ارز نوعی سرقت انرژی به شمار می رود، 
گفت: هر دستگاه ماینر به اندازه یک یا دو کولر گازی برق 

مصرف می کند.
وی متوسط مصرف ماهانه برق هر دستگاه ماینر را دو هزار و 
۶۵۰ کیلووات بیان کرد و افزود: ماهانه معادل برق ۱۰ واحد 

مسکونی در ماینرها برق مصرف می شود.
حسینی ادامه داد: برای تولید هر بیت کوین معادل برق ۴۴۰ 
تا  خواست  مردم  از  می شود،  مصرف  برق  مسکونی  واحد 
موارد مشکوک و مصرف برق برای تولید رمز ارز را اطلاع 

رسانی کنند.
در  غیرمجاز  ماینر  دستگاه   ۶۳۲ و  هزار  پنج  تاکنون  ابتدا  از 
استان کشف شد که ۳۳۲ مورد مربوط به پارسال بوده است

ابتدا  از  داد:  ادامه  مازندران  برق  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
استان  در  غیرمجاز  ماینر  دستگاه   ۶۳۲ و  هزار  پنج  تاکنون 

کشف شد که ۳۳۲ مورد مربوط به پارسال بوده است

ساخت  برای  رو  پیش  شهرهای  جمله  از  جویبار  شهرستان 
خصوصی  بخش  همکاری  با  و  است  خورشیدی  پنل های 
شهر  این  در  خورشیدی  نیروگاه  اولین  است  قرار  دولتی  و 

ساحلی رقم خورد.
به  توجه  راستای  در  گفت:  جویبار  فرماندار  مدانلو،  محمد 
اهمیت استفاده از ظرفیت های موجود مازندران و بهره گیری 
از انرژی خورشیدی، جویبار به عنوان یکی از شهرستان های 

ساحلی استان در این مسیر گام برداشته است.
احداث  مازندران،  استاندار  دستور  اساس  بر  افزود:  وی 
کار  دستور  در  سریع الاحداث  خورشیدی  نیروگاه های 
فرمانداران قرار گرفته و اولین پروژه از این نوع، با پیگیری 

و هماهنگی شرکت توزیع برق استان در جویبار آغاز شد.
برای  نیاز  مورد  اعتبار  کرد:  خاطرنشان  همچنین  مدانلو 
انرژی های  سازمان  توسط  خورشیدی،  نیروگاه  این  ساخت 
تجدیدپذیر و بهره وری انرژی برق ایران )ساتبا( تأمین شده 

است.
میلیارد   ۹۰۰ هزینه  با  نیروگاه  این  فرماندار جویبار،  گفته  به 
و  می شود  احداث  هکتار   ۵ مساحت  به  زمینی  در  و  ریالی 
رفع  و  منطقه  انرژی  زیرساخت های  تقویت  به  می تواند 

مشکلات برق شهرستان جویبار کمک کند.
علاوه بر ادارات تأمین برق واحدهای تولیدی و صنعتی در 
شده  تبدیل  دغدغه  یک  به  مختلف  فصل های  در  مازندران 
است و نیروگاه های موجود استان توان پاسخگویی به نیازها 
را ندارند.۴۲ شهرک و ناحیه صنعتی در مازندران وجود دارد 
که تأمین انرژی آن نیز همواره تنش زاد بوده است و برای 
نیروگاهی  ایجاد  انرژی در شهرک های صنعتی،  پایدار  تأمین 

اختصاصی جزو برنامه است.

ایجاد نیروگاه اختصاصی صنعتی در مازندران
عبدالرضا دادبود معاون استاندار مازندران با اشاره به بحث 
ناترازی انرژی شرکت شهرک های صنعتی استان اظهار کرد: 
نیروگاه  ایجاد  با  استان  مهم  شهرک های  برق  انرژی  تأمین 

اختصاصی و با مشارکت خود صنایع انجام می شود.
با  رابطه  در  الزاماتی  و  انجام شده  کار  مقدمات  افزود:  وی 
تأمین بخشی از منابع مالی و تأمین اراضی مورد نیاز جهت 

پیگیری در دستور کار قرار گرفت.
دادبود با اشاره به اینکه ۱۶۰ مگاوات برق به مجموعه صنایع 
استان تزریق می شود، گفت: ان شاءالله در پیک مصرف برق 

در تابستان با مشکل قطعی برق مواجه نباشیم.
وی در خصوص تأمین انرژی برق سایر صنایع بزرگ عنوان 
کرد: مقرر شد اداره کل صمت استان پیگیری و اقدامات لازم 
جهت تأمین انرژی برق از طریق احداث نیروگاه کوچک یا 

انرژی های خورشیدی را به عمل آورد.
برنامه  اینکه  بیان  با  استانداری  عمرانی  معاونت  سرپرست 
زمانبندی مدیریت مصرف انرژی در تابستان برای بخش های 
اصناف، صنایع و ادارات در قالب کمیته ای بررسی می شود، 
به  مردم  همکاری  با  مصرف  پیک  در  شد  مقرر  کرد:  اظهار 
از توان  گونه ای خاموشی ها رقم بخورد که حداکثر استفاده 
انرژی برای مصارف خانگی و کمک به بخش صنعت انجام 

شود.
پوشش  تحت  مازندران  در  برق  مشترک  میلیون  سه  حدود 
برق  مصرف  و  است  استان  غرب  و  مرکز  برق  شرکت های 
استان در روزهای پیک از سه هزار مگاوات فراتر می رود و 
و ورود  پنل های خورشیدی  ایجاد  نیازمند  انرژی  این  تأمین 

بخش دولتی و خصوصی به میدان است.

طبیعت گردی بی ضابطه بلای جان گیاهان بومی اصفهان
 پژوهشگر مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی 
استان اصفهان از وضعیت بحرانی گونه های گیاهی منحصربه فرد 
این استان خبر داد و گفت: طبیعت گردی بی ضابطه بلای جان 

گیاهان بومی)اندمیک ( اصفهان شده است.
آزاده اخوان افزود: اصفهان با حدود سه هزار گونه گیاهی، یکی 

از غنی ترین استان های کشور از نظر تنوع زیستی است.
وی گفت: این تنوع به دلیل گستره وسیع اقلیم ها و زیستگاه ها از 
ارتفاعات زاگرس تا مناطق بیابانی حاصل شده است و حدود 
پانصد گونه از این گیاهان اندمیک)بومی اصفهان( هستند که ۴۰ 

گونه آن فقط در اصفهان می رویند.
به طرح های پژوهشی متعدد و مقالات علمی  با اشاره  اخوان 
منتشر شده توسط اعضای هیئت علمی و محققان مرکز تحقیقات 
گفت:  اصفهان  استان  طبیعی  منابع  و  کشاورزی  آموزش  و 
پوشش گیاهی استان در نواحی متعددی از جمله »کوه هشتاد«، 
»دالانکوه«، »مارشنان«، »گلستانکوه«، »قمیشلو«، »موته«، مناطق 
نیمه  بیابانی شرق استان و بسیاری از مناطق دیگر مورد مطالعه 

قرار گرفته و مستند شده است.
وی تاکید کرد: این پژوهش ها نقش مهمی در شناسایی دقیق 
وضعیت  تحلیل  و  بومی  گیاهان  پراکنش  گونه ای،  ترکیب 
و  در شناخت  کلیدی  نقش  مرکز  این  و  داشته   آن ها  حفاظتی 

حفاظت از تنوع زیستی گیاهی استان ایفا کرده است.
تحقیقات علمی، پایه حفاظت از گیاهان نادر

هزار  هشت  حدود  میان  از  داد:  توضیح  اصفهانی  محقق  این 
و ۵۰۰ گونه گیاهی شناسایی شده در ایران، حدود ۲۵ تا ۳۰ 
درصد آن ها اندمیک )بومی ایران( هستند که نزدیک به پانصد 

گونه اندمیک ایران در استان اصفهان وجود دارند.
به صورت  گونه  تعداد حدود ۴۰  این  از  داد:  توضیح  اخوان 
انحصاری در این استان رویش داشته و در هیچ نقطه دیگری 
از  ما  مطالعات  گفت:  نمی شوند.وی  دیده  جهان  یا  کشور  از 
طریق پایش های میدانی و اجرای طرح های مربوط به پوشش 
این گونه ها  برای  تهدیدات  نشان می دهد که مهم ترین  گیاهی 
شامل چرای مفرط دام، تغییر کاربری اراضی، خشکسالی های 

پی درپی، فعالیت های معدنی و تخریب زیستگاه هاست.
وی اظهار داشت: اگرچه طبیعت گردی در نگاه اول به آشنایی 
افزایش حس مسوولیت پذیری کمک  با طبیعت و  بیشتر مردم 
می کند اما در صورت عدم مدیریت و نظارت کافی می تواند 
زیستگاه های  و  گیاهی  پوشش  به  جبران ناپذیری  آسیب های 

طبیعی استان وارد کند.
وی با بیان اینکه بسیاری از گونه های گیاهی نادر اصفهان امروز 
در معرض تهدید جدی قرار دارند، هشدار داد: طبیعت گردی 
غیرمسوولانه در سال های اخیر به یکی از اصلی ترین تهدیدات 

برای گیاهان اندمیک استان تبدیل شده است.
اخوان یادآور شد: در سال های اخیر، حضور گسترده گردشگران 
در مناطق بکر، به ویژه در فصل های پر رفت و آمد مانند بهار، 
باعث لگدمال شدن گیاهان حساس، تخریب نهال ها و آلودگی 
خاک و همچنین ورود خودروهای آفرود به زیستگاه های گیاهی 
و خروج از مسیرهای مشخص به فرسایش خاک و نابودی ریشه 

گیاهان منجر شده است.
نباشد،  برنامه ریزی همراه  با  وی تاکید کرد: طبیعت گردی اگر 
استان  گیاهی  تنوع  تدریجی  تخریب  عوامل  از  یکی  می تواند 
باشد.این پژوهشگر چیدن گل ها و گیاهان نادر، کندن بوته ها، 
لگدمال کردن نهال ها و روشن کردن آتش در نزدیکی پوشش 
گیاهی را از مهم ترین آسیب هایی دانست که طبیعت گردان به 
پوشش گیاهی وارد می کنند.اخوان افزود: برخی افراد به صورت 
ناآگاهانه، گیاهان دارویی یا خوراکی را از طبیعت جمع آوری 
می کنند که باعث از بین رفتن ذخایر وراثتی این گونه ها می شود.

وی تصریح کرد: این رفتارها اگر ادامه پیدا کند، می تواند باعث 

نابودی تدریجی پوشش گیاهی در مناطق حساس استان شود.
وی همچنین برداشت گیاهان دارویی یا خوراکی بدون نظارت 
در  گیاهی  گونه های  بقای  برای  جدی  تهدیدهای  از  یکی  را 

طبیعت اعلام کرد و گفت:
»زرین گیاه«،  »بیلهر«،  »آویشن«،  مانند  گونه هایی 
در  کوهی«  و»موسیر   » »کلوس  کوهی«،  »تره کوهی«،»کرفس 
استان اصفهان به صورت سنتی و گاه تجاری برداشت می شوند 
به  منجر  پایدار،  بهره برداری  نظام  نبود  و  تقاضا  افزایش  اما 
برداشت های مخرب و ریشه کنی شده است که چرخه طبیعی 
تجدید این گیاهان را مختل کرده و در مواردی جمعیت آن ها را 

به آستانه انقراض رسانده است.
برداشت غیر اصولی برخی از این گیاهان در زیستگاه های مناطق 
مختلف مانند »فریدنشهر«، »خوانسار« و »سمیرم« موجب کاهش 

محسوس تراکم و پراکنش آن ها شده است.
طبیعت،  بر  فشار  کاهش  هدف  با  مرکز  این  گفت:  اخوان 
پیشنهادهایی از جمله کشت گونه های دارویی بومی در مزارع، 
آموزش بهره برداران محلی، تدوین الگوهای برداشت پایدار و 
ارائه داده و آمادگی دارد در  معرفی مناطق تحت حفاظت را 
گیاهان  از  اصولی  بهره برداری  ملی  دستورالعمل های  طراحی 
دارویی نقش فعال ایفا کند.وی نصب تابلوهای هشدار دهنده، 
محیط  کارگاه های  برگزاری  و  آموزشی  بروشورهای  توزیع 
زیستی برای طبیعت گردها و جوامع محلی را از جمله قدامات 
پرتردد  مناطق  برخی  اخیر، در  مهمی دانست که در سال های 
»گلستانکوه  و  »فریدون شهر«  »سمیرم«،  مانند  اصفهان  استان 

خوانسار« انجام شده است.

اصفهان به پناهگاه گیاهان در خطر انقراض تبدیل می شود
اخوان با اشاره به بهره گیری از نتایج طرح های پژوهشی در حوزه 
تنوع گیاهی گفت: این مرکز تحقیقاتی اکنون قادر است محتوای 
آموزشی معتبر و بومی سازی  شده برای گردشگران، راهنمایان 
اپلیکیشن های  توسعه  تولید و در  بانان  طبیعت گردی و محیط 
در  عمومی  پویش های  راه اندازی  حساس،  گونه های  معرفی 

فضای مجازی و صدا و سیما همکاری کند.
وی گفت: ما با بهره گیری از »هرباریومی« )مجموعه ای از گیاهان 
خشک و حفظ شده و اطلاعات مربوط به آن ها که برای مطالعات 
نمونه  هزار   ۲۰ از  بیش  دارای  معتبر  می شود.(  استفاده  علمی 
گیاهی و بانک ژن فعال، در سال های اخیر طرح های مختلفی را 
در زمینه شناسایی، مستندسازی و حفاظت از گونه های گیاهی 

استان به اجرا گذاشته ایم.
این محقق مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی 
گونه های  بذر  ذخیره سازی  و  جمع آوری  طرح  اصفهان  استان 
پوشش  بررسی  پروژه های  ژن،  بانک  قالب  در  ایران  اندمیک 
گیاهی در مناطق حساس استان و مشارکت در تدوین لیست 
قرمز گیاهان در معرض خطر را از جمله اقدامات کلیدی این 

مرکز برای جلوگیری از انقراض این گونه های گیاهی دانست.
و  پرورش  زمینه  در  مرکز  شده  انجام  پژوهش های  به  وی 
بازکاشت گونه های گیاهی در معرض خطر استان اصفهان اشاره 
ایجاد  زمینه،  این  در  پروژه ها  مهم ترین  از  یکی  گفت:  و  کرد 
»باغ ایران زاد« است که با همکاری شهرداری اصفهان در حال 

طراحی و اجراست.
اخوان همکاری بین نغهادی را پایه  اصلی موفقیت در حفاظت 
از تنوع زیستی اعلام کرد و گفت: این مرکز تحقیقاتی در استان 
اصفهان نقش فعالی در تعامل با اداره کل منابع طبیعی، محیط 
طریق  از  و  دارد  گردشگری  نهادهای  و  شهرداری ها  زیست، 
انجام پروژه های مشترک در زمینه پایش تنوع زیستی، شناسایی 
گونه های در خطر انقراض، تدوین اطلس های پوشش گیاهی، 
احیای رویشگاه ها و تهیه بانک اطلاعات گونه های گیاهی، نقش 
برنامه های حفاظتی  اجرای  و  علمی  داده های  تامین  در  مهمی 
ایفا می کند.وی گفت: با توجه به افزایش فشار گردشگری بر 
در  حفاظتی  قوانین  تقویت  و  بازنگری  به  نیاز جدی  طبیعت، 
مناطق گردشگری احساس می شود.اخوان تصریح کرد: قوانین 
فعلی، برداشت و تخریب گیاهان در طبیعت را ممنوع کرده و 
برای آن جریمه در نظر گرفته اند، اما در عمل، نظارت ضعیف 
و نبود ضمانت اجرایی کافی باعث تداوم تخریب گونه ها شده 
است.وی با تاکید بر اینکه ورود بدون راهنما به مناطق حساس 
باید برداشت هرگونه گیاه جرم اعلام  باید ممنوع شود گفت: 
است  لازم  همچنین  شوند،  بازدارنده تر  و  روز  به  جریمه ها  و 
بهار(  )مثل  گردشگری  پرتردد  فصول  برای  خاصی  مقررات 
تدوین تا از آسیب های فصلی به پوشش گیاهی جلوگیری شود.

با آموزش و فرهنگ سازی  باید  قوانین  این  وی گفت: اجرای 
همراه باشد تا پذیرش عمومی آن افزایش یابد چرا که مردم، به 
ویژه طبیعت گردان، نقش کلیدی در حفاظت از گونه های گیاهی 

بومی دارند.

نخستین مرکز رشد مدیریت وزارت راه 
و شهرسازی در فارس افتتاح شد

 

انسانی  منابع  و  مدیریت  نوآوری  و  رشد  مرکز  نخستین 
وزارت راه و شهرسازی، با هدف مدرنیزه کردن ساختارهای 
اداری و فاصله گرفتن از روش های سنتی، روز یکشنبه در 

اداره کل راه و شهرسازی فارس افتتاح شد.
آیین  در  فارس،  شهرسازی  و  راه  مدیرکل  رضایی،  ناصر 
مرکز،  این  راه اندازی  با  کرد:  تاکید  مرکز  این  گشایش 
تحولی بنیادین در شیوه مدیریت و ارایه خدمات آغاز شده 
است. ما به دنبال جایگزینی روش های علمی و روزآمد به 

جای قالب های ناکارآمد گذشته هستیم.
وی با اشاره به چالش های موجود گفت: ساختارهای سنتی 
می شود،  متخصص  نیروهای  بی انگیزگی  باعث  تنها  نه 
از  بسیاری  می دهد.  کاهش  نیز  را  خدمات  کیفیت  بلکه 
ادامه  به  تمایلی  نوین،  بسترهای  نبود  دلیل  به  کارشناسان 

همکاری با سیستم اداری ندارند.
مدیرکل راه و شهرسازی فارس از راه اندازی »سامانه جامع 
خدمات الکترونیک« خبر داد و افزود: این سامانه به زودی 
مراجعات  تا  می کند  برخط  را  اداری  فرآیندهای  تمامی 
حضوری به حداقل برسد. هدف ما ارائه خدمات با کمترین 

هزینه و بیشترین سرعت استو
دست  به  نباید  ارشد  مدیران  تجربه  اینکه  بیان  با  رضایی 
فراموشی سپرده شود، تصریح کرد: انتقال دانش چندده ساله 
مدیران به نیروهای جوان، می تواند پایه گذار نسلی توانمند 

و خلاق در آینده باشد. 
وی در پایان هشدار داد: بی توجهی به تحولات جهانی در 
حوزه مدیریت، نه تنها هزینه های مالی را افزایش می دهد، 
تضعیف  نیز  را  اجرایی  دستگاه های  به  مردم  اعتماد  بلکه 

می کند.

سرپرست مدیریت بهره برداری 
شرکت گاز استان کهگیلویه و 

بویراحمد منصوب شد 

طی حکمی از سوی دکتر حمید طالبی مدیر عامل شرکت 
سرپرست  سمت  به  اکوانیان  مسلم  ،مهندس  استان  گاز 
مدیریت بهره برداری شرکت  گاز استان  منصوب گردید 
،ایشان از نیروهای با اخلاق و کار دان شرکت گاز استان 
بوده اند که قبل از این در سمت های,سرپرست نوبتکاران 

تاسیسات فراشبند,
شرکت  ارسنجان،رییس  تاسیسات  برداری  بهره  سرپرست 
گاز  شهرستان  کهگیلویه و همچنین کارشناس ویژه بهره 

برداری استان را به عهده داشتند .
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ناظری: 
شانس چوگان برای صعود به جام جهانی 

کم است اما تلاش می کنیم

علی نژاد:
 برخی فدراسیون ها افزایش بودجه 

ندارند؛ فعلا ۱۰۰ میلیارد دادیم سرمربی تیم فوتبال گل گهر سیرجان می گوید برخی بازیکنان 
فوتبال ایران با سایت های شرط بندی در ارتباط هستند و با 
با  تفصیلی خود  در گفت وگوی  او  می کنند.  آنها همکاری 
ایسنا، اشاره ای هم به جادوگری در فوتبال کرد و گفت که 
افرادی که نفس ضعیفی دارند به دنبال این مسائل می روند.

مهدی تارتار درباره سال های فعالیت خود در فوتبال، چه 
فه عنوان بازیکن و چه به عنوان مربی به صحبت پرداخت. 
او می گوید محرومیت ۶ ماهه او که به خاطر درگیری در 
فیروز  توصیه  به  کردن  عمل  خاطر  به  شد،  اعمال  داربی 
به  هم  اشاره ای  گفت وگو  این  در  او  است.  بوده  کریمی 
شرط بندی در فوتبال ایران کرد و گفت که عوامل مرتبط با 
سایت های شرط بندی با بازیکنان ارتباط برقرار می کنند و با 
آنها همکاری دارند. تارتار همچنین خاطرات جالبی را هم 
از دوران حضورش در پرسپولیس مطرح کرد و گفت که 

علی پروین با برخی بازیکنان »خودمانی« بود.
* به عنوان سوال اول، می خواهیم درباره خودتان صحبت 
خود  فوتبال  طراح،  هافبک  عنوان  به  تارتار  مهدی  کنید. 
را از کجا شروع کرد و در نهایت چه اتفاقاتی افتاد که به 

پرسپولیس آمد؟
ما هم مثل همه فوتبالیست های قدیمی از زمین های خاکی شروع 
کردیم. امکانات مثل الان نبود که مدارس فوتبال باشد. در محله ها 
و زمین های خاکی بازی می کردیم. یکی از بچه محل های ما به نام 
فائق که به باشگاه می رفت از من خواست سر تمرینات تیم اقبال 

بروم که آن موقع در دسته سوم نوجوانان بود.
* دسته سوم نوجوانان تهران؟

و  باشند  قوی تر  خیلی  باشگاهی ها  می کردم  فکر  من  تهران.  بله! 
نزدیک ۱۲ سال داشتم. گفتم نه بابا، ما را چه به باشگاه؟ بالاخره 
ورزشگاه  روبروی  زمینی  یک  به  ما  برد.  باشگاه  به  مرا  زور  به 
شیرودی رفتیم. زمین آسفالتی که دروازه های هندبالی داشت. من 
در آنجا تست دادم، مربی ما آقا مرتضی بود. فامیلی اش را حضور 
ذهن ندارم چون خیلی سال گذشته است. تا به توپ ضربه زدم 
به زمین خوردم. آقا مرتضی بعد زمین افتادنم بالای سرم آمد و از 
من پرسید متولد چه سالی هستی؟ گفتم متولد ۱۳۵۱. همان موقع 
ما را انتخاب کرد و از ما مدارک خواست و ما هم وارد چرخه 
فوتبال شدیم. تا اینکه سالیان سال گذشت و در سن ۲۷ سالگی، 

از تراکتورسازی یه پرسپولیس منتقل شدم.
سال ها  آن  بود؟  چطور  شما  فوتبال  پیشرفت  روند   *
فضا  نداشت. کمی  فوتبال وجود  و مدرسه  خیلی آکادمی 
عاشقانه تر بود. فوتبالیست ها در زمین خاکی با عشق، فوتبال 

بازی می کردند و با عشق، هم پیشرفت می کردند.
واقعاً آن موقع ها مثل الان  پول داخل  فوتبال نبود و اصلًا پولی 
داشتند  دوست  همه  یعنی  بود  محبوبیت  و  آن عشق  بیشتر  نبود. 
بودیم.  پرسپولیس  طرفدار  هم  ما  بروند.  علاقه شان  مورد  تیم  به 
در  روز  یک  داشتیم  دوست  نمی کردیم،  بازی  که  هم  موقع  آن 
پرسپولیس بازی کنیم. به هر حال این چرخه چرخید و در سن ۲۷ 
سالگی به پرسپولیس رسیدیم. ۴ سال در پرسپولیس بازی کردم. ۲ 
قهرمانی در لیگ داشتیم و دو بار سوم آسیا شدیم. بعد از آن آقا 
فیروز که پدر خانم من بود از من خواست که به ابومسلم بروم. 
جمله ای  فیروز  آقا  ولی  شوم  پرسپولیس جدا  از  نداشتم  دوست 
گفت. ایشان گفت: اگر همراه من به ابومسلم آمدی می توانی روی 
من  پدرخانم  حال  هر  به  کنی.  حساب  فامیل  یک  عنوان  به  من 
بود. اگر نیامدی اسمی از ما نیاور. ما هم تازه ازدواج کرده بودیم 
گفتیم نمی شود ]که نرویم[ چرا که فوتبال تمام می شود ولی آقا 

فیروز، هست.
به پرسپولیس صحبت  انتقال تان  * الان می خواهیم درباره 
کنید. شما از تراکتور به پرسپولیس آمدید. صحبتی که من با 
خیلی از پیشکسوت ها داشتم، می گویند آمدن به پرسپولیس 
سخت بود و هر بازیکنی را در واقع به این تیم نمی آوردند. 
وقتی هم بازیکن می آمد خودش با عشق به تیم می آمد یعنی 
اینطور نبود که دنبال بازیکن بروند و او با ۱۰ تیم صحبت و 

مذاکره کند و بعد برای عقد قرارداد بیاید.
اصلًا آن موقع علی پروین یک نمایشگاه به نام سورتمه در میدان 
آقا  علی  وقتی  می رفتند.  آنجا  به  بازیکنان  که  داشت  تیر  هفت 

)پروین( تایید می کرد بازیکنان به آنجا می رفتند.
* آن زمان ناز کردن بازیکن و اینکه بگوید از تیم دیگری 

پیشنهاد دارم، نبود؟
را  ما  آنها  که  می کردیم  رفتار  طوری  باید  ما  نبود.  اینطور  اصلًا 
یادم  من  نبود.  پرسپولیس  برای  ادایی  و  ناز  اصلًا  یعنی  بپسندند 
امکان  که حتی  داشتیم  بزرگی  همراه  تلفن  که گوشی های  است 

گذاشتن در جیب نبود. من دستم گرفته بودم که علی آقا گفت: 
»این چیه پسر؟ ما از این چیزها، موبایل پوبایل نداریم. سریع این 
را بینداز که برود.« گفتم: »چشم آقا، چشم.« من فکر کردم مثلًا 
کلاس دارد. گوشی را دستم گرفته بودم و رفتم که مثلا من هم 
موبایل دارم. تازه موبایل آمده بود. علی آقا خیلی برخورد کرد 
باید  است.  مهم  پرسپولیس  پیراهن  پیراهن  فقط  »اینجا  گفت:  و 
و  تیم  روی  تمرکزت  بیایی.  پرسپولیس  به  پیراهن  این  عشق  به 
هوادار باشد.« در واقع فضا طوری بود که باید پرسپولیس بازیکن 
را انتخاب می کرد و باید از یکسری فیلتر رد می شدیم تا جذب 

پرسپولیس شویم.
* الان قبول دارید که فضا کمی تغییر کرده است؟ در دنیا 
به دلیل فوتبال حرفه ای شرایط تغییر کرده اینجا هم کمی 
شرایط تغییر کرده است. نمی خواهم بگویم عشق و تعصب 
نیست اما وقتی بحث پول مطرح می شود بازیکنان به راحتی 

جابجا می شوند و پیراهن تیم دیگر را می پوشند.
فوتبال در دنیا اینطور شده است. ورود ایجنت ها به عنوان مدیر 
مشکلات  دلیل  به  و  بازیکنان  و  مربیان  حقوق  و  حق  برنامه، 
اقتصادی که وجود دارد ما نمی توانیم به این مساله ایراد بگیریم 
چون یک ورزشکار مگر چند سال می تواند به صورت حرفه ای 
بازی کند؟ یا یک مربی چند سال می تواند با استرس ناشی از این 
شغل کنار بیاید؟ به نظرم نمی شود گفت که این ماجرا بد است 
چون دیگر فوتبال به یک شغل حرفه ای تبدیل شده است. در حال 
یکسری  به  دارد.  وجود  زیادی  پول  ما  کشور  فوتبال  در  حاضر 
نمی توانند  پول می دهیم که جای دیگر می روند و  اینقدر  مربیان 
به  که  داریم  پول  این  ما  کنند.  دریافت  را  آن  چهارم  یک  حتی 
آن مربیان بدهیم. خیلی خوب است. بیشتر بازیکنان ایرانی خوب 
ایرانی هم مثل مربی خارجی  برای مربی  پشتیبانی می شوند ولی 
ارزش قائل شویم. این همه مربیان خارجی با پول های سنگین به 

فوتبال ایران آمدن و رفتند.
* آقا مهدی، شاید این مربیان خارجی پول کار نکرده  را 

گرفتند و رفتند.
واقعاً باید ببینیم چه آورده و بازدهی برای آن باشگاهی که اینها 
را استخدام کرد و قرارداد بست داشتند. فقط فضای مجازی آرام 
شود؟ همین! مردم ما یک مقدار متفکرانه به این قضیه نگاه کنند. 
آرام  چیز  همه  باشد  خارجی  مربی  اسم  و  پاسپورت  اینکه  فقط 
مثال  است؟ حالا یک  داشته  باشگاه  برای  آورده ای  آیا  می شود؟ 
می زنم. آقا مورایس از دوستان خودم در اصفهان بود. آیا بیشتر از 
یک جام حذفی برای سپاهان جام آورد؟ آن جام حذفی را ساکت 
الهامی با تیم نساجی که هر سال در خطر سقوط قرار دارد، آورد. 
آیا یحیی گل محمدی از برانکو کمتر جام آورد؟ کمی فکر کنیم. 
زمان  از  خیلی  و  است  پیش  سال  چند  همین  برای  موضوع  این 
آن نگذشته است. بنابراین برای مربیان ایرانی و همکارانم، خیلی 
دلم می سوزد. واقعاً خیلی فرق است چون قراردادهای سنگین را 
با مربیان خارجی می بندند. وقتی یک ماه حقوق مربیان خارجی 
و  می کنند  فسخ  داخلی  باشگاه  با  قراردادشان  آنها  می شود،  دیر 
می روند و کل پولشان را می گیرند ولی ما مربیان ایرانی به خاطر 
آبرو و شخصیت خودمان کار می کنیم. دوست داریم کار کنیم و 
ما را بپذیرند و به هر حال موفق شویم و به ما هم در این فوتبال 
اهمیت بدهند. مگر کم کار می کنیم؟ یا کم به روز هستیم؟ اصلًا 
فوتبال روز دنیا به گونه ای است که شما از فوتبال هایی که شب 
پخش می شود می توانید تمام تاکتیک های روز دنیا را در بیاورید. 
خیلی پیچیده نیست. کارهایی که مثلًا گواردیولا در منچسترسیتی 
انجام می دهد مثل جابجایی  مدافعان کناری با هافبک های کناری 
یا وسط. شاید مثل فیروز کریمی ۱۵ سال پیش این کار را انجام 
کنار  دفاع  طرف  یک  و  می گذاشت  خالی  را  طرف  یک  می داد. 
اضافه می شد چون ایرانی بوده می گویند این چه کاری است که 

انجام می دهد ولی الان به گواردیولا می گویند سبک نوین 
شغل ها  و  رشته ها  همه  در  ایرانیان   است.  آورده  را  فوتبال 

باهوش هستند و باید به آنها بها داده شود.
مربی و خارجی  به طور مفصل تر در مورد داستان   *
صحبت می کنیم ولی در مورد آن دوران پرسپولیس با 
علی پروین بیشتر صحبت کنید. خاطراتی که داشتید. 
برگزاری  دوره  اولین  در  که  هستید  تیمی  جزو  شما 
و  باخت  ملوان  به  استقلال  شد.  قهرمان  برتر  لیگ 
پرسپولیس با برد فجر در آزادی قهرمان شد. آیا تصور 
از  نتواند  حتی  استقلال  روز  آن  در  که  می کردید 

ملوان مساوی بگیرد؟
 ۸۰ ما  به  نسبت  استقلال  شانس  یعنی  بود.  سخت  خیلی 
درصد بود و بازی سختی هم به ما خورده بود. فکر کنم فجر 
»شاغلام پیروانی« بود اگر اشتباه نکنم. خیلی تیم سختکوشی 
بود و ما واقعاً یک بر صفر بازی را بردیم. آن روز واقعاً یک روز 

دراماتیک و شیرین شد.
* یادتان است که بعد سوت پایان بازی چه اتفاقی افتاد؟

اصلًا بعد از سوت پایان بازی نمی دانستیم از شادی به کدام سمت 
چمن آزادی برویم.

* شما یک مقطع هم در پرسپولیس به عنوان دستیار آقای 
علی دایی کار کردید.

من یک مقطع از راه آهن جدا شدم و خیلی کوتاه در حد ۳ ماه، 
دستیار آقای دایی بودم. تیم ما در بالای جدول یا صدر بود ولی 
وقتی راه آهن به شرایط بد جدولی رفت آقای کربکندی سرمربی 
این تیم بود که استعفا کردند یا جدا شدند. من جایگزین ایشان 

شدم.
* شما دوست نداشتید به عنوان دستیار ادامه بدهید. درست 

است؟
من به مربیگری علاقه داشتم و سرمربیگری هم در اصل کار سختی 
بود ولی علاقه داشتم. دوست داشتم به عنوان سرمربی فعالیت کنم 

ولی دستیار آقایی دایی بودن هم افتخاری بود که نصیب ما شد.
سرمربی  تغییر  از  صحبت  وقت  هر  اخیر  سال  چند  در   *
فکر  شدید.  مطرح  گزینه ها  جزو  هم  شما  بوده،  پرسپولیس 
بنشینید که از  بتوانید یک روز روی نیمکت تیمی  می کنید 
به  آن  برای  بازی،  دوران  در  و  بودید  طرفدارش  بچگی 

میدان رفتید؟
درباره  نباشد  صحیح  خیلی  شاید  می کنم،  فعالیت  خودم  من 
اتفاقی  هر  نظرم  ولی  دارند  مربی  آنها  کنم.  صحبت  پرسپولیس 
تیم  یک  به  باید  شما  زمانی  یعنی  بیفتد  خودش  زمان  در  باید 
را  شما  هواداران  درصد   ۸۰ یا   ۷۰ حداقل  که  بروید  پرطرفدار 
دوست  نیست  طور  آن  شرایط  هنوز  می بینم  وقتی  ولی  بپذیرند 
ندارم وارد باشگاهی شوم که هوادارانش راضی نباشند. هر وقت 
بعد  به  حالا  از  من  اولویت  رسید.  فرا  زمانش  و  پذیرفتند  را  ما 
گل گهر است تا زمانی که مرا بخواهند یعنی با تمام تمرکزم فقط 
به گل گهر فکر می کنم. یک مربی حرفه ای باید هم اینطوری باشد.

هدایت  برای  جدی  طور  به  شما  با  سال ها  این  در   *
پرسپولیس صحبت شده است؟

در یک مقطع زمانی که آقای انصاری فرد مدیرعامل باشگاه بودند 
با من صحبت داشتند که آقا یحیی به تیم رفتند.

* یعنی بعد از جدایی کالدرون، همزمان با مذاکره با یحیی 
گل محمدی با شما هم صحبت کردند.

بله! گزینه ها آقا یحیی و من بودیم. با من هم صحبت کردند ولی 
آقا یحیی به تیم پرسپولیس رفت.

* آقای تارتار تشکر از اینکه با ما صحبت کردید. اگر نکته ای 
هست که ما درباره آن سوال نپرسیدیم و شما قصد صحبت 

دارید بفرمایید.
ما  برای  را  امکانات  کنم که همه  تشکر  باید  باشگاه  مدیریت  از 
فراهم کردند. تنها سالی است که برای تمرینات خودمان دغدغه 
ان شاءالله  است.  فراهم  ساختارها  و  زیرساخت ها  همه  نداریم. 
بیاوریم و هواداران  نتایج خوبی به دست  پایان فصل  بتوانیم در 
قهرمانی  برای  آینده  سال های  در  کنیم.  خوشحال  را  خودمان 
لیگ برتر بجنگیم و حتی همین امسال برای حذفی، بتوانیم برای 

قهرمانی بجنگیم.
برای  و سپاهان چقدر شانس  استقلال  به حضور  توجه  با   *

قهرمانی تیم خودتان در جام حذفی قائل هستید؟
ما توانستیم تراکتور را در اولین بازی در تبریز حذف کنیم. وقتی 
شما می  توانید تراکتور را که مدعی قهرمانی در لیگ برتر است در 
از مدعیان قهرمانی در  بنابراین می توانید یکی  تبریز حذف کنید 

جام حذفی باشید. بنابراین خیلی امیدواریم.

تارتار: 

برخی بازیکنان با سایت های شرط بندی همکاری می کنند

رئیس فدراسیون والیبال گفت:برای مدیریت قرارداد بازیکنان 
تنهایی  به  و  داریم  باشگاه ها  کمک  به  نیاز  برتر  لیگ  در 

نمی توانیم این موضوع را مدیریت کنیم.
برای  باشگاه ها  برخی  ایران،  والیبال  برتر  لیگ  پایان  از  پس 
و  کار شدند  به  زود دست  خیلی  سرمربی  و  بازیکن  جذب 
برخی به صورت رسمی قرارداد امضا کردند و برخی دیگر 
در حال مذاکره هستند اما آن چیزی که اهالی والیبال را نگران 
کرده دستمزد نجومی برخی بازیکنان است. افزایش چشمگیر 
رقم قرارداد بازیکنان آن هم در شرایطی که اقتصاد کشور با 
تورم بالا و مشکلات گسترده مالی روبه رو است، افق روشنی 

را برای آینده این رشته ترسیم نمی کند.
میلاد تقوی رئیس فدراسیون والیبال در گفتگو با خبرنگار مهر، 
در واکنش به رقم قراردادهای نجومی بازیکنان برای حضور 
از  جلوگیری  برای  فدراسیون  تدابیر  و  والیبال  برتر  لیگ  در 
بازیکنان  از  برخی  قرارداد  رقم  متأسفانه  گفت:  موضوع  این 
برای حضور در لیگ برتر والیبال خارج از قاعده و چارچوب 
تأیید ما نیست.  این موضوع اصلًا مورد  پیدا کرد و  افزایش 
من سال گذشته هم به این موضوع اشاره کردم که فدراسیون 

والیبال به تنهایی نمی تواند جلوی این موضوع را بگیرد.
فوتبال  در  تجربه خوبی  قرارداد  تعیین سقف  داد:  ادامه  وی 
نبود و به نظر می رسد این موضوع با یک همکاری دو طرفه 
با باشگاه ها باید حل شود. سال گذشته ما به باشگاه ها گفته 
نکنند  مذاکره  بازیکنانی  با  کدام  هیچ  زمانی  یک  از  بودیم 
تمام  جلسه  اینکه  محض  به  اما  شود،  تدوین  قانون  یک  تا 
پای  باشگاه ها  وقتی  دادند.  انجام  را  خودشان  کار  همه  شد 
موضوع  این  نمی تواند  تنهایی  به  فدراسیون  نمی آیند  کار 
جلسه  باشگاه ها  با  هم  امسال  است  قرار  کند.  مدیریت  را 
ارائه  موضوع  این  بررسی  برای  راهکارهایی  و  باشیم  داشته 
همکاری  به  منوط  راهکارها  این  رسیدن  نتیجه  به  اما  کنیم 

باشگاه هاست.
رئیس  منِ  که  است  منطقی  گفت:  والیبال  فدراسیون  رئیس 
لیگ  آن ها در  تا  فکر کنم  باشگاه ها  منافع  به  باید  فدراسیون 
اما  می گذاریم  راهکار  سری  یک  ما  کنند.  تیمداری  والیبال 
پیش  از  کاری  نباشند،  پایبند  آن  به  وقتی  باشگاه  مربیان 
هم  همه  نهایت  در  و  نمی رسیم  دلخواه  نتیجه  به  و  نمی رود 

ضرر می کنند. وقتی باشگاه ضرر کند از حضور در لیگ کنار 
می کشد و به مراتب بازیکن هم متضرر می شود و در نهایت 
به والیبال آسیب می رسد. ما قرار است یک جلسه با مربیان 
لیگ، داوران و بازیکنان و باشگاه ها داشته باشیم و در تلاش 
هستیم که فرهنگ سازی کنیم و این چارچوب رعایت شود.

باشگاه ها  همکاری  موضوع  اصل  نظرم  به  کرد:  تأکید  تقوی 
است، وقتی باشگاه ها بدون هیچ قاعده و قانونی با بازیکنان 
غریب  و  عجیب  رقم  هم  آن ها  و  می کنند  مذاکره  به  شروع 
بازار  این  نهایت  در  می گیرد  صورت  هم  توافق  و  می دهند 
باشگاه ها  اگر  می شود.  داغ تر  عده ای  برای  روز  به  روز 
همکاری لازم را انجام می دادند در چارچوب قوانین خاصی 
به هر حال  کنیم.  را مدیریت  قراردادها  می توانستیم موضوع 
از  بازیکنان هم  از  برخی  نمی آید و  پول بدش  از  هیچ کس 
این فضا استفاده می کنند. واقعاً اگر باشگاه ها همکاری نکنند، 
باشگاه ها  امیدوارم  این موضوع را بگیریم.  نمی توانیم جلوی 

امسال همکاری بیشتری با فدراسیون داشته باشند.
حاضر  تیم های  تعداد  مورد  در  والیبال  فدراسیون  رئیس 
حضور  برای  فشار  و  آینده  سال  برای  والیبال  برتر  لیگ  در 
نظر  کردم  اعلام  بارها  من  اظهارداشت:  گنبد  شهرداری 
فدراسیون والیبال این است که لیگ با ۱۲ تیم برگزار شود. 
استان های  نام  به  رسالتی  یک  فدراسیون  در  ما  اینکه  ضمن 
بازیکنان در  از  والیبالی داریم. در حال حاضر تعداد زیادی 
است  منطقی  هستند.  گلستان  استان  از  سنی  رده های  تمامی 
که حضور یک تیم لیگ برتری به ما کمک می کند که دامنه 
استعدادیابی را گسترده کنیم اما در مورد نحو حضور این تیم 
انصراف  تیمی  آیا  ببینم  باید  کنیم.  اظهارنظر  نمی توانیم  الان 

می دهد یا امتیازش را واگذار می کند یا خیر.
برتر  لیگ  مسابقات  برگزاری  نحوه  و  تعداد  به  بااشاره  وی 
به  را  تعداد  جلساتی  سلسله  از  بعد  کرد:  عنوان  والیبال 
خواهیم  انتخاب  لیگ  سازمان  رئیسه  هیئت  اعضای  عنوان 
هیئت  طریق  از  نامه  آئین  برگزاری،  نحو  پیشنهاد  و  کرد 
رئیسه سازمان لیگ به تصویب می رسد و بعد از آن به نهاد 
لیگ  سازمان  که  است  این  تلاشمان  همه  می رسد.  بالادستی 
در  با یک خرد جمعی  و  انفرادی خارج شود  از تصمیمات 
مورد مسابقات تصمیم گیری کنیم. من امروز معتقدم برگزاری 

لیگ با ۱۲ تیم بهترین انتخاب است و روی این تعداد هم نظر 
قطعی داریم اما در مورد اینکه در نهایت لیگ با چه تعداد تیم 

برگزار می شود باید در آینده تصمیم بگیریم.
برای  حاضر  حال  در  کرد:  عنوان  والیبال  فدراسیون  رئیس 
حضور تعداد تیم ها در لیگ برتر دو نگاه وجود دارد؛ برخی 
دهید  افزایش  را  تعداد  اگر  معتقدند  و  دارند  باشگاهی  نگاه 
ممکن است تقاضا افزایش پیدا کند و ارقام قرارداد بازیکنان 
نامتعارف شود اما برخی دیگر معتقد هستند وقتی اسپانسرهای 
خوبی در لیگ والیبال وجود دارد که مایل به تیم داری هستند، 
میلیاردها پول در عرصه  تا  این ظرفیت استفاده کرد  از  باید 
والیبال به چرخش دربیاید. این افراد معتقدند باید اجازه داد 
تا این سرمایه ها وارد والیبال شوند و این فرصت را از دست 
نداد. چرا که اگر از ورود این سرمایه ها به والیبال جلوگیری 
شود آن ها به رشته دیگری روی می آورند. ما الان نمی توانیم 
اظهارنظر شخصی داشته باشیم و باید در نهایت براساس خرد 
جمعی تصمیم بگیریم. البته که به اعتقاد من لیگ والیبال با ۱۲ 
تیم حرفه ای تر خواهد بود ولی باید هیئت رئیسه سازمان لیگ 

برگزار شود و پس از آن تصمیم نهایی را بگیریم.
تقوی بااشاره به حضور پیاتزا و همچنین چالش غیبت برخی 
لیگ  بودن  رو  پیش  به  توجه  با  سیرجان  فولاد  بازیکنان 
پیدا  راه  نهایی  به مرحله  پیاتزا  تیم  اگر  آسیا گفت:  قهرمانان 
نکرد اوایل خردادماه به ایران می آید اما اگر تیم اش به مرحله 
نهایی راه پیدا کند در نهایت ۱۰ خردادماه به ایران می آید. او 
لحظه به لحظه اردو را در حال ارزیابی است و چند روز پیش 
تا نکاتی را  بازیکنان تیم ملی داده  با  درخواست یک وبینار 
شخصاً خودش به آن ها بگوید. با توجه به اینکه زمان زیادی 

ندارد در تلاش است که از بازیکنان شناخت پیدا کند.
وی گفت: تیم فولاد سیرجان ۲۹ اردیبهشت ماه از مسابقات 
لیگ قهرمانان آسیا برگردند و تیم احتمالًا هشتم خردادماه به 
ایتالیا اعزام می شوند که دو هفته در ایتالیا و آرژانتین اردوی 
ارزیابی  مورد  را  بازیکنان  تا  داد  فرصت  و  دارد  تدارکاتی 
قرار دهد، بنابراین به نظرم دچار چالش نمی شود، ضمن اینکه 
تیم های دیگر هم چنین شرایطی دارند و تمام بازیکنان بزرگ 
دنیا در لیگ های معتبر درگیر مسابقات هستند و این موضوع 

عجیب و غریبی نیست.

تقوی:به تنهایی نمی توانیم قراردادها را مدیریت کنیم

دبیرکل کمیته ملی المپیک با تشریح آخرین وضعیت بودجه 
در نظر گرفته شده برای فدراسیون ها در سال جدید، گفت: 

برخی فدراسیون ها افزایش بودجه نخواهند داشت.
رؤسای  انتخاب  ورزشی،  فدراسیون های  بودجه  تصویب 
تصویب  و  تهیه  المپیک،  ملی  کمیته  کمیسیون های  جدید 
هدایای جشن تولد قهرمانان المپیک و ارائه گزارش توسط 
جوانان  آسیایی  بازی های  به  اعزامی  کاروان های  سرپرستان 
عربستان،  در  اسلامی  کشورهای  بازی های  و  بحرین  در 
این نشست مورد  به عنوان دستور جلسه  بودند که  مسائلی 

بررسی قرار گرفت.
مهدی علی نژاد دبیرکل کمیته ملی المپیک در تشریح موارد 
مطرح شده در این نشست گفت: اولین موضوع در خصوص 
زیادی  افزایش  که  بود  ورزشی  فدراسیون های  بودجه های 
نداشتیم نسبت به سال قبل که از ۹۵۰ به ۹۷۰ میلیارد تومان 
شده است. اعزام هایی را به مسابقات مختلف خواهیم داشت 
که تقریباً نسبت به گذشته هشت برابر شده است. حدود ۲۰ 
درصد افزایش بودجه برای فدراسیون ها در نظر گرفته شده 

که برخی از فدراسیون ها افزایش بودجه نخواهند داشت.
فدراسیون های  بودجه  بررسی  جلسه،  موضوع  نخستین 
افزایش  تخصیصی  بودجه  جاری،  سال  در  بود.  ورزشی 
چشمگیری نداشته و رقم ۹۵۰ میلیارد تومان به ۹۷۰ میلیارد 
درصد صرف   ۴۰ حدود  مبلغ،  این  از  است.  رسیده  تومان 
هزینه های جاری و اعزام ها شده است. با توجه به برنامه های 
رویدادهای  به  ورزشکار   ۸۵۰ به  نزدیک  اعزام  و  متعدد 
مختلف، امکان افزایش بودجه به صورت کلی وجود نداشت. 
با این حال تصمیم گرفته شد با اعمال یک مکانیسم جدید، 
شود،  لحاظ  فدراسیون ها  برخی  برای  درصدی   ۲۰ افزایش 

هرچند همه فدراسیون ها مشمول این افزایش نمی شوند.
افزود:  بودجه ها  پرداخت علی الحساب  به  اشاره  با  علی نژاد 
به  تخصیص یافته  اعتبار  تومان  میلیارد   ۳۰۰ مجموع  از 
گذشته  هفته  طی  تومان  میلیارد   ۱۰۰ تاکنون  فدراسیون ها، 
درصد   ۳۴ تا   ۳۳ حدود  میانگین  به طور  و  شده  پرداخت 

بودجه ها در اختیار فدراسیون ها قرار گرفته است.
روسای  تعیین  از  ادامه  در  المپیک  ملی  کمیته  دبیرکل 
کمیسیون های تخصصی این نهاد خبر داد و گفت: روسای ۱۱ 
کمیسیون مشخص شدند که اغلب آن ها در دو سال گذشته 
اساس، ریاست  این  بر  داشتند.  این سمت ها حضور  نیز در 
گرفت،  قرار  گودرزی  آقای  عهده  بر  آموزش  کمیسیون 
واگذار  منوچهری  مهرافزا  خانم  به  زیست  محیط  کمیسیون 
ورزشی  پزشکی  کمیسیون  ریاست  نوروزی  غلامرضا  شد، 
را بر عهده گرفت و فرشید گلزاده به عنوان رئیس کمیسیون 
گردشگری انتخاب شد. همچنین کیومرث هاشمی به ریاست 
به  حسینی  شمس الدین  بین الملل،  روابط  توسعه  کمیسیون 
کمیسیون  برای  فروتن  آقای  بازاریابی،  کمیسیون  ریاست 
اخلاق، حجت الاسلام سرلک برای کمیسیون فرهنگی، خانم 
قاسمی  حمید  ورزش،  و  زن  کمیسیون  برای  فرهادی زاد 
برای  احمدی  عبدالحمید  و  برای کمیسیون صلح و ورزش 

کمیسیون رسانه معرفی شدند.
او با اشاره به برنامه های جدید کمیته برای تجلیل از قهرمانان 
المپیک  برای قهرمانان  با عنوان جشن تولد  برنامه ای  افزود: 
در پایان هر ماه برگزار خواهد شد که نخستین دوره آن نیز 
برگزار شده است. همچنین هدایای این قهرمانان نیز به آن ها 

پرداخت می شود.
علی نژاد در بخش دیگری از صحبت هایش گفت: در نشست، 
سرپرستان اعزامی به بازی های کشورهای اسلامی و همچنین 
با ۲۰  ارائه دادند. جلسات متعددی  بحرین گزارش هایی را 
فدراسیون برگزار شد و ارزیابی های دقیقی صورت گرفت. 
نقطه نظرات فدراسیون ها درباره بازی های کشورهای اسلامی 
تا فردا جمع آوری خواهد شد. در خصوص بحرین، گزارشی 
کامل ارائه شد و مقرر گردید گزارش مربوط به عربستان نیز 
در نشست های آتی مطرح شود. همچنین سرپرستان موظف 
شدند گزارش عملکرد خود را در جلسات ماهانه ارائه دهند.

کاغذ  روی  ایران  ملی  تیم  گفت:  چوگان  فدراسیون  رئیس 
هم شانس زیادی برای صعود به جام جهانی را ندارد ولی 
با این حال با تمام توان خواهیم جنگید تا نتیجه درخوری 

را به دست بیاوریم.
حالی  در   ۲۰۲۵ چوگان  جهانی  جام  مقدماتی  رقابت های 
برگزار می شود که ستاد برگزاری این مسابقات در عربستان 
عدم  از  مربوطه،  فدراسیون های  به  نامه ای رسمی  ارسال  با 
و  کرده  عذرخواهی  میزبانی  شرایط  کامل  آماده سازی 
درخواست تعویق ۱۵ روزه برای برگزاری رقابت ها را مطرح 
کرده است. این درخواست پس از تأیید فدراسیون جهانی 
چوگان )اف آی پی( و موافقت تیم های شرکت کننده، پذیرفته 
اردیبهشت  )اواسط   ۲۰۲۵ مه   ۵ تاریخ  از  رقابت ها  و  شد 

۱۴۰۴( آغاز خواهد شد.
با  رقابت ها  از  مرحله  این  در  که  ایران  چوگان  ملی  تیم 
هم گروه  هندوستان  و  پاکستان  همچون  قدرتمندی  حریفان 
است، در شرایطی پا به این میدان می گذارد که شانس زیادی 
برای صعود به مرحله نهایی جام جهانی ندارد. با این حال، 
بازیکنان تیم ملی ایران با روحیه ای بالا و انگیزه ای دوچندان 
آماده هستند تا بهترین نمایش خود را در این رقابت ها ارائه 

دهند.
اصغر ناظری در گفتگو با خبرنگار مهر، در خصوص دلیل 
تعویق این مسابقات اظهار کرد: تأخیر در برگزاری مسابقات 
مقدماتی جام جهانی به دلیل مسائل زیرساختی در عربستان 
است. در این مدت، فدراسیون جهانی چوگان )اف آی پی( 
به  هفته  دو  مدت  به  مسابقات  این  که  کرده  درخواست 
آماده  عربستان  در  زیرساخت ها  و  امکانات  تا  بیفتد  تأخیر 
شوند. البته این تأخیر پس از بررسی و درخواست نظرات 
رسید.  تصویب  به  ایران،  فدراسیون  از جمله  فدراسیون ها، 
خوشبختانه سه تیم شرکت کننده هم نظر مثبت خود را اعلام 
اردیبهشت آغاز  تاریخ ۱۷  از  بازی ها  امید خدا،  به  کردند. 
شاهد  نیز  اردیبهشت   ۲۰ و   ۱۹ روزهای  در  و  شد  خواهد 

مسابقات خواهیم بود.
وی افزود: در رابطه با وضعیت تیم ملی، باید بگویم که ما 
فنی  نظر  از  تیم  داشته ایم.  زیادی  تلاش های  مدت  این  در 
امکانات،  و  زیرساخت ها  نظر  از  اگرچه  است.  آماده  بسیار 
زمینه  این  در  که  پاکستان  و  هندوستان  کشورهای  با  قطعاً 
سابقه طولانی دارند، فاصله داریم، اما مطمئن باشید که تیم 
ملی با تمام توان در این رقابت ها حضور خواهد داشت و 
اصلی  هدف  ببینیم.  بچه ها  از  را  خوبی  بازی های  امیدوارم 
این مسابقات تجربه کسب کنیم و در  این است که در  ما 

نهایت، برای صعود به مرحله نهایی تلاش کنیم.
آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  چوگان  فدراسیون  رئیس 
تیم  آماده سازی  روند  در  خاصی  مشکلات  مدت  این  در 
و  سال  یک  در  بله،  کرد:  عنوان  است؟  داشته  وجود  ملی 
نیم گذشته مشکلات زیادی داشته ایم، اما تمام تمرکز ما در 
حال حاضر روی رقابت های مقدماتی جام جهانی است. با 
تیم وجود داشته،  این که چالش هایی در مسیر آماده سازی 
انگیزه  با  حاضر  حال  در  تیم  اعضای  تمامی  خوشبختانه 
بالا تمرین می کنند. هدف ما این است که تیم ملی در این 
اگر شرایط  باشد، حتی  داشته  قدرتمندی  مسابقات حضور 

برای صعود به مرحله نهایی فراهم نباشد.
حال  در  ما  که  است  این  واقعیت  کرد:  خاطرنشان  ناظری 
حاضر روی کاغذ شانسی برای صعود نداریم. تقریباً از زمان 
به  ایران  در  مقدس، چوگان  دفاع  دوران  از  و پس  انقلاب 
 ،۷۰ دهه  اواخر  در  اما  بود.  مانده  مسکوت  طولانی  مدت 
شد  احیا  دوباره  چوگان  رهبری،  معظم  مقام  حمایت  با 
شده  آغاز  پیش  نیم  و  سال  یک  از  ملی مان  لیگ  اکنون  و 
از نظر فنی بسیار آماده هستند. اگرچه  است و بچه های ما 
از نظر زیرساخت ها و تجهیزات نسبت به کشورهایی چون 
تمرینات  با  بچه ها  اما  داریم،  فاصله  پاکستان  و  هندوستان 

مداوم توانسته اند سطح خوبی از آمادگی فنی را پیدا کنند.
با  که  سوال  این  به  پاسخ  در  چوگان  فدراسیون  رئیس 
چه  گرفته اید،  نظر  در  بانوان  برای  که  برنامه هایی  به  توجه 
بانوان به کشورهای  چالش هایی در راستای اعزام تیم ملی 
همسایه، خصوصاً پاکستان، وجود دارد و آیا احتمالًا شاهد 
خواهیم  جاری  سال  در  بانوان  برای  داخلی  رقابت های 
یکی  داریم.  دست  در  بانوان  برای  برنامه هایی  گفت:  بود؟ 
ایران  در  چوگان  فصل  که  است  این  اصلی  مشکلات  از 
در  بازی ها  ایران  در  دارد.  تفاوت  همجوار  کشورهای  با 
برگزار می شود، در حالی که در کشورهای  اول سال  نیمه 

همسایه، سیزن چوگان در نیمه دوم سال است.
وی افزود: به همین دلیل ما در حال برنامه ریزی برای اعزام 
پاکستان  خصوصاً  همسایه،  کشورهای  به  بانوان  ملی  تیم 
هستیم. هدف ما این است که در سال جاری یک اعزام برون 
رقابت  یک  آن  کنار  در  و  باشیم  داشته  بانوان  برای  مرزی 
داخلی نیز برگزار کنیم. در صورتی که هر دو این برنامه ها 
ممکن نشد، قطعاً تیم ملی بانوان برای رقابت های دوستانه یا 

تورنمنت های دیگر اعزام خواهد شد.

نقل و انتقالات تیم پرسپولیس آغاز شده و این باشگاه با سه 
بازیکن به توافق اولیه رسیده است.رسمی: سه بازیکن جدید 

در راه پرسپولیس!
باشگاه  ساختمان  مقابل  در  التهاب  و  تنش   از  بعد  ساعاتی 
پرسپولیس و برگزاری تجمع پرسروصدای طرفداران این تیم، 
و  می رسد  گوش  به  باشگاه  این  از  امیدوارکننده  اخبار  حالا 
مدیرعامل این باشگاه خبر از شروع نقل و انتقالات داده و روابط 
عمومی قرمزها نیز در اطلاعیه رسمی اعلام کرده که کنسرسیوم 

بانکی، بودجه جداگانه را در دستور کار خود خواهد داشت.
رضا درویش در گفتگوی تلویزیونی زنده خود اعلام کرد که 
باشگاه پرسپولیس با چند بازیکن مذاکراتی را انجام داده و قصد 
دارد نقل و انتقالاتش را سریعا استارت بزند. او حتی از توافقات 
۹۰ درصدی و ۷۵ درصدی با چند بازیکن خبر داده و جالب 
اینکه او اعلام کرده در این بین بازیکنان خارجی هم حضور 

دارند.
درویش در این خصوص گفت: »با چند بازیکن وارد مذاکره 
شدیم. هم ایرانی هستند و هم داخلی، دو بازیکن ۹۰ درصد 
تمام شده و یکی هم ۷۵ درصد تمام شده است. دو بازیکن هم 
که آقای درویش معرفی کردند صحبت های مقدماتی را آغاز 
کردیم. قرار شد کنسرسیوم بانکی هم بودجه را آماده کنند چون 
بعضی بازیکنان خارجی پیش پرداخت هم می خواهند و باید 

مقدماتش مهیا شود.«
او در مورد اسم این نفرات عنوان کرد: »از این سه بازیکن دو نفر 
خارجی هستند و یک نفر هم ایرانی است.« پیش از این نام تیوی 
بیفوما مهاجم تیم استقلال خوزستان برای پرسپولیس مطرح بود 

و شاید انتقال او به جمع سرخپوشان انجام شود.
درویش در پاسخ به این سوال که پایبند به قانون سقف بودجه 
خواهد بود یا خیر؟ توضیح داد: »در سازمان لیگ همه عاشق 
سقف پرسپولیس هستند. یک بازیکن مدیر ورزشی ما رفت ثبت 
کند گفتند مقداری زیاد است و باید این را اصلاح کنید. ما یک 
خارجی می توانستیم بگیریم و گرفتیم. بازیکن ایرانی هم که در 
بازار نقل و انتقالات موجود نبود و به همین خاطر نتوانستیم 
بگیریم. گفتیم برآیند عملکرد تیم های دیگر به ما فهماند که سقف 
قرارداد فقط یک لغت است و چیزی در اجرا وجود ندارد. به من 
این را فهماندند.«مدیرعامل پرسپولیس در مورد میزان هزینه این 
فصل تیمش هم مدعی شد: »خوشبختانه هیئت مدیره یکی از این 
تیم ها آمد گفت ۱۴۰۰ میلیارد هزینه شده است. یک تیم صنعتی 
را سراغ دارم گفتند ۱۱۰۰ میلیارد تومان هزینه شده است. فکر 
می کنم ما ۶۰۰ میلیارد کل هزینه این فصلمان بوده است، شاید 
در  پرسپولیس  انتقالات  و  نقل  تومان.«آغاز  میلیارد   ۶۵۰ هم 
شرایطی است که قرارداد ۱۰ بازیکن بزرگسال پرسپولیس به 
اتمام خواهد رسید و قرمزها امکان خرید ۷ بازیکن لیگ برتری 
و  العملود  ایوب  قرارداد  تمدید  عدم  در صورت  همچنین  و 
گئورگی گولسیانی، پرسپولیس امکان خرید سه بازیکن خارجی 

جدید را هم خواهد داشت.

سه بازیکن جدید در راه پرسپولیس!

سرمربی تیم فوتبال استقلال با تساوی برابر هوادار در هفته 
بیست ودوم لیگ برتر فوتبال روی لبه تیغ قرار گرفته است.

بیست ودوم  هفته  از  معوقه  دیداری  در  استقلال  فوتبال  تیم 
رقابت های فوتبال لیگ برتر باشگاه های کشور مقابل هوادار 
نهمین  این  شد.  متوقف   ۲  -  ۲ تساوی  با  جدولی  انتهای 
دیدار متوالی استقلال با هدایت میودراگ بوژوویچ سرمربی 

مونته نگرویی بود که آبی پوشان در آن پیروز نشدند.
با استقلال به پیروزی دست  نتوانسته است  این مربی هنوز 
یابد و با تساوی روز گذشته حالا روی لبه تیغ قرار گرفته 
است. اگر چه هفته گذشته رامین رضاییان بازیکن استقلال 
از این مربی تعریف و تمجید کرد اما پیگیری  خبرنگار تسنیم 
بوژوویچ رضایت  از عملکرد  باشگاه  نشان می دهد مدیران 

ندارند.
مدیران استقلال با توجه به در پیش بودن بازی جام حذفی 
استقلال برابر پیکان و اهمیت این جام برای آبی پوشان، در 
تکلیف  تعیین  برای  پیشکسوتان  از  برخی  با  مشورت  حال 
کادر فنی هستند. همچنین قرار است جلساتی بین اعضای 
با  همکاری  ادامه  درباره  و  برگزار  استقلال  مدیره  هیئت 

بوژوویچ تصمیم گیری شود.
در صورتی که بوژوویچ از سرمربیگری استقلال برکنار شود 

یک ایرانی هدایت آبی پوشان را برعهده می گیرد.

بوژوویچ روی لبه تیغ!



 اقتصاد ایران همچنان بدون فرمانده؛ دولت روزه سکوت گرفت!

عراقچی:

 ایران هرگز امنیت خود را به مذاکره نمی گذارد 

است،  مواجه  پیچیده ای  با چالش های  ایران  اقتصاد  در حالی که 
وزارت اقتصاد به مدت 50 روز بدون وزیر فعالیت می کند. در این 
شرایط، دولت نه تنها گزینه ای رسمی به مجلس معرفی نکرده، بلکه 

در پاسخ به رسانه ها نیز تنها به کلی گویی هایی مانند »در 
حال بررسی هستیم« اکتفا کرده است.

ایران  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزارت  که  است  روز   50
بدون وزیر مانده؛ این وزارتخانه که به نوعی از آن به عنوان 
و  تلاطم ها  روزگار  در  به ویژه  ایران«  اقتصاد  تپنده  »قلب 
وزیر  از  خالی  همچنان  می شود  یاد  اقتصادی  بحران های 
است.مسعود پزشکیان بر اساس قانون اساسی کشور، پس 
از برکناری عبدالناصر همتی وزیر اسبق اقتصاد، حداکثر سه 
ماه فرصت دارد تا وزیر جدید را برای اخذ رأی به مجلس 
شورای اسلامی معرفی کند. البته این نخستین بار نیست که 
»باب همایون« با این بلاتکلیفی مواجه می شود. در دولت 
دوازدهم، مسعود کرباسیان وزیر وقت اقتصاد در تاریخ ۴ 
شهریور ۱۳۹۷ با رأی عدم اعتماد مجلس از کار برکنار شد 
و این وزارتخانه تا ۲۹ مهرماه همان سال - یعنی 55 روز  

بدون سکاندار بود.
50 روز گذشت؛وزیر اقتصاد نیامد  اکنون نیز تاریخ تکرار شده، با 
این تفاوت که شرایط اقتصادی کشور حتی حساس تر از سال های 
پیش است و نبود وزیر، به ویژه در حوزه هایی چون سیاست گذاری 
مالی، اصلاحات اقتصادی، نظارت بر بانک ها و گمرک و... می تواند 

تبعات سنگینی داشته باشد.
با  کشور  که   باورند  این  بر  اقتصادی  فعالان  شرایط  این  در   
مسائل  و  افسارگسیخته  تورم  از  اقتصادی  متعدد  بحران های 
اقتصادی نگران کننده دست وپنجه نرم می کند لذا نبود سکاندار در 
این وزارتخانه، پرسش ها و نگرانی های جدی را میان کارشناسان، 

فعالان اقتصادی و افکار عمومی ایجاد کرده است.
معطلی دولت چهاردهم در معرفی وزیر جدید وزارت اقتصاد  در 
حالی است که برای چندمین سال پی در پی، انتخاب شعار سال 
با  نیز  اقتصادی می چرخد و سال جدید  حول محور دغدغه های 
شعار »سرمایه گذاری برای تولید« از سوی رهبر انقلاب آغاز شده 
است. البته فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت، در گفت وگوی ویژه 
خبری که در ششم فروردین برگزار شد، به سؤال مجری درباره 
زمان معرفی وزیر اقتصاد و تأیید گزینه های مطرح شده در فضای 
مجازی پاسخ داد. او بیان کرد که دولت هنوز به گزینه نهایی نرسیده 

و گمانه زنی ها در فضای مجازی امری طبیعی است. همچنین، او از 
عملکرد دکتر اکرمی به عنوان سرپرست وزارت اقتصاد تقدیر کرد 
و تأکید کرد که دولت ترجیح می دهد این فرایند را با دقت و بدون 

شتاب زدگی پیش ببرد.
چرا هیچ کس به باب همایون نمی رود؟

 البته لازم به ذکر است که در 50 روز گذشته، چندین نام به عنوان 
گزینه های احتمالی برای تصدی این وزارتخانه مطرح شده است. 
از جمله این افراد می توان به علی طیب نیا، علی مدنی زاده، سید 
نوبخت  محمدباقر  و  نژاد  تقوی  کامل  سید  شمس الدین حسینی، 
اشاره کرد. بااین حال، این اسامی هنوز در مرحله گمانه زنی قرار 
وضعیت  این  در  است.  نشده  اعلام  هنوز  نهایی  گزینه  و  دارند 
تحلیلگران سیاسی و اقتصادی بر این باورند که برکناری عبدالناصر 
همتی در ۱۲ اسفند ۱۴0۳، پس از یک استیضاح جنجالی و با رأی 
بالا، نشانه ای از فشار سیاسی برای تغییر سیاست های اقتصادی بود. 
اما حالا، آنچه بیش از سیاست های همتی محل بحث شده، »سکوت 
سنگین دولت« در معرفی جانشین اوست.  سؤالی که به طورجدی 
مطرح می شود این است که چرا دولت مسعود پزشکیان در انتخاب 
وزیر اقتصاد این قدر تأخیر کرده است؟ آیا اختلافات داخلی در 
مورد گزینه ها مانع از معرفی وزیر شده است؟ یا اینکه دولت در 
این ها  است؟  خارجی  مذاکرات  وضعیت  شدن  روشن تر  انتظار 
پرسش هایی هستند که هنوز پاسخی واضح برای آن ها ارائه نشده 

است.
برده اند؛  پیش  را  جاری  امور  وزارتخانه  معاونان  مدت،  این  در   
نه تنها  مقتدر،  وزیر  یک  نبود  معتقدند  کارشناسان  از  بسیاری  اما 
باعث  بلکه  کرده،  مختل  را  اقتصادی  کلان  تصمیم گیری های 
کاهش انگیزه درون سازمانی، فرسایش سیاست گذاری و تعلیق 
برخی برنامه های اصلاحی شده است.  در همین حال، لابی های 
اقتصادی نیز بی کار ننشسته اند. برخی جریان ها تلاش کرده اند با 
نفوذ در مسیر معرفی وزیر، گزینه های نزدیک به خود را مطرح 
و حتی فشارهایی را برای حذف برخی چهره های منتقد اعمال 
کنند.  بااین حال، دولت در هفته های اخیر نه تنها گزینه ای رسمی 
به مجلس معرفی نکرده، بلکه در پاسخ به رسانه ها نیز صرفاً به 
کلی گویی هایی مانند »در حال بررسی هستیم« بسنده کرده است. 
چنین وضعیتی می تواند پیام روشنی به بازارها، سرمایه گذاران 

داخلی و خارجی و حتی مردم بدهد: بی تصمیمی و بی ثباتی.
  در شرایطی که هر روز تعلل در تعیین وزیر اقتصاد، تبعات 
مستقیمی بر زندگی میلیون ها ایرانی دارد، بلاتکلیفی 50 روزه، 
در  سردرگمی  نوعی  از  نشانه ای  بلکه  فنی  چالش  یک  نه تنها 
سطح کلان حاکمیت اقتصادی است. آیا دولت در پی انتخاب 
وزیری  دنبال  به  یا  است؟  علمی  رویکرد  با  تکنوکرات  چهره ای 
که  پرسشی  مجلس؟  بر  حاکم  سیاسی  جریان های  با  هماهنگ 
پاسخ آن می تواند جهت گیری اقتصاد کشور در ماه های آینده را 
تعیین کند.  فعالان اقتصادی معتقدند غیبت وزیر اقتصاد می تواند 
چالش های مضاعفی برای سازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی 
ایجاد کند. خصوصاً در شرایطی که هر تصمیم، باید در هماهنگی با 
وزیر اقتصاد اتخاذ شود.  از سوی دیگر، برخی تحلیل گران معتقدند 
دولت عمداً روند معرفی وزیر را کند کرده تا در خلأ مدیریتی، 
حذف  یا  سوخت  نرخ  افزایش  مانند  حساس  تصمیم های  برخی 
یارانه ها را بدون امضای مستقیم یک وزیر سیاسی اجرا کند و هزینه 
آن را نپذیرد.  در هر صورت، ادامه این وضعیت می تواند شکاف 
بی اعتمادی میان مردم و دولت را عمیق تر کند. بی ثباتی اقتصادی، 
بیش از آنکه با شعارهای سیاسی جبران شود، نیازمند تصمیمات 
قاطع، حضور مدیران توانمند و اعتمادسازی از مسیر عملکرد است.  
حال باید دید که دولت پزشکیان، پس از این 50 روز سکوت و 
تعلل، چه گزینه ای را برای این وزارتخانه کلیدی انتخاب خواهد 
کرد و آیا این انتخاب می تواند هم از پس بحران های اقتصادی برآید 

و هم اعتماد از دست رفته را احیا کند یا نه.

کنفرانس  در  متن سخنرانی خود  در  امور خارجه کشورمان  وزیر 
کارنگی با تأکید بر این نکته که موضوع مذاکرات باید صرفاً رفع 
تحریم ها و بحث هسته ای ایران باشد، اظهار داشت: ایران هرگز امنیت 

خود را به مذاکره نمی گذارد. 
ملل  سازمان  نزد  ایران  اسلامی  نمایندگی جمهوری  گذشته   روز 
متحد در نیویورک در اطلاعیه ای بیان کرد که سخنرانی سید عباس 
عراقچی، وزیر امور خارجه کشورمان که مقرر بود دوشنبه به صورت 
مجازی در کنفرانس بین المللی سیاست هسته ای کارنگی ایراد گردد، 

لغو شده است.
کشورمان  خارجه  امور  وزیر  سخنرانی  متن  اکنون  نمایندگی  این 
را منتشر کرده است.بخش هایی از متن سخنرانی عراقچی به شرح 
زیر است: ایران به عنوان یکی از امضاکنندگان معاهده »NPT« در 
فناوری  به  جهانی  دسترسی  اصول  به  که  مدتهاست   ،۱۹60 دهه 
صلح آمیز هسته ای و رد سلاح اتمی متعهد بوده است. ما همچنین 
تنها کشوری روی کره زمین هستیم که رسماً با تسلیحات هسته ای 
به دلایل اخلاقی و مذهبی، از طریق فتوای مذهبی رهبر معظم ایران 
که چنین سلاح هایی را غیرقانونی می کند، مخالفت می کنیم، ایران 
همچنین مدتهاست که مدافع ثابت قدم ایجاد یک منطقه عاری از 
سلاح هسته ای )اخیراً منطقه ای عاری از سلاح های کشتار جمعی( 
در خاورمیانه بوده است.ما برای اولین بار این ایده را به همراه مصر 
در سال ۱۹۷۴ مطرح کردیم، این هدف همچنان سنگ بنای سیاست 
خارجی ماست، زیرا ما قاطعانه معتقدیم که سلاح های هسته ای جایی 
در منطقه ما یا جهان ندارند. کشورهای غربی با بستن چشم به روی 
 NPT زرادخانه هسته ای رژیم اسرائیل و امتناع این رژیم از پیوستن به
استانداردی  اتمی،  انرژی  بین المللی  آژانس  نظارت  به  پذیرش  یا 
دوگانه در رژیم جهانی منع اشاعه ایجاد کرده اند، سال ۲0۲5 است، 

این استاندارد دوگانه باید پایان یابد.
برداشت های  به دلیل  برنامه هسته ای صلح آمیز ما )ایران(  متأسفانه، 
نادرست و روایت هایی با انگیزه سیاسی، اشتباه توصیف شده است. 
من محتاطانه خوشبین هستم که این روند مسموم ممکن است در 
فاجعه بار  اشتباهات  از  ترامپ  می رسد  به نظر  باشد،  تغییر  شرف 

برای  دلار  تریلیون ها  که  اشتباهاتی  است،  آگاه  قبلی  دولت های 
هیچ  و  است  داشته  هزینه  ما  منطقه  در  آمریکایی  مالیات دهندگان 

سودی برای ایالات متحده ندارد.
ایران مدتهاست نشان داده که آماده تعامل با ایالات متحده بر اساس 
احترام متقابل و از موقعیت برابر است. این شامل به رسمیت شناختن 
حقوق ما به عنوان یکی از امضاکنندگان NPT، از جمله توانایی تولید 
سوخت برای نیروگاه های هسته ای ماست، ما همچنین کاملًا روشن 
کرده ایم که چیزی برای پنهان کردن نداریم، به همین دلیل است که 
ایران بر اساس توافق هسته ای ۲0۱5 با بیشترین رژیم بازرسی که 

جهان تاکنون دیده، موافقت کرده است.
خروج ایالات متحده از برجام در سال ۲0۱8 و به دنبال آن اعمال 
مجدد تحریم ها، این پیشرفت را مختل کرد و اعتماد را از بین برد، 
اما با وجود این شکست ها، ایران بار دیگر تعهد خود را به دیپلماسی 

نشان می دهد.
برای حرکت به جلو، پایه باید سالم باشد، هر مذاکره ای بر اساس 
ما خود  اقدامات  است.  بنا شده  منصفانه  و  معقول  اصل مصالحه 
گویای این موضوع است: ما به تعهد خود در برجام مبنی بر اینکه 
هرگز به دنبال تسلیحات هسته ای نیستیم، پایبند بوده ایم و این واقعیت 
اخیراً توسط مدیر سازمان اطلاعات ملی آمریکا تأیید شد. ازآن جایی 
که ما حتی هفت سال پس از خروج ایالات متحده از برجام به تعهد 
خود وفا کرده ایم، ایران می تواند همیشه به آنچه امضا می کند احترام 
بگزارد، کسانی که خلاف این را ادعا می کنند یا اطلاعات نادرست 

دارند یا فریبکار هستند.
دو تصور اشتباه دیگر نیز وجود دارد که باید مورد توجه قرار گیرد:

اول، برخی از گروه ها آشکارا تلاش می کنند روند دیپلماسی کنونی 
ایران و آمریکا را دستکاری کنند. تلاش آن ها شامل این ادعای جعلی 
است مبنی بر اینکه »یک توافق بالقوه، یک برجام دیگر خواهد بود.«، 
در حالی که دستاورد مهم است، می خواهم کاملًا روشن کنم که 
بسیاری در ایران معتقدند که »برجام دیگر به اندازه کافی برای ما 
خوب نیست«. آن ها خواستار توافق جدیدی هستند که منافع ایران 
را تضمین کند و در عین حال به نگرانی های همه طرف ها رسیدگی 

کند، من تمایل دارم با این خواسته موافق باشم. اکنون، من نمی توانم 
به نمایندگی از ترامپ صحبت کنم، اما با توجه به اقدامات گذشته او 

می توان فرض کرد که او نیز خواهان برجام دیگری نیست.
ثانیاً، ایران هرگز در مسیر همکاری اقتصادی و علمی با آمریکا قرار 
نگرفته است. مانع، دولت های قبلی ایالات متحده بوده اند که اغلب 
تحت تأثیر همان گروه های ذی نفع خاص عمل می کردند. همان طور 
که اخیراً در مطلبی در واشنگتن پست روشن کردم، فرصت تریلیون 
برای شرکت های  است  ممکن  می دهد  ارائه  ما  اقتصاد  که  دلاری 
آمریکایی باز باشد، این شامل شرکت هایی می شود که توانایی کمک 

به ما در تولید برق پاک از منابع غیرهیدروکربنی داشته باشند.
باید بر پایه تضمین منافع  با نگاهی به آینده، هر توافق احتمالی، 
اقتصادی ایران همراه با یک برنامه نظارت و راستی آزمایی قوی و 
تضمین ماهیت صلح آمیز برنامه هسته ای ایران باشد، تنها این رویکرد 

می تواند ثبات و اطمینان طولانی مدت را به ارمغان بیاورد.
بر رفع  دامنه مذاکرات نیز باید روشن باشد، مذاکرات باید صرفاً 
تحریم ها و موضوع هسته ای متمرکز باشد. در منطقه  ناآرامی همچون 

منطقه ما، ایران هرگز امنیت خود را به مذاکره نمی گذارد.
لزوم احترام به گذشته تمدنی ایران و هویت فرهنگی و سیاسی که 
تاریخ کهن ما ایجاد کرده به همان اندازه مهم است. استفاده از تهدید 
و فشار علیه ملت سرافراز ایران مدت هاست که نتیجه معکوس دارد 

و راه های سازش را به جای باز کردن آن ها می بندد.
در نهایت، ایران نباید به عنوان یک استثنا در چارچوب جهانی منع 
اشاعه تلقی شود. ایران به عنوان یکی از امضاکنندگان معاهده منع 
گسترش سلاح های هسته ای، از حقوق یکسانی برخوردار است و 
مانند هر عضو دیگری ملزم به رعایت تعهدات است، احترام به این 
اصل برابری برای دستیابی به یک راه حل عادلانه و پایدار ضروری 
است، علاوه بر این، اگر قرار است رژیم جهانی منع اشاعه دوام 
بیاورد، همه طرف ها به ویژه کشورهای دارای سلاح هسته ای باید به 

تعهدات خود عمل کنند.
ایران آماده است نقش خود را در ساختن منطقه ای امن تر و عاری از 

تهدید سلاح های هسته ای ایفا کند.

سخنگوی دولت :

همکاری هسته ای ما با روسیه نقش مهمی برایش در 
مذاکرات رقم میزند 

سخنگوی دولت در پاسخ به اینکه آیا در مذاکرات صحبتی 
برخی  نه؟گفت:  یا  گرفته  ما صورت  اورانیوم  ذخایر  درباره 
موضوعات مطرح شده در رسانه ها از خطوط قرمز است. اما 
نقش روسیه برای ما مهم است و همکاری هسته ای داریم و 

نقش مهمی برایش در این گفت وگوها رقم می زند. 
فاطمه مهاجرانی طی سخنانی ضمن تسلیت درگذشت پاپ 
سالروز  فرارسیدن  تبریک  هم چنین  و  مسیحیان  به  فرانسیس 
همه  از  کرد:  بیان  اسلامی،  انقلاب  پاسداران  سپاه  تأسیس 
کرده اند،  تلاش  ما  بوم  و  مرز  از  دفاع  برای  که  پاسداران 

قدردانی می کنیم.
وی اظهار داشت: سومین اجلاس اقتصادی آفریقا به میزبانی 
ایران برگزار خواهد شد و 55 کشور آفریقایی حضور خواهند 

داشت و امیدواریم با این قاره تعاملات بهتری داشته باشیم.
توانمندی های  نمایشگاه  هم چنین  افزود:  دولت  سخنگوی 
داشت  را خواهیم  اکسپو ۲0۲5  ایران  نام  با  ایران  صادراتی 
که در تهران و اصفهان برپا می شود و ۱50 نفر از مقامات و 
۳000 نفر از تاجران از ۱۱0 کشور به ایران سفر خواهند کرد 
تا گفت وگوها برای ارتقای تعامل های دولت ها، کسب وکارها 

و بخش خصوصی دنبال خواهد شد.
مهاجرانی عنوان کرد: هفته اول-دوم اردیبهشت آقای پزشکیان 
به آذربایجان سفر خواهند داشت و فرصتی برای ارتقای دو 

کشور خواهد بود.
وی در پاسخ به سوالی درباره مذاکرات ایران و آمریکا و اینکه 
نه؟  یا  گرفته  ما صورت  اورانیوم  ذخایر  درباره  آیا صحبتی 
خاطرنشان کرد: برخی موضوعات از خط قرمز است و برخی 
قابل گفت وگو خواهد بود. برخی موضوعات مطرح شده در 
رسانه ها از خطوط قرمز است. اما نقش روسیه برای ما مهم 
است و همکاری هسته ای داریم و نقش مهمی برای روسیه در 
این گفت وگوها رقم خواهد زد. امیدواریم مسیر گفت وگوها به 

خوبی جلو برود. عزیزان ما بر گمانه زنی ها اتکا نکنند.
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره اینکه چرا با آغاز 
وقتی  داشت:  اظهار  است؟  یافته  کاهش  ارز  نرخ  مذاکرات 
قیمت ارز بالا می رفت پاسخ دادم که قسمت زیادی از افزایش 
قیمت ناشی از بار روانی است و واقعی نبوده و این کاهش 
هم نشان بر آن مدعاست که افزایش قیمت ها روانی بوده و 
ناشی از بار روانی بر مذاکرات بوده است. مذاکرات بر مبنای 
منافع ملت دنبال شده و برای رفع اثربخش تحریم بر سفره 

مردم دقت داریم.
دولت چه  اینکه  درخصوص  سوالی  به  پاسخ  در  مهاجرانی 
نگاهی برای بیان رئوس مذاکرات و نگاه به روایت اول، بیان 
کرد: تلاش می کنیم روایت اول را داشته باشیم و در دو دور 
نیز شاهد این بودیم که رسانه های داخلی مرجع خبر بوده اند. 
هر چقدر فضای رسانه شفاف بوده و اطلاع به جا داده شود، 
جریان مدیریت می شود. موضوع گفت وگوها نیز تحریم هاست 
بر زندگی مردم  به نحوی که  بر رفع تحریم  و علاقه داریم 
موثر باشد قدم برداریم. سعی می کنیم مقابل رفع موثر تحریم، 
اعتمادسازی بیشتر درباره برنامه هسته ای هستیم. البته نیاز به 

تضمین هایی هستیم که منتج به نتیجه شود.
مهاجرانی در پاسخ به سوال تسنیم درباره برنامه دولت برای 
توجه  با  گفت:  خدمت  شهدای  عروج  سالگرد  بزرگداشت 

پای کار  نیز  دولت  بود  لازم  عزیزان  این  دولتی  درجه  به 
بزرگداشت بیاید و به همین دلیل نیز رئیس بنیاد شهید برای 
انتخاب شدند. لازم است موضوع در کل  این کار  پیش برد 
کشور مورد توجه باشد و استانداران نیز به عنوان روسای ستاد 
برگزاری منصوب شده و فعال شدند و در جلسه روز گذشته 
رییس جمهور با استانداران نیز این مسأله مورد تأکید و دقت 

قرار گرفت.
باشکوه  برگزاری  برای  تخصصی  کمیته   6 داد:  ادامه  وی 
مراسمات تشکیل شده و کار دنبال می شود. کار ستاد در حال 
انجام است و همزمانی این موضوع با نمایشگاه کتاب فرصتی 

ایجاد کردن تا یاد این شهدا بهتر گرامی دانسته شود.
سالگرد  که  هفته ای  هم چنین  کرد:  اعلام  دولت  سخنگوی 
هفته  به عنوان  شده   واقع  آن  در  خدمت  شهدای  شهادت 

بزرگداشت شهدای خدمت نامگذاری شده است.
وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه با توجه به اینکه گفته 
شده رهبر معظم انقلاب بر سرمایه گذاری آمریکایی ها در ایران 
موافقت داشته اند، تاثیر و یا عدم تایید لوایح پالرمو و سی اف تی 
چه تاثیری در روند امور خواهد داشت؟ گفت: امیدواریم با 
اهتمام نهادهای قانونگذار، شاهد ثبات بیشتر باشیم و البته ما 
هیچ وقت مانع ورود سرمایه گذار سایر کشورها نبوده ایم البته 
در  سرمایه گذارانش  نگذاشته  پیچیده  قوانین  با  آمریکا  خود 

ایران حضور یابند.
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درخصوص ارزیابی دولت 
توافق  به  رسیدن  امکان  آیا  اینکه  و  مذاکرات  مرحله  دو  از 
در چند جلسه وجود دارد؟ عنوان کرد: ما فرآیند فرسایشی 
توافق  دنبال  و  رفته  تاکنون خوب جلو  و  نمی کنیم  استقبال 
خوبی هستیم که منافع مردم را حفظ کند؛ معتقدیم رسیدن به 

توافق خوب با حفظ منافع ملی در زمان کوتاه مقدور است.
وی درباره برنامه دولت برای انتخاب وزیر جدید اقتصاد بیان 
کند.  انتخاب  را  گزینه  تا  دارد  فرصت  ماه  سه  دولت  کرد: 
گزینه ها زیاد هستند و سعی می کنیم بهترین فرد انتخاب شود. 
تأکید می کنم کارهای وزارت اقتصاد دنبال می شود و در زمان 

مقتضی گزینه نهایی معرفی خواهد شد.
سخنگوی دولت درباره نظر دولت پیرامون لایحه دوفوریتی 
در اختیار قرار دادن تعیین ساعت رسمی کشور گفت: معادل 
یک نیروگاه ۱۲00 مگاواتی صرفه جویی در برق را با این تغییر 
ساعت خواهیم داشت و این لایحه برای مدیریت انرژی است 
و  شد  خواهد  جابجا  ساعت ها  شود،  تصویب  لایحه  اگر  و 

ابتدای مهرماه به زمان قبلی برمیگردد.

و  مهم ترین  را  هفتم  برنامه  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
تنهاترین سند قانونی کشور برای 5 سال پیش رو دانست و 
بر لزوم تنظیم آیین نامه ها، اساسنامه ها و دستورالعمل ها برنامه 

هفتم تاکید کرد. 
محمدباقر  تسنیم،  خبرگزاری  پارلمانی  خبرنگار  گزارش  به 
بررسی  از  بعد  و  مجلس  امروز  علنی  جلسه  در  قالیباف 
مورد  در  محاسبات  و  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  گزارش 
آخرین وضعیت تهیه و تصویب آیین نامه های اجرایی و سایر 
مقررات لازم التصویب قانون برنامه پنج ساله هفتم پیشرفت، در 
جمع بندی گفت: برنامه هفتم مهم ترین و تنهاترین سند قانونی 

کشور برای پنج سال پیش رو است.
بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس  پورمحمدی  به  خطاب  وی 
گفت: تنظیم آیین نامه ها، اساسنامه ها و دستورالعمل ها برنامه 
هفتم مقدمه واجبی برای اجرای قانون برنامه هفتم است که 
باید به درستی و با دقت و جدیت انجام شود. اکنون الان ۲۳ 

درصد آیین نامه پیش رفته که باید چاره جویی کنیم.
وی با تاکید بر اینکه باید آیین نامه ها به درستی پیش برود، گفت: 
اساس در هیات تطبیق مصوبات این است که آیین نامه ها طبق 
نظر دولت و تا حد امکان با اغماض دنبال کنیم تا دستگاه ها 
به  موضوع  این  و  نباشد  قانون  اجرای  برای  آیین نامه  بدون 

عنوان بهانه ای برای ادامه ندادن کار نباشد.
وی با تاکید بر اینکه باید اولویت بندی در دولت باشد، افزود: 
کارکنان  از  بخشی  فوق العاده  در  نقش  که  آیین نامه ای  مثلا 
داشته، ظرف مدت ۱0 روز نوشته شده و مسیر را طی کرده 
و ابلاغ شده است که به این نقدی ندارم اما همین اراده ای 
پیش  کیفیت و سرعت  همین  با  هم  انرژی  ناترازی  تا  باشد 
رود. اجرای چنین آیین نامه های  به نفع کارکنان است اما مثلا 
اساسنامه سازمان غذا و دارو بعد از چند دهه هم نوشته شود.

هستند،  برنامه  قانون  که خلاف  قوانینی  کرد:  تاکید  قالیباف 
بدون شک در طول مدت اجرای برنامه نسخ ضمنی هستند؛ 
این موضوع را دستگاه های اجرایی، دیوان محاسبات، سازمان 
بازرسی کل کشور و دیگر دستگاه های نظارتی بدانند و در 
این  تا  توجه شود  مسئله  این  به  باید  نیز  آیین نامه ها  تدوین 
این  مجلس  باشد،  لازم  اگر  حتی  نباشد.  بهانه ای  موضوع 

موضوع را ابلاغ خواهد کرد.
رئیس مجلس بیان کرد: نکته دوم این است که در حین تدوین 
آیین نامه ها، دولت، مجلس، نمایندگان و دستگاه های اجرایی 
باید به یک »باور و فهم مشترک« نسبت به اجرای برنامه برسند. 

به نظر من لازمه آن، رسیدن به فهم مشترک بین دستگاه های 
اجرایی است.

وی افزود: من مشکلات کاری را درک می کنم. همین دیروز، 
با  که  داشتند  مشترک  نشست  برگزاری  قصد  کمیسیون  دو 
پیگیری من، بعد از سه هفته جلسه برگزار شد. به طریق اولی، 
صدها مورد از این موارد در دولت است که باید حل شود؛ 

باید این فهم و باور مشترک ایجاد شود.
و  مراتبی  سلسله   ستون ها،  هفتم  برنامه  گفت:  مجلس  رئیس 
وابستگی به هم دارد. مثلا ماده ۷ تا ۱۱ برنامه دارای موضوع 
ناترازی بانک ها است لذا نشست های تخصصی برگزار شود 
به  با هم  تا  متمرکز شوند  این حوزه  و مجلس و دولت در 
در  که  گفته ایم  بارها  برسیم.  لازم  پشتیبانی  و  واحد  اجرای 
برنامه هفتم دنبال مچ گیری نیستیم. هدف ما دستگیری و کمک 
به دولت برای انجام کار است.وی ادامه داد: موضوعاتی مانند 
انرژی،  ناترازی  بانک ها،  موضوع  بازنشستگی،  صندوق های 
مسکن، تحول در خوشه های صنعتی و معدن همگی نیاز به 
پیگیری و هماهنگی دارند. بحث معیشت مردم، کالا برگ و 
بسیاری از امور دیگر، از جمله موضوعاتی است که احتیاج 

به هماهنگی دارد.
قالیباف ادامه داد: مثلًا در حوزه آموزش  و پرورش، ۱۳ یا ۱۴ 
حکم مهم وجود دارد که می تواند ساختار آموزش  و پرورش 
را متحول کند. سند تحول آموزش وپرورش نیز در گروی آن 
است. اگر امروز در حوزه حجاب، در مسائل فرهنگی، یا در 
افت علمی با مشکل مواجه ایم، ریشه بسیاری از این مسائل 
در آموزش و پرورش است. وضعیت ما در آن حوزه خوب 
نیست. حتماً باید منسجم عمل کنیم تا این کارها را پیش ببریم.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
لیتوگرافی و چاپ شاخه سبز قم		
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قالیباف:

 برنامه هفتم مهم ترین سند قانونی کشور است 

تقدیر از شهردار و ستاد اجرایی خدمات سفر فومن در نوروز 1404 

فومن رتبه اول مسیر گردشگری استان گیلان در نوروز امسال
از اعضای ستاد اجرایی خدمات سفر در فومن تقدیر شد. 

 طی مراسمی که در فرمانداری فومن برگزار شد از اعضای ستاد اجرایی خدمات 
سفر شهرستان فومن تقدیر شد .

این مراسم با حضور مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گیلان، 
سید کریم معصومی نماینده مردم شهرستان های فومن و شفت در مجلس شورای 
اسلامی، فرماندار این شهرستان و مسئولین دستگاه های اجرایی در محل فرمانداری 

برگزار شد .
مجموعه  همچنین  و  فومن  شهردار   قربانی  مهندس  تلاشهای  از  نشست  این  در 

شهرداری فومن با اهدا لوح و تندیس تقدیر بعمل آمد.
ولی جهانی در جلسه تجلیل از اعضای ستاد خدمات سفر شهرستان فومن  گفت: 
شهرک تاریخی ماسوله و قلعه رودخان رتبه اول بازدید گردشگران نوروزی را از 

اماکن تاریخی گیلان از آن  خود کرده است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گیلان افزود: شهرستان فومن و 

نوروز  در  را  استان گیلان  در  مسیر گردشگری  اول  رتبه  ماسوله  تاریخی  شهرک 
۱۴۰۴ کسب کرده اند. 

ایام  جهانی ضمن قدردانی از اعضای ستاد خدمات سفر این شهرستان گفت: در 
بودیم که  به مهمانان  بسیار خوبی  این شهرستان شاهد خدمات  امسال در  نوروز  

موجب  رضایتمندی گردشگران در این برهه ای از زمان شده است
می بایست  دارد  قرار  اسلام  ارشاد  سالن  در  که  فومن  موزه  ؛   شد  یادآور  جهانی 
اداره کل آموزش پرورش همکاری  تا  این زمینه مقرر شد  ساماندهی شود و در 
دستی  صنایع  و  توسعه گردشگری  برای  استفاده  بلا  مدارس  در خصوص  را  لازم 

انجام دهد.

ولی جهانی مدیر کل میراث فرهنگی و گردشگری استان گیلان؛ 

نوروز امسال در شهرستان فومن شاهد

 خدمات بسیار خوبی  به مهمانان بودیم
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